

ချမ်းသာခြင်းအကြောင်းတရား
အချင်းချင်း ခိုက်ရန်ဖြစ်ပွားခြင်းသည် မကောင်း၊ ရန်ပြုတတ်
သူတို့အလယ်တွင် ရန်မပြုဘဲနေခြင်းသည် လည်းကောင်း၊
ကိလေသာ အနှိပ်စက်ခံရသူတို့အလယ်၌ ကိလေသာအနှိပ်
အစက်မခံရဘဲနေခြင်းသည် လည်းကောင်း၊ ကာမဂုဏ်ကို
ကြောင့်ကြစိုက်ကုန်သော သူတို့အလယ်၌ ကြောင့်ကြ
မစိုက်ကုန်ဘဲနေခြင်းသည် လည်းကောင်း ချမ်းသာ၏။
သုခဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၉၉)

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတ မစ္စတာ ရှီကျင့်ဖျင်တို့ စကားပြောကြေးနန်းဖြင့် ဆက်သွယ်ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် မေ ၂၀
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတ မစ္စတာ ရှီကျင့်ဖျင်တို့သည် ယနေ့ညနေ ၆ နာရီ ၁၀ မိနစ်တွင် စကားပြောကြေးနန်းဖြင့် ဆက်သွယ်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်

တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်
ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ရာ
တွင် ချီးကျူးဖွယ်ရာ အောင်မြင်မှုများရရှိခဲ့
သည့် အခြေအနေ၊ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် တရုတ်
နိုင်ငံတို့အကြား ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကာကွယ်
ထိန်းချုပ်ကုသရေးအတွက် ကြိုးပမ်းရာတွင်
နှစ်နိုင်ငံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကိစ္စ၊ မြန်မာ
နိုင်ငံအား တရုတ်နိုင်ငံမှ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်
ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် ဆေးပစ္စည်းများနှင့် ကူညီ
ပံ့ပိုးမှုများ ဆက်လက်တိုးမြှင့်ပေးအပ်ရေးကိစ္စ
များကို အလေးပေးဆွေးနွေး



တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတ မစ္စတာ ရှီကျင့်ဖျင်

ထိုသို့ ဆက်သွယ်ပြောကြားရာတွင် တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉
ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် ချီးကျူးဖွယ်ရာ
အောင်မြင်မှုများရရှိခဲ့သည့် အခြေအနေ၊ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် တရုတ်နိုင်ငံတို့
အကြား ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ကုသရေးအတွက် ကြိုးပမ်း
ရာတွင် နှစ်နိုင်ငံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကိစ္စ၊ မြန်မာနိုင်ငံအား တရုတ်နိုင်ငံ
မှ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် ဆေးပစ္စည်းများနှင့် ကူညီပံ့ပိုးမှု
များ ဆက်လက်တိုးမြှင့်ပေးအပ်ရေးကိစ္စများကို အလေးပေးဆွေးနွေးခဲ့ကြ
သည်။

ထို့ပြင် မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံအကြား အေးအတူပူအမျှ အသိုက်အဝန်း
စိတ်ဓာတ်ကို အခြေခံ၍ မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးနှင့် ပူးပေါင်း
ဆောင်ရွက်မှု အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်ရေးကိစ္စ၊ မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံသံတမန်
ဆက်ဆံရေး နှစ်(၇၀) ပြည့်မြောက်သည့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် အထိမ်းအမှတ်
အခမ်းအနားများကို ကိုဗစ်-၁၉ အခြေအနေတည်ငြိမ်လာသည့်အခါ ကျင်းပ
သွားနိုင်ရေးကိစ္စ၊ နှစ်နိုင်ငံ နယ်စပ်ဒေသတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့်
နယ်စပ်ဒေသတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအတွက် နှစ်နိုင်ငံအကြား ပူးပေါင်းဆောင်
ရွက်သွားရေးကိစ္စ၊ ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာ မျက်နှာစာများတွင် နှစ်နိုင်ငံ

ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရေးကိစ္စ၊ သမ္မတ မစ္စတာ ရှီကျင့်ဖျင်၏
ယခုနှစ်ဦးပိုင်းက လာရောက်ခဲ့သည့် မြန်မာနိုင်ငံခရီးစဉ်အတွင်း အကောင်
အထည်ဖော်ရန် ဆွေးနွေးခဲ့သည့် ရပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမစီမံကိန်း၊ မြန်မာ-တရုတ်
စီးပွားရေး စင်္ကြံအောက်မှ စီမံကိန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပြတ် ဆက်လက်
အကောင်အထည်ဖော်သွားရေးနှင့် ကိုဗစ်ကပ်ရောဂါအခြေအနေ တည်ငြိမ်လာ
သည့်အခါ နှစ်နိုင်ငံအဆင့်မြင့်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့များ အပြန်အလှန်လည်ပတ်
ရေးကိစ္စရပ်တို့နှင့်ပတ်သက်၍ အဓိကထားဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။
သတင်းစဉ်

မြေမုန် ယနေ့ဖတ်စရာ

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်
(၁၆) ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး
တတိယနေ့ကျင်းပ
စာမျက်နှာ » ၄

ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော်
(၁၆)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး
တတိယနေ့ကျင်းပ
စာမျက်နှာ » ၅

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက်
စာမျက်နှာနှင့် လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာများ ပိုမိုကောင်းမွန်
တိုးတက်စေရေး ဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ
စာမျက်နှာ » ၇

KBZ BANK
BEST BANK IN MYANMAR
Awarded by World Finance | Awarded by Euromoney | Awarded by The FinanceAsia

မြောက်

အချိန်အခါမရွေး ကျန်းမာရေးအသိရှိရမည်

ကျန်းမာခြင်းသည် လာဘ်ကြီးတစ်ပါးဖြစ်သည်။ ကျန်းမာမှုမှာ အရာရာကို ဆောင်ကြဉ်းနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

လောကလူသားတို့သည် ဤကမ္ဘာလောကကြီးတွင် ကျင့်လည် နေသမျှကာလပတ်လုံး ပျက်စီးခြင်းဟူသော ကပ်သုံးပါးနှင့်ဆိုင်ကြရသည်။

ထိုကပ်သုံးမျိုးသည် ကမ္ဘာတည်သရွေ့ ကြုံတွေ့နေရဦးမည်ဖြစ်၍ သတ္တဝါတို့ လောဘတရား ကြီးမားလွန်းမိုးလာသောအခါ ကြုံတွေ့ရသည့် ငတ်မွတ်ဘေး၊ ဒေါသတရား ကြီးမားလွန်းမိုးလာသောအခါ ကြုံတွေ့ရသည့် လက်နက်ဘေး၊ မောဟတရား ကြီးမားလွန်းမိုးလာသောအခါ ကြုံတွေ့ရသည့် ရောဂါဘေးတို့ လျော့ပါးမကြုံတွေ့ရစေရေးအတွက် လောဘ၊ ဒေါသ၊ မောဟတရားများ ပါးလျားမတိုးပွားအောင် အားထုတ်ကြရမည် ဖြစ်သည်။

ထိုကပ်သုံးပါးတွင် ရောဂါကပ်ဘေးသည် လက်ရှိတွင် ကြုံတွေ့နေ ရဆဲဖြစ်ပြီး ရှေ့အဖို့တွင်လည်း ကြုံတွေ့ကြရဦးမည်ဖြစ်၍ ရောဂါဘေး အမျိုးမျိုးတို့မှ ကင်းဝေးရေးအတွက် လောကအလိုအားဖြင့် ကျန်းမာရေး နှင့်ညီညွတ်အောင်နေထိုင်စားသောက်တတ်ဖို့အလေ့အကျင့်ပြုကြရမည်ဖြစ် သည်။

အချိန်ကာလအားဖြင့် ငါးလခန့်ကြာမြင့်လာပြီဖြစ်သည့် အဆိုပါ ကူးစက်ရောဂါကပ်ဘေးကြောင့် ပြည်သူများသည် နေအိမ်များတွင်သာ နေထိုင်သွားရမည်မှာ ရေရှည်တွင်မဖြစ်နိုင်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဘေးသည် ယခုမှကြုံတွေ့ရသည့် အသစ်အဆန်း ရောဂါဘေး ဖြစ်သည်။ ပြည်သူများအနေဖြင့် ရောဂါဘေးအမျိုးမျိုးတို့ကို ကြုံတွေ့ခဲ့ကြရပြီးဖြစ်သည်။

ဤသဘောတရားကဲ့သို့ပင် လူတို့ကြားတွင် ရေရှည်ဖြစ်ပေါ်လာနိုင် သည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကို အနိုင်ယူ မတိုက်နိုင်မီ ရောဂါကူးစက်မှု လျော့ကျ လာအောင်၊ ကူးစက်ခြင်းမခံရအောင် လူတို့ နေ့စဉ်နှင့်အမျှ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးအလေ့အထဖြင့် ပြုမူနေထိုင်ကြရမည်ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ ကမ္ဘာလူသားများသည် ကမ္ဘာတည်သရွေ့ ကပ်သုံးပါးနှင့် မလွတ်ကင်းနိုင်ကြသဖြင့် ယခု လက်ရှိနှင့်နောင်အခါကာလ လူသား များအား အလွယ်တကူရန်မူလာနိုင်သော ရောဂါကပ်ဘေးကင်းရေး အတွက် ကျန်းမာရေးနှင့်ညီညွတ်သော အလေ့အထကောင်းများကို နေ့စဉ်မပျက်မကွက် ဆောင်ကြဉ်းကြဖို့ တိုက်တွန်းလိုပါသည်။

ငွေစက္ကူမှ ဒစ်ဂျစ်တယ်ငွေပေးချေမှုသို့ အမြန်ဆုံးတိုးတက်အောင် ဦးဆောင်ပြောင်းလဲနိုင်ခဲ့သဖြင့် KBZ Pay အား Celent မှ ကမ္ဘာ့အဆင့်ဂုဏ်ပြုဆုချီးမြှင့်

ရန်ကုန် မေ ၂၀ လက်ကိုင်ဖုန်းများ အသုံးပြု၍ ဒစ်ဂျစ်တယ်စနစ်ဖြင့် ငွေသွင်း၊ ငွေထုတ်၊ ငွေလွှဲ၊ ငွေချေ စသည့် ငွေကြေးဝန်ဆောင်မှုများကို လွယ်ကူ စွာဆောင်ရွက်နိုင်သည့် KBZ Pay သည် ငွေစက္ကူမှ ဒစ်ဂျစ်တယ်ငွေ ပေးချေမှုသို့ အမြန်ဆုံးတိုးတက်အောင် ဦးဆောင်ပြောင်းလဲနိုင်ပြီး တစ်နှစ် ကျော်ကာလအတွင်း အသုံးပြုသူ ငါး သန်းကျော်၊ ဈေးဆိုင်နှင့် ကိုယ်စားလှယ် ပေါင်း ၂၅၈၀၀၀ ကျော်အထိ ချက်ချင်း တိုးတက်လာခဲ့သောကြောင့် ကမ္ဘာ့ အဆင့် Celent Model Bank Awards 2020 ဆု ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခံခဲ့ရကြောင်း သိရသည်။



ဖော်ဆောင်ရာတွင် ထူးခြားအောင်မြင် စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ပေးအပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြ ထားသည်။ ကမ္ဘာ့ဇေတစ်သည် ဘဏ် ဦးဆောင်သော ဒစ်ဂျစ်တယ်ငွေပေးချေ မှုကဏ္ဍအတွက် ကမ္ဘာ့အဆင့်ဆုရရှိ သည့် ပထမဆုံး မြန်မာဘဏ်လုပ်ငန်း လည်း ဖြစ်လာသည်။ “နိုင်ငံရဲ့ ဒစ်ဂျစ် တယ် အခြေခံအဆောက်အအုံပိုင်း ပိုမိုတိုးတက်လာဖို့ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ KBZ Pay က ပြည်သူများအတွက် လုံခြုံစိတ်ချရတဲ့ E-commerce စနစ်တွေ၊ ဒစ်ဂျစ်တယ်ဝန်ဆောင်မှုတွေ စတင်နိုင်ဖို့အတွက် အဓိကနေရာကနေ ကြိုးစားအားဖြည့်သွားမှာ ဖြစ်ပါ

“ကိုဗစ်-၁၉ ကာလအတွင်းမှာ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ရည်မှန်းချက် ပိုမို ခိုင်မာစေခဲ့ပြီး နိုင်ငံတော်ရဲ့ လုပ်ငန်း စဉ်တွေမှာ အထောက်အပံ့ဖြစ်စေဖို့နဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ လွန်ကာလမှာ နိုင်ငံရဲ့ အခြေအနေသစ်အတွက် ပြင်ဆင်ရာ မှာ အဆင်သင့် ပူးပေါင်းပါဝင်နိုင်ဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။ KBZ Pay က တခြား ဖွံ့ဖြိုးဆဲဈေးကွက်တွေရဲ့ စံနမူနာ ပြုနိုင်တဲ့ ပုံစံကောင်းတစ်ခုအဖြစ် ရပ်တည်နိုင်ဖို့ မျှော်လင့်ပါတယ်” ဟု Mr. Mike DeNoma က ဆက်လက် ပြောပြသည်။

ကမ္ဘာ့ဇေတစ်သည် ငွေကြေးနှင့် ဘဏ်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်း များဖြစ်ကြသည့် Financial Times (The Banker)၊ World Finance၊ Euromoney၊ Asian Banking And Finance၊ Asiamoney နှင့် Finance Asia စသည်တို့မှ ချီးမြှင့်သော အကောင်းဆုံးဘဏ်ဆုများကို နှစ်စဉ် ရရှိခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ကုသရေးအတွက် KBZ MS General Insurance၊ KBZ Life၊ Myanmar Airways International (MAI) နှင့် Air KBZ တို့နှင့် လက်တွဲ၍ ကျပ်သိန်းပေါင်း ၃၅၂၄ သိန်း လှူဒါန်းထားသည်။ ကိုကျော်

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၂၀-၅-၂၀၂၀)

Table with 5 columns: Index Name, Change, Current Value, Previous Value, and Volume. Includes MCB, FPB, and TMH indices.

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

Table showing gold prices, oil prices, and exchange rates for various countries like USA, UK, and Australia.

မြောက်

Table with 2 columns: Category (e.g., စာတည်းများ, စာတည်းများ) and Content (e.g., ဦးစိုးစိုးနိုင်, ဦးဝင်းနိုင်).

ပြည်သူ့သာလျှင် အဓိက

ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် စီးပွားရေးသက်ရောက်မှုများအပေါ်ကုစားရေး လုပ်ငန်းကော်မတီအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် မေ ၂၀

ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် စီးပွားရေးသက်ရောက်မှုများအပေါ် ကုစားရေး လုပ်ငန်းကော်မတီအစည်းအဝေး (၅/၂၀၂၀) ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးသို့ လုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြား စီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသောင်းထွန်းနှင့် လုပ်ငန်းကော်မတီဝင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသော စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေး နှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစိုးဝင်း၊ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှု ကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေ၊ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသန်းမြင့်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ကျော်မောင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် လုပ်ငန်း ကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီ ဒုတိယမြို့တော်ဝန်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက် ကြသည်။

အင်အားဖြည့်ဖွဲ့စည်းထားပြီးဖြစ်

အစည်းအဝေးတွင် လုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက မိမိတို့ လုပ်ငန်းကော်မတီ အနေဖြင့် စတင်ဖွဲ့စည်းချိန်မှစ၍ အစည်းအဝေး လေးကြိမ်ကျင်းပခဲ့ကြောင်း၊ ဆုံးဖြတ်ချက် ၄၃ ခု ချမှတ်ခဲ့နိုင်ခဲ့ပြီး လုပ်ငန်းဆောင်တာများကို မြန်ဆန် သွက်လက်စွာ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ လုပ်ငန်းကော်မတီအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ထိခိုက်နိုင်သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရန်ပုံငွေမှ ချေးငွေများစိစစ်ထုတ်ပေးခဲ့ရာ သုံးကြိမ်ရှိခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊



ယခင်သုံးကြိမ် တွင် ရန်ကုန်မြို့အခြေစိုက်ဖြစ်သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများမှာ အများစုဖြစ်သော်လည်း ယခုစတင်အကြိမ်တွင် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် အခြေစိုက်ဖြစ် သော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ထားကြောင်း၊ ချေးငွေများကို ယခုထက်ပိုမို၍ မြန်ဆန်သွက်လက်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် စိစစ်သည့် အဖွဲ့များအား အင်အားဖြည့်တင်း၍ ဖွဲ့စည်းထားပြီးဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ တက်ရောက်လာကြသူများက နိုင်ငံတော်မှ ထပ်မံခွင့်ပြုမည့်

ချေးငွေများထုတ်ပေးရာတွင် S CERP နှင့်အညီ ပိုမိုထိရောက်သည့်နည်းလမ်းဖြင့် ချေးငွေထုတ်ပေးနိုင်ရေး၊ နိုင်ငံတော်၏စီးပွားရေး ပြန်လည်ထူထောင်လာရေး အတွက် လက်ရှိဦးစားပေးကဏ္ဍများအပြင် ထပ်မံဆောင်ရွက်သင့်သည့် ဦးစား ပေးကဏ္ဍများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

အစည်းအဝေးကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ထိခိုက်မှုရှိသော လုပ်ငန်းများအတွက် စတုတ္ထအသုတ်အဖြစ် ချေးငွေထပ်မံထုတ်ပေးနိုင်ရေး ဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

သတင်းစဉ်

ပူးပေါင်းပါဝင်ဆည်မြောင်းစနစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် မေ ၂၀

ပူးပေါင်းပါဝင်ဆည်မြောင်းစနစ် (PIM) ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့မနန်းလွဲ ၁ နာရီက စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ အောင်သူ၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလှကျော်၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးကျော်မင်းဦးနှင့် ဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် များ၊ ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

ဆည်မြောင်းစနစ် လမ်းညွှန်ချက်စာအုပ်

အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ အောင်သူက ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ပြောင်းလဲလာလျက်ရှိသော ရာသီဥတုနှင့်အတူ လူတို့အသုံးပြုနေသော ရေချိုများပါးမှု သည်လည်း တစ်စထက်တစ်စ တိုးမြင့်လာလျက်ရှိရာ ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနအနေ ဖြင့် ဆည်မြောင်းတာဝန်များအား ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက် သည့်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေသည့်နည်းတူ တောင်သူ လယ်သမားများအတွက် စိုက်ပျိုးရေးများ အဆင်ပြေချောမွေ့ စွာ ရယူသုံးစွဲနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခင် အတွေ့အကြုံများကို အခြေခံကာ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဧပြီလတွင် ရေအသုံးချသူများအသင်း ဖွဲ့စည်းထူထောင် ခြင်း၊ လက်စွဲစာအုပ်နှင့် ပူးပေါင်းပါဝင် ဆည်မြောင်းစနစ်



(Participatory Irrigation Management-PIM)လမ်းညွှန် ချက်စာအုပ်များကို ထုတ်ဝေနိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း။

ချမှတ်ဆောင်ရွက်မည်

ယနေ့အစည်းအဝေးတွင် တောင်သူဦးကြီးများ သီးနှံ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့်ရေကို အကျိုးရှိ ထိရောက်စွာ အသုံးပြုနိုင်ရန် ရေအသုံးချသူများအသင်း အဖွဲ့များမှတစ်ဆင့် ဌာနနှင့် တောင်သူလယ်သမားများ ပူးပေါင်းပါဝင်သည့် ဆည်ရေစီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်ကို ထိရောက် စွာ ဆောင်ရွက်မည့်အစီအစဉ်များ ချမှတ်ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ပူးပေါင်းပါဝင်ဆည်မြောင်းစနစ် (PIM)ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေ နှင့် ပတ်သက်၍ ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေး ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဗိုလ်ဗိုလ်ကျော်က တင်ပြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လိုအပ်ချက်များ ဆွေးနွေး မှကြားသည်။

ဂျပန်နိုင်ငံ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ရေးအေဂျင်စီ(JICA) အကူအညီဖြင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အနောက်ခြမ်း ဆည်မြောင်းစနစ်များ အဆင့်မြှင့်ဆောင်ရွက် သည့် စီမံကိန်း(BWID Project)တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်

နေသည့် ပညာရှင်များနှင့် ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှု စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနမှ အင်ဂျင်နီယာများဖြင့် Task Force အဖွဲ့ကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဧပြီလတွင်စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ယင်းအဖွဲ့ က ဦးဆောင်၍ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆည်မြောင်းစနစ် လမ်းညွှန် ချက်နှင့် ရေအသုံးချသူများအသင်း ဖွဲ့စည်းထူထောင်ခြင်း လက်စွဲစာအုပ်ကို ပြုစုရေးဆွဲခဲ့ကြောင်း၊ ပူးပေါင်းပါဝင် ဆည်မြောင်းစနစ်(PIM) မရေးဆွဲသေးမီ ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်မှ စတင်၍ ရေအသုံးချသူများအဖွဲ့ (WUG)များကို ဆည်ရေ သောက်စနစ်များတွင် ဖွဲ့စည်းထူထောင်ခဲ့ရာ WUG ပေါင်း ၁၂၀၆ ဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုအခါ ရေအသုံး ချသူများအဖွဲ့ (WUG) နှင့် ရေအသုံးချသူများအသင်း (WUA) များ တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့သဖြင့် ယနေ့အထိ ရေအသုံးချသူများ အဖွဲ့ (WUG) ၁၅၈၇ ဖွဲ့ နှင့် ရေအသုံးချသူများအသင်း (WUA) ရှစ်ဖွဲ့တို့ကို ဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့သည်။

ဆည်ရေစီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်

ယနေ့ကျင်းပသည့် အစည်းအဝေးတွင် ယမန်နှစ်က အတွေ့အကြုံများကို အခြေခံ၍ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေသည့် တောင်သူဦးကြီးများ သီးနှံစိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့်ရေကို အကျိုးရှိ ထိရောက်စွာ အသုံးပြုနိုင်ရန် ရေအသုံးချသူများ အသင်း အဖွဲ့များမှတစ်ဆင့် ဌာနနှင့် တောင်သူလယ်သမားများ ပူးပေါင်းပါဝင်သည့် ဆည်ရေစီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်ကို ယခုမိုးရာသီ မှစတင်၍ လွယ်ကူစွာ အသုံးပြုနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်များချမှတ်နိုင်ရေး ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရ သည်။

သတင်းစဉ်

E-Commerce Virtual Conference ကို စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ဦးစီး၍ မေ ၂၈ ရက်တွင် ကျင်းပမည်

နေပြည်တော် မေ ၂၀

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် စီးပွားရေးအပေါ် အကျိုးသက်ရောက်မှု အခြေအနေများ ကို လျော့ပါးသက်သာစေရေးနှင့် နိုင်ငံတော်စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို အချိန်တိုအတွင်းရရှိနိုင်ရေး နိုင်ငံတော်အစိုးရက ဆောင်ရွက်နေစဉ်ကာလအတွင်း ဆန်းသစ်ထုတ်ကုန်များကို တိုးမြှင့်မိတ်ဆက်နိုင်ရန် ရည်မှန်းချက်ဖြင့် E-Commerce လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကို ညှိနှိုင်း နိုင်ရန် စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ဦးစီးဆောင်ရွက်မည့် E-Commerce Virtual Conference ကို မေ ၂၈ ရက်တွင် ကျင်းပသွား မည်ဖြစ်ကြောင်း စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန် ထားသည်။

အဆိုပါ ကွန်ဖရင့်ကို မေ ၂၈ ရက်တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ စီးပွားရေးကုစားမှုအစီအစဉ်(CERP) ပါ ဆောင်ရွက်ရမည့်စီမံချက်များအရ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းများနှင့် အစိုးရ-ပုဂ္ဂလိက ထိရောက်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးကြမည်ဖြစ်သည်။ Conference ကို Application အသုံးပြုဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး အစိုးရဌာနများနှင့် အဖွဲ့ အစည်းများ၊ ဆက်စပ်အသင်းအဖွဲ့များနှင့် ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်များ ပါဝင် တက်ရောက်နိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ဧပြီလနောက်ဆုံးပတ်အတွင်း ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် အားလုံးတစ်ပေါင်းတည်း ကျော်လွှားခြင်း ကိုဗစ်-၁၉ စီးပွားရေးကုစားမှုအစီ အစဉ်၏ ပန်းတိုင်(၅)အောက်တွင် ပါဝင်သော E-Commerce ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး

ဆောင်ရွက်ရန် စီမံချက်များကို အချိန်တိုအတွင်း အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေး အတွက် ဆက်စပ်အစိုးရဌာနများ၊ ပုဂ္ဂလိကအဖွဲ့အစည်းများနှင့် အနီးကပ် ဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှုများကို အများပြည်သူသို့ ချပြဆွေးနွေးနိုင်ရန် အတွက် ယခုကဲ့သို့ ကွန်ဖရင့်ကိုကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ လက်ရှိတွင် E-Commerce လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆက်စပ်ဝန်ကြီးဌာနများ၊ အဖွဲ့အစည်း များ၊ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်များ၊ အသင်းအဖွဲ့များ၊ ဖွံ့ဖြိုးမှုမိတ်ဖက်များနှင့် နီးကပ်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်း ရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် (၁၆)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး တတိယနေ့ကျင်းပ

နေပြည်တော် မေ ၂၀
ယနေ့ကျင်းပသည့် ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် (၁၆)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး တတိယနေ့တွင် ကြယ်ပွင့်မြဲမေးခွန်းများ မေးမြန်းဖြေကြားခြင်းနှင့် အစီရင်ခံစာတစ်ခု ဖတ်ကြားတင်သွင်းခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် အုတ်တွင်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်ချိုချို၏ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးမှ ထွက်ရှိလာသော သီးနှံများ ဈေးနှုန်း တည်ငြိမ်မှုရှိရန်အတွက် သီးနှံထွက်ရှိချိန်တွင် ဝယ်ယူသိုလှောင်ထားရန် လိုအပ်သော ငွေကြေးအရင်းအနှီး၊ နည်းပညာ၊ သိုလှောင်ရုံတည်ဆောက်မှုတို့ကို သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများမှ မိမိတို့နိုင်ငံအတွက် အကျိုးရှိစေမည့် မူဝါဒများချမှတ်ပြီး ပြည်ပရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၊ ပြည်ပချေးငွေများကို ဖိတ်ခေါ်ရန် အစီအစဉ်ရှိ မရှိ မေးခွန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်ထူးက မိမိအနေဖြင့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၏ ဖြေကြားချက်နှင့်အတူ ပေါင်းစပ်ဖြေကြားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တောင်သူလယ်သမားအခွင့်အရေးကာကွယ်ရေးနှင့် အကျိုးစီးပွား မြှင့်တင်ရေးဥပဒေအရ လယ်ယာထုတ်ကုန်များရောင်းချရာတွင် သင့်တင့်မျှတသောဈေးကွက်နှင့် ဈေးနှုန်းရရှိစေရေးအတွက် ဒုတိယသမ္မတ(၂) ခေါင်းဆောင်သည့် တောင်သူလယ်သမားအခွင့်အရေး၊ ကာကွယ်ရေးနှင့် အကျိုးစီးပွားမြှင့်တင်ရေးအဖွဲ့က လယ်ယာထုတ်ကုန် စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်းတာဝန်ပေးအပ်ထားပါကြောင်း။

ထို့ပြင် လယ်ယာထုတ်ကုန်စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့ကို လည်း ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း လှည့်ပတ်ရန်ပုံငွေ ငွေကျပ် ၁၅ ဘီလီယံကို ခွင့်ပြုပေးခဲ့ပြီး စပါးဈေးအခြေခံရည်ညွှန်းဈေးနှုန်းထက် ကျဆင်းနိုင်သည့် ပြည်နယ်၊ တိုင်းဒေသကြီးများတွင် အခြေခံရည်ညွှန်းဈေးဖြင့် ဝယ်ယူစေခဲ့ပါကြောင်း၊ နေ့စပါးထွက်ပေါ်လာချိန်တွင် ဆက်လက် ဝယ်ယူနိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည့်အတွက် လက်ရှိစပါးဈေးနှုန်းများသည် အခြေခံရည်ညွှန်းဈေးအောက် ကျဆင်းခြင်းမရှိသည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း။

စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ လက်ကားဈေးကွက်ထူထောင်ခြင်း ၅ နှစ် စီမံကိန်းကို ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ နိုင်ငံတကာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အေဂျင်စီအထောက်အပံ့ဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်လျက်ရှိ

ပြည်ပအထောက်အပံ့စီမံကိန်းများဖြင့်လည်း စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ လက်ကားဈေးကွက်ထူထောင်ခြင်း ၅ နှစ်စီမံကိန်းကို ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ နိုင်ငံတကာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအေဂျင်စီ အထောက်အပံ့ဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်လျက်ရှိပြီး နေပြည်တော်တွင် ရှေ့ပြေးလက်ကားဈေးကွက်ထူထောင်ခြင်းနှင့် ဟံဘိုးတွင် ထုတ်ကုန်စုဆောင်းသိုလှောင်သည့် အဆောက်အအုံထူထောင်ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် သီးနှံထွက်ရှိချိန်တွင် ဒေသထွက်သီးနှံများ အရည်အသွေးပြည့်မီပြီး ဈေးကွက်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်းအားမြင့်မားလာစေရန် လိုအပ်သော ငွေကြေးအရင်းအနှီး၊ နည်းပညာ၊ သိုလှောင်ရုံတည်ဆောက်မှုတို့အတွက် သက်ဆိုင်သူအားလုံးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ မိမိဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့်လည်း ကုန်ဈေးနှုန်းတည်ငြိမ်ရေး၊ ကုန်သွယ်မှုချောမွေ့စေရေး၊ ပို့ကုန်မြှင့်တင်ရေးနှင့် သင့်တင့်လျောက်ပတ်သော လယ်ယာထွက်ကုန်ဈေးနှုန်းများ ဖြစ်ပေါ်စေရေးတို့ကို ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

ကျေးမှူးမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးကျော်ဆွေဝင်း(ခ) ဦးအာလူး၏ ကော့မှူးမြို့နယ် မြို့မဈေးအား အသစ်ပြန်လည်



ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်ထူး



ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလှကျော်



အုတ်တွင်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်ချိုချို



ပွင့်ဖြူမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးထွန်းထွန်း



ထီးလင်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးမြတ်လေးဦး



ကန်ပက်လက်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးညွှန်ဝင်း

တည်ဆောက်ပေးရန် အစီအစဉ်ရှိ မရှိ မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဦးညီထွန်းက ကော့မှူးမြို့ မြို့မဈေးအဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်းအား ပုဂ္ဂလိက လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် အကျိုးတူစနစ်ဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၇ ရက်တွင် ကျင်းပပြုလုပ်သော ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်အပိုဒ် (၄၁)အရ Design and Build တင်ဒါခေါ်ယူခွင့်အား သဘောတူညီခဲ့ပြီး နိုင်ငံပိုင်သတင်းစာများတွင် ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၆ ရက်၌ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခဲ့သော်လည်း တစ်ဦးတစ်ယောက်မျှ လာရောက်ဆွဲဝယ် လုပ်ကိုင်မည့်သူမရှိခဲ့ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် ၂၀၁၈ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၅ ရက်တွင်လည်း ၎င်းတင်ဒါအား ဒုတိယအကြိမ် ထပ်မံခေါ်ယူခဲ့ရာ တင်ဒါလာရောက်တင်သွင်းမှုမရှိခြင်းကြောင့် ကော့မှူးမြို့မဈေးအသစ်ပြန်လည်တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းအား အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ခြင်းမရှိပါကြောင်း။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကော့မှူးမြို့မဈေးအား အသစ်ပြန်လည်တည်ဆောက်ပေးရန် အကြိမ်ကြိမ်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့သော်လည်း ပုဂ္ဂလိက ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလိုသူများမှ စိတ်ပါဝင်စားမှုမရှိခြင်းကြောင့် လက်ရှိအခြေအနေအထားအထက် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းမရှိသေးပါကြောင်းနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလိုသူ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်များမှ အကျိုးတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေး အဆိုပြုတင်ပြလာပါက ကော့မှူးမြို့မဈေးအသစ် တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းအား ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

ထီးလင်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးမြတ်လေးဦး၏ ထီးလင်းမြို့နယ်ရှိ ဆင်စွယ်ကျေးရွာတွင် စိုက်ပျိုးရေးသောက်သုံးရေဖူလုံစွာရရှိရေးအတွက် သင့်တော်သောနေရာတွင် တစ်ဖက်ရပ်ဆည်တည်ဆောက်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ မရှိ

မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလှကျော်က ဆင်စွယ်ကျေးရွာ အနီးပတ်ဝန်းကျင်တွင် အခြားရေအရင်းအမြစ်ရရှိနိုင်မည့် အခြေအနေကို စူးစမ်းလေ့လာခဲ့ပါကြောင်း၊ ကျေးရွာ၏ မြောက်ဘက် သုံးမိုင်ခန့်အကွာတွင် ရွှေတွင်းတူးရိုးချောင်းကို လေ့လာတွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ သို့သော် အဆိုပါရိုးချောင်းသည် ရေဆင်းစေရိယာ လွန်စွာသေးငယ်သည့်အတွက် မိုးရွာသွန်းချိန်မှာသာ ရေစီးဆင်းမှုရှိပါကြောင်း၊ မိုးရွာသွန်းမှုမရှိချိန်တွင် ရေစီးဆင်းမှုမရှိသည့်အတွက် ရေဝင်ရောက်မှု နည်းပါးမည့်အခြေအနေဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် ပူပြင်းခြောက်သွေ့သည့် ဒေသဖြစ်သည့် အလျောက် ရေငွေ့ပျံမှုများပြားမှုနှင့် မြေမျက်နှာသွင်ပြင်အမျိုးအစားမှာလည်း ရေစိမ့်နှံ့ခြင်းမရှိမှုကြောင့် ကန်တွင်းသိုလှောင်ရေ လေလွင့်ဆုံးရှုံးမှုများပြားနိုင်သည့် အခြေအနေဖြစ်ပါကြောင်း။

ဒေသနေပြည်သူများအတွက် အဓိက လိုအပ်ချက်ရှိမည့် သောက်သုံးရေရရှိရေးကို မြေအောက်စက်ရေတွင်း တူးဖော်ဖြည့်ဆည်းနိုင်မှု ရှိ မရှိ ကွင်းဆင်းစိစစ် ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်

ထို့ကြောင့် ရွှေတွင်းတူးရိုးချောင်းပေါ်တွင် တစ်ဖက်ရပ်ဆည်ကန်တည်ဆောက်ရန်မှာ ဒေသ၏ ရေမြေရာသီဥတုအခြေအနေအရ ရေဝင်ရောက်မှုနည်းပါးပြီး ရေလေလွင့်ဆုံးရှုံးမှုလည်း များပြားနိုင်မည်ဖြစ်သောကြောင့် တစ်ဖက်ရပ်ဆည်ကန်လုပ်ငန်းသည် ဆောင်ရွက်ရန် သင့်လျော်မှုမရှိပါကြောင်း၊ သို့သော် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ဒေသနေပြည်သူများအတွက် အဓိကလိုအပ်ချက်ရှိမည့် သောက်သုံးရေရရှိရေးကို မြေအောက်စက်ရေတွင်း တူးဖော်ဖြည့်ဆည်းနိုင်မှု ရှိ မရှိ ကွင်းဆင်းစိစစ် ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဖြစ်မြောက်

နိုင်စွမ်း ရှိ မရှိ စိစစ်ပြီး အခြေအနေပေးပါက လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော်ပေးနိုင်ရေးအတွက် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့နှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

အလားတူ ပွင့်ဖြူမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးထွန်းထွန်း၏ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဧပြီလမှ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလအထိ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် မြန်မာနိုင်ငံသားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု မည်မျှတိုးတက်လာသည်နှင့် အနာဂတ်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု မျှော်မှန်းချက်များအား သိလိုခြင်း မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဗရတ်ဆင်းက လည်းကောင်း။

ဒီပဲယင်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဝင်းမြင့်အောင်၏ ရွှေဘိုဝက်လက်နှင့် ဒီပဲယင်းမြို့နယ်၊ စိုင်းပြင်မြို့ရှိ စပါးပိုးဒေါင်များကို မည်သည့်အချိန်တွင် တာဝန်ယူဖျက်သိမ်းမည်ကို သိလိုခြင်း မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်ထူးကလည်းကောင်း၊ လယ်ဝေးမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးမျိုးစေတီဦး၏ လယ်ဝေးမြို့နယ်အတွင်းရှိ အလောကျေးရွာအုပ်စုကို ပယ်ဖျက်ပြီး အလောကျေးအဖြစ် အဆင့်တိုးမြှင့်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ မရှိ မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဦးအေးမောင်စိန်က လည်းကောင်း၊ တောင်ဥက္ကလာပမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာစောနိုင်၏ ငမိုးရိပ်ရေသန့်စက်ရုံတွင် ရေတွန်းစက်များသုံးစွဲ၍ ရေပေးဝေနေခြင်းအပြင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလျှော့ချနိုင်မည့် Gravity နည်းစနစ်ပါသုံးစွဲ၍ ရေပေးဝေနိုင်ရန် ရေရှည်စီမံကိန်းချမှတ်၍ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခြင်း ရှိ မရှိနှင့် ငမိုးရိပ်ရေသန့်စက်ရုံရှိ ရေတွန်းစက်များသည် မီးတစ်ကြိမ်ပျက်လျှင် အပြည့်အစုံစမ်းရည်ပြည့် ပြန်လည်အလုပ်လုပ်ရန်မှာ နှစ်နာရီခန့် အချိန်ယူရသဖြင့် တချို့ရေတွန်းစက်များကို မီးစက်ဖြင့်သုံးစွဲနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခြင်း ရှိ မရှိ မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဦးညီထွန်းက လည်းကောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားကြသည်။

ဆက်လက်၍ ကန်ပက်လက်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးညွှန်ဝင်း၏ ကန်ပက်လက်မြို့ဟောင်းမြေနေရာတွင် တရားမဝင်ကျူးကျော်နေထိုင်သူများအား ဥပဒေအရ ဖယ်ရှားပေးရန်နှင့် မြို့မြေဧရိယာအတွင်း ဆောက်လုပ်ထားသော ဟိုတယ်ဇုန်မြေနေရာများအား ပိုင်ဆိုင်မှုဧရိယာ အထောက်အထားအတိုင်း မြေယာစိစစ်တိုင်းတာမှုများ တိတိကျကျ ဆောင်ရွက်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ မရှိ မေးခွန်း၊ ကန်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးထွန်းထွန်းနိုင်၏ ကန်မြို့နယ်ရှိ ယင်း-ကုန်းသာ ရေတားတစ်ပြင်ပြင်နိုင်ရန် တာဝန်ယူလေ့ရှိသော အား ကျူး၍ (ပုံစံ-၇) ရယူထားမှုများအား ပယ်ဖျက်ပေးရန်နှင့် တာဝန်ယူပြင်ရာတွင် ရေဘေးအန္တရာယ်ကင်းဝေးနိုင်မည့် ဒီဇိုင်းများဖြင့် ရေးဆွဲဆောင်ရွက်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ မရှိ မေးခွန်းနှင့် မယ်စုမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးသန်းလင်း၏ မယ်စုမြို့နယ် ဟိုစုံကျေးရွာနှင့် နန်မန်းကျေးရွာ၌ ရာသီမရွေးသောက်သုံးရေရရှိနိုင်ရန်အတွက် ချောင်းရေတင်စနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ မရှိ မေးခွန်းတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလှကျော်က လည်းကောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတိဒ္ဓန္တမြတ်က အမျိုးသားလွှတ်တော်မှ ပြင်ဆင်ချက်ဖြင့် အတည်ပြု၍ ပေးပို့လာသည့် ကျန်းမာရေးမျိုးကောင်စီ ဥပဒေကြမ်းကို လက်ခံရရှိကြောင်း လွှတ်တော်သို့ အသိပေးတင်ပြပြီး ဥပဒေကြမ်းကော်မတီဝင် ဦးစိုင်းထွန်းအေးက အစီရင်ခံစာဖတ်ကြားတင်သွင်းသည်။

ယင်းနောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက အဆိုပါ ဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြင်ဆင်ချက်အဆို တင်သွင်းလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိပါက အမည်စာရင်းတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် (၁၆)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး စတင်စုရုံးရာ မေ ၂၅ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အေးအေးသန့်

◆ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)မှ
မေ ၂၀ ရက်၌ နေရပ်ပြန်ပြည်သူ အမျိုးသား ၁၈၁ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၁၉၂ ဦး စုစုပေါင်း ၃၇၃ ဦးတို့အား စနစ်တကျ လွှဲပြောင်းပို့ဆောင်ပေးခဲ့သည်။ အဆိုပါ နေရပ်ပြန်ပြည်သူ ၃၇၃ ဦးတို့တွင် ကချင်ပြည်နယ်မှ သုံးဦး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးမှ ၆၅ ဦး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးမှ ၃၄ ဦး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးမှ ၂၅ ဦး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးမှ ၃၂ ဦး၊ နေပြည်တော်မှ ၃၃ ဦး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးမှ ၃၃ ဦးတို့ ဖြစ်ကြသည်။ နယ်စပ်ဂိတ်များမှတစ်ဆင့် ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသည့် နေရပ်ပြန်ပြည်သူများအား သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်

အသီးသီးသို့ လွှဲပြောင်းပို့ဆောင်ပေးရာတွင် မေ ၆ ရက်မှ မေ ၂၀ ရက်အထိ အမျိုးသား ၃၉၅ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၂၁၇ ဦး စုစုပေါင်း ၆၀၂ ဦးတို့ကို လွှဲပြောင်းပို့ဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)ရှိ နယ်စပ်ဂိတ်များမှ ဝင်ရောက်လာသည့် နေရပ်ပြန်ပြည်သူများအား လားရှိုးမြို့မှတစ်ဆင့် မီးရထားခရီးစဉ်ဖြင့် ထပ်ဆင့် လွှဲပြောင်းပို့ဆောင်ပေးရာတွင် စားသောက်နေထိုင်ရေးကိစ္စရပ်များ၊ ကျန်းမာရေး စစ်ဆေးခြင်းများ၊ ညအိပ်တည်းခိုရေးကိစ္စရပ်များ၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကိစ္စရပ်များ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းတို့ကို ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ကိုဗစ်-၁၉

ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် လားရှိုးခရိုင်နှင့် မြို့နယ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ လုပ်ငန်းလိုင်စင်နှင့် သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကြီးကြပ်ညှိနှိုင်းမှုဌာန(တွဲဖက်ပြည်နယ်ရုံး)လားရှိုးမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာ့မီးရထားလုပ်ငန်းမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့နယ်ပုဂ္ဂလိကယာဉ်လုပ်ငန်းများကြီးကြပ်ရေးကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပရဟိတအသင်းအဖွဲ့များ၊ ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ စေတနာရှင်အလှူရှင်များက လိုအပ်သည်များကို ပူးပေါင်းကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ နန်းသန္တာဦး(ပြန်/ဆက်)

ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် (၁၆)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး တတိယနေ့ကျင်းပ

နေပြည်တော် မေ ၂၀

ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် (၁၆)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး တတိယနေ့ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားလွှတ်တော် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်းက အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်းကော်မတီ၊ အစိုးရ၏ အာမခံချက်များ၊ ကတိများနှင့် တာဝန်ခံချက်များ စိစစ်ရေးကော်မတီနှင့် နိုင်ငံသားများ၏ မူလအခွင့်အရေး၊ ဒီမိုကရေစီအရေးနှင့် လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာကော်မတီများ တွင် ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်နေရာများ အစားထိုးပြင်ဆင်ပွဲ စည်းခြင်းကို လွှတ်တော်သို့ တင်ပြ၍ အတည်ပြုချက်ရယူသည်။

ထို့နောက် ကချင်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးဂျေယောဂူ၏ ကချင်ပြည်နယ် ပူတာအိုခရိုင် ခေါင်လန်မြို့နယ်တွင် ဧက သုံးသိန်းအား ဩစတြေးလျကုမ္ပဏီဖြစ်သော Fortuna Metal Myanmar Co.,Ltd. အား ရွှေခတ်သတ္တုရှာဖွေတိုးတားခွင့် (Feasibility study) လုပ်ပိုင်ခွင့်ချထားပေးခြင်း နှင့်စပ်လျဉ်း၍ သိရှိလိုသည့်မေးခွန်းကို သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ရဲမြင့်ဆွေက ကချင်ပြည်နယ် ပူတာအိုခရိုင် ခေါင်လန်မြို့နယ်အတွင်း လုပ်ကွက်(၁)နှင့် လုပ်ကွက်(၂) တို့တွင် ရွှေ ကြေးနီနှင့် ဆက်စပ်သတ္တုရှာဖွေရေး၊ စမ်းသပ်တိုင်းတာရေးနှင့် ဖြစ်မြောက်နိုင်စွမ်းလေ့လာရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရန် ကုမ္ပဏီမှ မြန်မာ့ သတ္တုတွင်းဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ ခွင့်ပြုမိန့်လျှောက်ထားခြင်းအပေါ် စိစစ်ခဲ့ရာ အချက်အလက်ပြည့်စုံသဖြင့် ကချင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောထားတောင်းခံရရှိထားပြီးဖြစ်ခြင်း၊ ပတ်ဝန်းကျင်စီမံခန့်ခွဲမှုအစီအစဉ် EMP ရေးဆွဲလျက်ရှိခြင်းနှင့် လုပ်ငန်းသဘောတူစာချုပ်အတွက် ပြင်ဆင်



ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ဝင်း



ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ရဲမြင့်ဆွေ

ကျန်းမာရေးကိုစောင့်ရှောက်ပေးလျက်ရှိသော်လည်း ယနေ့ထိ တောင်ညိုမြို့သစ် တွင် လျှပ်စစ်မီးမရရှိသေးသဖြင့် အရေးပေါ်ခွဲစိတ်ကုသမှုများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အခက်အခဲများစွာ ကြုံတွေ့နေရ၍ လျှပ်စစ်မီးကို မည်သည့်အချိန်၌ ပေးမည်ကို သိရှိလိုခြင်းမေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယ ဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ဝင်းက တောင်ညိုမြို့သစ် ဓာတ်အားရရှိရေးအတွက် ၁၁ ဂေဟဗိမာန်အားလှိုင်း ၆ ဒဿမ ၃၄၄၀ တည်ဆောက်ခြင်းနှင့် တောင်ညိုမြို့သစ် တွင် ၁၁/၀ ဒဿမ ၄ ဂေဟဗိမာန် ၂၀၀ ဂေဟဗိမာန် ထရန်စဖော်မာ ၃ လုံး တည်ဆောက်

မြဲလေးစိန်က နိုင်ငံတော်၏ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အနေအထောက်အပံ့များစွာ ဖြစ်စေသည့်အပြင် ကျန်းမာရေးကို ဆိုးရွားစွာထိခိုက်စေသည့်အတွက် ဆေးလိပ်၊ ဆေးရွက်ကြီးထွက်ပစ္စည်းထိန်းချုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းကို အားဖြည့်ဆောင်ရွက် နေရသည့် အချိန်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် လူကို အန္တရာယ်ဖြစ်စေသည့် အိမ်ထောင်ရေးနှင့် ငင်း၏ ဆက်စပ်ပစ္စည်းများကို ပြည်သူ့လူထုအတွင်းရောက်ရှိ ရန် တင်သွင်းခြင်း၊ ဖြန့်ဖြူးခြင်း၊ ရောင်းချခြင်းများကို သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန များကလည်း ခွင့်မပြုသင့်ပါကြောင်း၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန အနေဖြင့်လည်း ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းခြင်း၊ လိုအပ်သည့် အမိန့်ကြော်ငြာစာ ထုတ်ပြန် ခြင်း၊ ကျန်းမာရေးအသိပညာမြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီး ဌာနအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်း၍ အလျင်အမြန်ဆောင်ရွက်သွားနိုင်ရန် အတွက် အစီအစဉ်များချမှတ်ထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၅)မှ ဦးမြင့်နိုင်၏ ကျောက်တော်မြို့နယ် အတွင်း လင်ကွဲကျေးရွာနှင့် မတင်မိုင်ချောင်းကျေးရွာတို့တွင် ကျန်းမာရေးဌာန(ခွဲ) တစ်ခုစီကို ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ဖွင့်လှစ်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ/မရှိ မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မြဲလေးစိန်က လင်ကွဲကျေးရွာ တွင် လူဦးရေလွှမ်းခြုံမှုနည်းပါးခြင်း၊ တောင်ပူစီ ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာန(ခွဲ) နှင့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လွှမ်းခြုံနိုင်ခြင်း၊ အခြေခံမူများနှင့် ကိုက်ညီမှု မရှိသေးခြင်းတို့ကြောင့် ပြည်နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ဖွင့်လှစ်ပေးရန် လတ်တလောမလိုအပ်သေးသည်ကို တင်ပြထားပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ကျေးရွာ ကျန်းမာရေးဌာန(ခွဲ)ဖွင့်လှစ်ရန် အစီအစဉ်မရှိသေးပါကြောင်း။

မတင်မိုင်ချောင်းကျေးရွာတွင် ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာန(ခွဲ) တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်ခွင့်ရရှိရန်အတွက် မြေစာရင်းပုံစံရရှိပါက စီမံကိန်းနှင့် ဖွဲ့စည်းပုံစံစီမံရေးအဖွဲ့သို့တင်ပြ၍ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်

မတင်မိုင်ချောင်းကျေးရွာတွင် ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာန(ခွဲ) တိုးချဲ့ ဖွင့်လှစ်ခွင့်ရရှိရန်အတွက် ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ မြေပြင်တွင် အမှန်တကယ် လိုအပ်မှုရှိကြောင်း၊ မြေစာရင်းပုံစံ ၁၀၅၊ ၁၀၆ လျှောက်ထားဆဲဖြစ်ကြောင်း အကြောင်းပြန်ကြားလာသဖြင့် ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာန(ခွဲ) တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်ခွင့် ရရှိရန် မြေစာရင်းပုံစံရရှိပါက စီမံကိန်းနှင့် ဖွဲ့စည်းပုံစံစီမံရေးအဖွဲ့သို့ တင်ပြ၍ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း ဖြေကြားသည်။

အလားတူ ရှမ်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၁)မှ ဦးကျော်နီနိုင်၏ ကိုးကန့် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ လောက်ကိုင်မြို့နယ်တွင် အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာနမှူးရုံး (FDA) ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ/မရှိ မေးခွန်းနှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၃)မှ ဦးဝင်းအောင် ၏ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကန့်ဘလူခရိုင် ကျွန်းလှမြို့နယ် သရက်ပင် ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာန(ခွဲ)အား ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနအဖြစ် အဆင့် တိုးမြှင့်ပေးနိုင်ခြင်း ရှိ/မရှိ သိရှိလိုခြင်း မေးခွန်းတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြဲလေးစိန်က ပြန်လည် ရှင်းလင်းဖြေကြားခဲ့သည်။

ယင်းနောက် အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်းကော်မတီဝင် ဦးသိန်းလွင် က ပြည်သူ့လွှတ်တော်က ပြင်ဆင်ချက်ဖြင့် အတည်ပြုပြီး ပေးပို့လာသော ပြည်သူ့လွှတ်တော် ရွေးကောက်ပွဲနည်းဥပဒေများကို ပဉ္စမအကြိမ်ပြင်ဆင်သည့် နည်းဥပဒေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဥပဒေကြမ်းကော်မတီ၏ အစီရင်ခံစာကို ဖတ်ကြားရှင်းလင်းသည်။

ဆက်လက်၍ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက အဆိုပါ ပြင်ဆင်ချက် နည်းဥပဒေများအား လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူအတည်ပြုသည်။ ထို့နောက် အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်းကော်မတီဝင် ဒေါက်တာ မျိုးအောင်က ပြည်သူ့လွှတ်တော်က ပြင်ဆင်ချက်ဖြင့် အတည်ပြုပြီး ပေးပို့ လာသော အမျိုးသားလွှတ်တော် ရွေးကောက်ပွဲနည်းဥပဒေများကို ပဉ္စမအကြိမ် ပြင်ဆင်သည့် နည်းဥပဒေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဥပဒေကြမ်းကော်မတီ၏ အစီရင် ခံစာကို ဖတ်ကြားရှင်းလင်းသည်။

ယင်းနောက် အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက အဆိုပါပြင်ဆင်ချက် နည်းဥပဒေများအား လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူအတည်ပြုသည်။ ဆက်လက်၍ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်းကော်မတီဝင် ဒေါ်အုန်းကြည်က ပြည်သူ့လွှတ်တော်က ပြင်ဆင်ချက်ဖြင့် အတည်ပြုပြီး ပေးပို့ လာသော တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော် ရွေးကောက်ပွဲ နည်းဥပဒေများကို ပဉ္စမအကြိမ်ပြင်ဆင်သည့် နည်းဥပဒေများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဥပဒေကြမ်းကော်မတီ၏ အစီရင်ခံစာကို ဖတ်ကြားရှင်းလင်းသည်။

ထို့နောက် အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက အဆိုပါ ပြင်ဆင်ချက် နည်းဥပဒေများအား လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူအတည်ပြုသည်။

ယင်းနောက် အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဒေါက်တာဌေးကြွယ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၄)မှ ဦးကျော်ကျော်တို့နှစ်ဦး ကွယ်လွန်သွားသည့်အတွက် ယခင်ကွယ်လွန် သွားခဲ့ကြသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနည်းတူ အမျိုးသားလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၏ တစ်နေ့တာ နေ့တွက်စရိတ် တစ်ရက်စာစီကို ကောက်ခံပြီး ကူညီထောက်ပံ့ငွေများကို ကိုယ်စားလှယ်နှစ်ဦး၏ မိသားစုများထံ ပေးပို့သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးတင်ပြ၍ လွှတ်တော်၏ သဘောထားရယူသည်။

ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် (၁၆)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်း အဝေး စတင်နေ့ကို မေ ၂၅ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အောင်ရဲသွင်(သတင်းစဉ်)



ကချင်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁)မှ ဦးဂျေယောဂူ



မွန်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၉)မှ ဒေါက်တာဇော်လင်းထွဋ်



ရှမ်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁၂)မှ ဦးစိုင်းစံအောင်



ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁၂)မှ ဦးအောင်သိန်း

ဆောင်ရွက်ဆဲအဆင့်သာဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် ဌာနနှင့်ကုမ္ပဏီတို့ လုပ်ငန်း သဘောတူစာချုပ်ချုပ်ဆိုနိုင်ရေးအတွက် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း များနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် လက်ရှိအခြေအနေ တွင် အဆိုပါကုမ္ပဏီကို လုပ်ပိုင်ခွင့်ချထားပေးခြင်း မရှိသေးပါကြောင်း ဖြေကြား သည်။

ရှမ်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၂)မှ ဦးစိုင်းစံအောင် ၏ “ဝ” ကိုယ်ပိုင်အုပ် ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း ဟိုပန်ခရိုင် ဟိုပန်မြို့နယ်အတွင်း မြို့ပေါ်နယ်နိမိတ်နှင့် ကျေးရွာ ပေါင်းများစွာ ပါဝင်သတ်မှတ်ထားသည့် ဖာခါးသစ်တောကြီးပိုင်းအား ကွင်းဆင်း စိစစ်၍ ကြိုးပိုင်းအဖြစ်မှ ပလပ်ပေးနိုင်မည့် အစီအစဉ် ရှိ/မရှိ မေးခွန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာရဲမြင့်ဆွေက ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသား လွှတ်တော် (၁၀)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေးတွင်လည်း အမျိုးသား လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းစံအောင်က ဖာခါးကြီးပိုင်းတောနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်မှုများနှင့် ပြည်သူ့လူထု၏ နှစ်နာမှုများကို ဖြေရှင်းပေး နိုင်မည့် အစီအစဉ်များနှင့်ပတ်သက်၍လည်း ကြွယ်ပွင့်မြဲမေးခွန်း တင်သွင်းခဲ့ရာ တွင် အမျိုးသားလွှတ်တော်၊ အစိုးရ၏ အာမခံချက်များ၊ ကတိများနှင့် တာဝန်ခံ ချက်များ စိစစ်ရေးကော်မတီမှ ကတိကဝတ်အဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့သည့်အတွက် နောက်ဆုံးဆောင်ရွက်ထားမှုအခြေအနေများကိုလည်း ကော်မတီသို့ လစဉ်ပြုစု တင်ပြလျက်ရှိပါကြောင်း။

ဖာခါးသစ်တောကြီးပိုင်းအတွင်း ကျေးရွာ ၃၅ ရွာ၏ မြေရိယာ ၂၅၁ ဒဿမ ၀၈ ဧကအား ကြိုးပိုင်းအဖြစ်မှ ပယ်ဖျက်သည့် အမိန့်ကြော်ငြာစာ ထုတ်ပြန်နိုင်ရေး လက်ရှိစီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

သို့ဖြစ်ပါ၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် မေးမြန်းသည့် မေးခွန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဖာခါးသစ်တောကြီးပိုင်းအတွင်း ကျေးရွာ(၃၅)ရွာ၏ မြေရိယာ ၂၅၁ ဒဿမ ၀၈ ဧကအား ကြိုးပိုင်းအဖြစ်မှ ပယ်ဖျက်သည့် အမိန့်ကြော်ငြာစာ ထုတ်ပြန်နိုင်ရေး လက်ရှိစီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်းနှင့် ယခင်ကတိ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် မေးခွန်းနှင့်ပတ်သက်၍လည်း အမျိုးသားလွှတ်တော်၊ အစိုးရ၏ အာမခံချက်များ၊ ကတိများနှင့် တာဝန်ခံချက်များ စိစစ်ရေးကော်မတီသို့ လစဉ် ပြုစုတင်ပြရာတွင်လည်း ထည့်သွင်းတင်ပြထားရှိပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၂)မှ ဦးအောင်သိန်း၏ ပဲခူးတိုင်း ဒေသကြီး နတ်တလင်းမြို့နယ် တောင်ညိုမြို့သစ်ရှိ ကွင်းကျယ်တိုက်နယ်ဆေးရုံ ကို လွန်ခဲ့သော ၂၀၀၅ ခုနှစ်က တည်ဆောက်ခဲ့ပြီး ဒေသပြည်သူများ၏

ပေးရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ၂၀၁၉- ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ပြည်ထောင်စုရန်ပုံငွေ မှ ငွေကျပ် ၁၀၂ ဒဿမ ၇ သန်းခန့်ဖြင့် ပစ္စည်းဝယ်ယူရန် တင်ဒါခေါ်ဆိုထားပြီး စက်တင်ဘာလဆန်းတွင် ပစ္စည်းများရောက်ရှိရန် စီစဉ်ထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။

တောင်ညိုမြို့သစ် ဓာတ်အားရရှိရေးအတွက် ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေး နှစ်တွင် ပြည်ထောင်စုရန်ပုံငွေမှ ငွေကျပ် ၉၄ ဒဿမ ၅ သန်းခန့်ဖြင့် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်

၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ပြည်ထောင်စုရန်ပုံငွေမှ ငွေကျပ် ၉၄ ဒဿမ ၅ သန်းခန့်ဖြင့် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သို့ဖြစ်ပါ၍ ၁၁ ဂေဟဗိမာန်အားလှိုင်းများ တည်ဆောက်ပြီးပါက ကွင်းကျယ်တိုက်နယ်ဆေးရုံ ဓာတ်အားရရှိရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ် သည့် ၁၁/၀ ဒဿမ ၄ ဂေဟဗိမာန် ၅၀ ဂေဟဗိမာန် ထရန်စဖော်မာတည်ဆောက်ခြင်းနှင့် ဆေးရုံဝင်းအတွင်း ၄၀၀ ဗို့ဓာတ်အားလှိုင်း တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ ကူညီကူစီရိတ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေး ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် လိုအပ်သည့် နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဖြေကြား သည်။

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၃)မှ ဦးဆန်းမြင့်၏ ဧရာဝတီ တိုင်းဒေသကြီး ကျွဲပျော်မြို့နယ် ဒိုက်ပျက်ကျေးရွာသည် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလှိုင်း (11 KVA) နှင့် (၄)မိုင်ခွဲခန့်သာ ကွာဝေးသဖြင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား အမြန်ဆုံးရရှိရေး ဆောင်ရွက်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ/မရှိ မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ဝင်းက အဆိုပါ ကျေးရွာလျှပ်စစ်မီးရရှိရေးအတွက် ဧရာဝတီကျေးရွာ မှ ဒိုက်ပျက်ကျေးရွာသို့ ၁၁ ဂေဟဗိမာန်အားလှိုင်း ၄ ဒဿမ ၅ မိုင်နှင့် ၁၁ / ၀ ဒဿမ ၄ ဂေဟဗိမာန် ၂၀၀ ဂေဟဗိမာန် ဓာတ်အားခွဲရုံ ၂ ရုံ တည်ဆောက်ပေးရမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း လုပ်ငန်းလျာထားရန် အဆိုပြုထား ပြီးဖြစ်သဖြင့် ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရန်ပုံငွေတွင် ထည့်သွင်းလျာထားပြီး ဘဏ္ဍာငွေခွင့်ပြုရရှိမှုအပေါ်မူတည်၍ ဆောင်ရွက်ပေး သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။

မွန်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၉)မှ ဒေါက်တာဇော်လင်းထွဋ်၏ ကျန်းမာရေးကို ထိခိုက်စေနိုင်သော ဓာတုပစ္စည်းပါဝင်သည့် အိမ်ထောင်ရေး (E-Cigarettes)များကို မည်သို့ထိန်းချုပ်မည်ကို သိရှိလိုခြင်းမေးခွန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာ

အကျပ်အတည်းနဲ့တွေ့တဲ့အခါ မှားတတ်တဲ့အမှားများ

ခင်မောင်ညို(ဘောဂဗေဒ)

ကိုဗစ် - ၁၉ ရဲ့ အကျိုးသက်ရောက်မှုက အတော်လေး ဆိုးလာနေပြီ။ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတွေ အမျိုးမျိုးဟာ တစ်ဖက်က လောလောဆယ်ကြုံတွေ့နေရတဲ့ အကျပ်အတည်းက လွတ်မြောက်ရင်သန်ဖို့ ကြိုးစားနေရသလို တခြားတစ်ဖက်ကလည်း သိသိသာသာကြီး ပြောင်းလဲသွားတော့မယ့်အနာဂတ်အတွက် ပြင်ဆင်မှုတွေလုပ်ရင်း ဖိအားတွေများနေကြတယ်။

စီးပွားရေးအရ ထိခိုက်ဆုံးရှုံးတာတွေကို ဘယ်လိုမျှဝေကြမလဲ။ အနာဂတ်မှာ ပိုပြီးခံနိုင်ရည်ရှိအောင် အရောင်းကွင်းဆက်တွေကို ဘယ်လိုလုပ်ကြမလဲ။ အရင်ဘက် အကျပ်အတည်းတုန်းက ဖြစ်ခဲ့တဲ့အမှားတွေကို ဘယ်လိုရှောင်ကြမလဲ။ တုံ့ပြန်တာ ကြာနေလေမလား၊ ခြေလှန်လက်လှန် အချောအတာ လွန်တာဖြစ်သွားလေမလား။ ပြန်ပြီး ဦးမော့ဖို့အရေး အားနည်းသွားလေမလား။ ချွေတာတာ နေရာမှားနေလေမလား။

အခုလို အကျပ်အတည်းတွေကို ဒုတိယကမ္ဘာစစ် နောက်ပိုင်းမှာ တစ်ခါမှမကြုံဖူးကြသေးပါဘူး။ ကိုယ့်လုပ်ငန်းတွေ ရှင်သန်ဖို့ တစ်ဖက်ကစိတ်ပူရသလို ကိုယ့်ဝန်ထမ်းတွေ ဖောက်ခွံပေးနေတာတွေ ကိုယ်ကိုယ်တိုင်နဲ့ ကိုယ့်မိသားစုတွေ ကျန်းမာရေးအတွက် စိတ်ပူပင်နေကြရပြန်တယ်။ မသေချာ၊ မရေရာတာတွေ အန္တရာယ်တွေ များနေတဲ့အချိန်မှာ တီထွင်ဆန်းသစ်တာတွေ မလုပ်တော့ဘဲ နည်းသစ်မရှာ လုပ်ပုံလုပ်နည်းအဟောင်းတွေအတိုင်း ပြန်လုပ်တတ်တဲ့ ထောင်ချောက်ထဲကို ဆင်းသက်သွားတတ်ကြပါတယ်။

တစ်ယောက်နဲ့တစ်ယောက် ခပ်ခွာခွာလည်းနေနေ ကြရ၊ စုပေါင်းပြီး မျက်နှာချင်းဆိုင်ဆုံတွေ့ဖို့ကလည်း ခက်၊ လွတ်လွတ်လပ်လပ်ဆုံတွေ့ဖို့ကလည်း မဖြစ်နိုင်လေတော့ ဘယ်လိုအသစ်အဆန်း လုပ်နိုင်ကြမလဲ။ ထောင်ချောက်တွေကနေလွတ်ဖို့ နည်းလမ်းတွေလည်း ပညာရှင်တွေက ပေးထားပါတယ်။

၁။ ခပ်ကျဉ်းကျဉ်းမတွေးပါနဲ့
အများအားဖြင့် အကျပ်အတည်းကြောင့် တီထွင်ဆန်းသစ်မှုတွေ ဖြစ်လာတတ်တယ်လို့ ထင်ကြတယ်။ လက်တွေ့မှာတော့ သေချာတာ သက်သေသင့်သက်သာ

ရှိတာကို လုပ်ချင်ကြတယ်။ လုပ်ပုံလုပ်နည်းအဟောင်းတွေကိုပဲ အားကိုးချင်တယ်။ ဒီအခါမျိုးမှာ အရေးကြီးတဲ့ ဒီမေးခွန်းတွေကို မေးကြည့်ပါ။

❖ တခြားအဖွဲ့အစည်းတွေ ပြိုင်ဘက်လောင်းတွေ အခုဘာလုပ်နေကြသလဲ။

ကိုယ့်နယ်ပယ် ကိုယ့်ဒေသထဲက တခြားလုပ်ငန်းတွေနဲ့ ဖောက်သည်အသစ်တွေကို လှမ်းကြည့်လိုက်ပါ။ သူတို့တစ်တွေဟာ ခေတ်နောက်ပြန်ဆွဲနေမယ့် မဟုတ်တာ သေချာပါတယ်။

❖ အကျပ်အတည်းနဲ့တွေ့ရင် ဘယ်လိုရင်ဆိုင်မယ်ဆိုပြီး ဟိုတုန်းက ဆွဲထားခဲ့၊ လေ့ကျင့်ခဲ့တဲ့အစီအစဉ်ဟာ အခုလိုအခြေအနေမျိုးနဲ့ ကိုက်ညီပါသလား။

ဟိုတုန်းကတော့ အသစ်အဆန်းလုပ်ရမယ့်ဒုက္ခနဲ့ မကြုံချင်လို့ ဒါမှမဟုတ် အဲဒီအချိန်က အခြေအနေနဲ့ အကောင်းဆုံးထင်လို့ လုပ်ခဲ့တာဖြစ်နေပါလိမ့်မယ်။ ကိုယ်ထင်ထားတာတွေကို အမှားအမှန် သုံးသပ်ပေးပြီး

၂။ ခေါင်းဆောင်တစ်ယောက်အပေါ်ကို ပုံမှန်ပုံစံနဲ့ ထိတ်လန့်စရာတွေ၊ ခြိမ်းခြောက်မှုတွေနဲ့ ကြုံလာပြီဆိုရင် လူတွေက ခေါင်းဆောင်ကို အားကိုးလေ့ရှိကြတယ်။ ခေါင်းဆောင်ကို မော့ကြည့်ကြတယ်။ သူရဲ့ညွှန်ကြားမှုတွေ အားသာတဲ့အချက်တွေကို မျှော်ကြည့်လေ့ရှိကြတယ်။ အစစအရာရာ ခေါင်းဆောင်တစ်ယောက်ကို အားကိုးနေမယ့်အစား ကျန်တဲ့ခေါင်းဆောင်တွေအားလုံးရဲ့ အမြင်တွေ၊ ကျွမ်းကျင်မှုတွေကိုပါ ရယူအသုံးချသင့်တယ်။

လွတ်လပ်တဲ့ ဒါရိုက်တာတွေရဲ့ အမြင်တွေကို နားထောင်သလား။ သူတို့တစ်တွေ လွတ်လွတ်လပ်လပ် ပြောဆိုခွင့်ရကြသလား။ ထိပ်ဆုံးကလေးတစ်ယောက်က ပြောလိုက်ရင် ကျန်တဲ့သူတွေအားလုံးက ခေါင်းညိတ်သလား။ သူတစ်ယောက်တည်းက ဆုံးဖြတ်ချက်ချသလား။ ကျန်တဲ့သူတွေက ထိထိရောက်ရောက် ပြောဆိုဆွေးနွေးခွင့်ရကြပါသလား။ ထိပ်ဆုံးခေါင်းဆောင်ကပဲ ဆုံးဖြတ်ချက်ချ စီမံကိန်းဆွဲ ကျန်တဲ့သူတွေကို ဆက်သွယ်ပြောဆို

ရှိဖို့လိုတဲ့အတွက် လိုက်လျောညီထွေ ရှိကြရတယ်။ တချို့က သဘာဝကျပါတယ်။ အကျပ်အတည်းကို ဖြေရှင်းတဲ့အခါ နှောင့်နှေးကြန့်ကြာသွားတာမျိုး၊ ကိုးလုံးကန့်လန့်လုပ်တာမျိုး မဖြစ်စေချင်တဲ့အတွက် ဘယ်သူကမျှ ဆင်ဆာမလုပ် ကိုယ့်ဘာသာလုပ်ပြီး နှုတ်ပိတ်နေတတ်ကြတယ်။ ဘာမျှဝေမပြောကြတော့ဘူး။ ပြီးတော့ လူအများစုရဲ့ သဘောထားကလည်း အကြိုဆုံးဖြတ်ချက် တစ်ခုချထားရင်ဖြစ်ဖြစ်၊ မူလအစီအစဉ်ကို သဘောတူထားကြရင်ဖြစ်ဖြစ် တစုတစည်း တညီတညွတ်တည်း လုပ်ချင်ကြတဲ့အတွက် သဘောထားချင်း မတိုက်ဆိုင်တဲ့သူတွေကိုပါ ဖိအားပေးတတ်ကြတယ်။ ဒီအခါ တခြားရွေးချယ်စရာတွေကို အချိန်ပေးပြီး စဉ်းစားတာ အားနည်းသွားတတ်တယ်။ ဒါကြောင့် လူတိုင်း သတင်းအချက်အလက် ပြည့်ပြည့်စုံစုံရသလား။ သူများစကား နားမထောင်ရ၊ နားမယောင်ရသေးမီ သူ့သဘောထားကို ပြောခွင့်ပြုသလား။ ပြဿနာကို လူတိုင်းပြည့်ပြည့်ဝဝ နားလည်သဘောပေါက်သလား။ အဆိုပြုထားတာနဲ့ ပတ်သက်လို့ သူတို့သိချင်တာတွေ၊ မရှင်းလင်းတာတွေ မေးမြန်းခွင့်ရှိသလား။ ကျွမ်းကျင်သူတွေရဲ့အကြံဉာဏ်တွေရထားသလား။

ကျွမ်းကျင်သူတွေအားလုံး သူတို့ရဲ့ပညာကို မျှဝေခွင့် ရကြသလား။ ပညာရှင်တွေဟာ ကိုယ့်ရှုထောင့်က ကိုယ်မြင်တတ်ကြတယ်။ မတူတဲ့အကြံဉာဏ်တွေ ပေးတတ်ကြတယ်။ ရှုထောင့်စုံ၊ အမြင်စုံအောင် နားထောင်ဖို့လိုတယ်။

ဦးဆောင်တဲ့သူတွေဟာ ပထမဆုံးတွေ့တဲ့ အဖြေကိုပဲလက်ခံလိုက်တာလား။ တခြားဖြစ်နိုင်တဲ့ အဖြေတွေ ပိုကောင်းတဲ့အဖြေတွေကိုရော ဆက်လက် ရှာဖွေကြသလား။

ဒီမေးခွန်းတွေ အဖြေရှာတာတွေကြောင့် အကျပ်အတည်းနဲ့ပတ်သက်လို့ တုံ့ပြန်ရာမှာ နှေးကောင်းကောင်း နှေးကောင်းသွားနိုင်တယ်။ ဒါပေမယ့် ဒီမေးခွန်းတွေ မေးတာဖြေတာဟာ အချိန်ကုန် ငွေကုန်အောင် လုပ်တာမဟုတ်ဘူး။ အနာဂတ်အတွက် ပိုကောင်းတဲ့ အဖြေတွေ ထွက်လာနိုင်ပါတယ်။

ကိုးကား - Avoid missteps in a Crisis in HBR April 24, 2020

အခုလို အကျပ်အတည်းတွေကို ဒုတိယကမ္ဘာစစ်နောက်ပိုင်းမှာ တစ်ခါမှ မကြုံဖူးကြသေးပါဘူး။ ကိုယ့်လုပ်ငန်းတွေ ရှင်သန်ဖို့ တစ်ဖက်က စိတ်ပူရသလို ကိုယ့်ဝန်ထမ်းတွေ၊ ဖောက်သည်တွေ ပြီးတော့ ကိုယ်ကိုယ်တိုင်နဲ့ ကိုယ့်မိသားစုတွေ ကျန်းမာရေးအတွက် စိတ်ပူပင်နေကြရပြန်တယ်။ မသေချာ၊ မရေရာတာတွေ အန္တရာယ်တွေ များနေတဲ့အချိန်မှာ တီထွင်ဆန်းသစ်တာတွေ မလုပ်တော့ဘဲ နည်းသစ်မရှာ လုပ်ပုံလုပ်နည်းအဟောင်းတွေအတိုင်း ပြန်လုပ်တတ်တဲ့ ထောင်ချောက်ထဲကို ဆင်းသက်သွားတတ်ကြပါတယ်။

ဒေသတစ်ခုလုံး ကိုယ့်လောကတစ်ခုလုံးကိုမြင်နိုင်တဲ့ အမြင်ကပညာရှင်ကို အားကိုးလို့ရနိုင်မလား။ လက်ရှိပညာရှင်တွေထဲကလည်း အတွေ့အကြုံကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ရှိကြသူတွေဟာ အမြင်ကျယ်စေအောင်ရယ်၊ အဖြေအသစ်တွေ ထွက်လာစေဖို့ရယ် အကူအညီပေးနိုင်ပါတယ်။

တာလား။ ဘာတွေဖြစ်နေသလဲဆိုတာ အဖြေရှာရာ ဆက်သွယ်ပြောဆိုရာမှာ တစ်ဖွဲ့လုံးပါကြရပါမယ်။ လူတိုင်းလူတိုင်း ကိုယ့်တာဝန်ကိုယ် ကျေကြရပါမယ်။
၃။ လိုက်လျောမှု မလွန်ကဲခြင်း
အကျပ်အတည်းနဲ့ကြုံတဲ့အခါ စည်းလုံးညီညွတ်မှု

တိုင်းဒေသကြီး / ပြည်နယ်များတွင် လေပြင်းများတိုက်ခတ်မှုကြောင့် နေအိမ်များ ထိခိုက်ပျက်စီးမှုနှင့် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ထောက်ပံ့မှု

နေပြည်တော် မေ ၂၀
မြန်မာနိုင်ငံတွင် မိုးကြိုကာလများဖြစ်သည့် မတ်လ၊ ဧပြီလနှင့် မေလများအတွင်း မိုးတိမ်တောင်များဖြစ်ပေါ်ခြင်း၊ အချိန်အခါမဟုတ် မိုးရွာသွန်းခြင်း၊ မိုးသီးကြေကျခြင်း၊ လေပြင်းတိုက်ခတ်ခြင်း၊ မိုးကြိုးတစ်ခွက်ခြင်း စသည်များ ဖြစ်ပေါ်လေ့ရှိသည်။ မတ် ၂၉ ရက်မှ မေ ၁ ရက်အတွင်း ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုများကို ၂၀၁၉ ခုနှစ်နှင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်နှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် နေအိမ် ၅၇၈ လုံး ပြိုကျ၊ နေအိမ် ၈၅၉၆ လုံး တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းပျက်စီးပြီး ဘာသာရေးကျောင်း ကိုးလုံး ပြိုကျ၊ ၁၉၉ လုံး တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းပျက်စီး၍ ငါးဦး သေဆုံးခဲ့ကာ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် နေအိမ် ၄၄၇ လုံး ပြိုကျ၊ နေအိမ် ၇၁၃၃ လုံး တစ်စိတ်တစ်ပိုင်း ပျက်စီးပြီး ဘာသာရေးကျောင်း ၁၄ လုံး ပြိုကျ၊ ၁၄၅ လုံး တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းပျက်စီး၍ နှစ်ဦးသေဆုံးခဲ့သဖြင့် ယခင်နှစ်က ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှု ပိုမိုများပြားခဲ့ကြောင်း တွေ့ရှိရသည်။
လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ၂၀၁၉ ခုနှစ်မှစတင်ကာ နှစ်စဉ်လေပြင်းဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ရေးဆောင်ရွက်မှုတစ်ခုအနေဖြင့် အိုးအိမ်များ လေပြင်းဒဏ်ခံနိုင်ရေးအားဖြည့် မွမ်းမံပြင်ဆင်ပေးခြင်းလုပ်ငန်းကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယခု ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင်လည်း တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် ရှစ်ခုနှင့် ငွေကျပ် ၂၀၀ သန်းကျော် ကျခံဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ ပြည်သူများအနေဖြင့်လည်း ယခုကာလတွင် ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသည့် လေပြင်းဘေးအန္တရာယ်နှင့်ပတ်သက်၍ အထူးဂရုပြုနေထိုင်ကြပါရန်နှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များနှင့်ပတ်သက်၍ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနတွင် ဖွင့်လှစ်ထားရှိသည့် Hot-line ဖုန်းများဖြစ်သော ၀၆၇-၃၄၀၄၆၆၆ နှင့် ၀၆၇-၃၄၀၄၇၇၇ တို့သို့ ဆက်သွယ် သတင်းရယူ အကူအညီတောင်းခံနိုင်သည်။

တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များအတွင်း ၂၀၁၉ ခုနှစ်နှင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်များ၌ လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုများကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုနှင့် ထောက်ပံ့မှုအခြေအနေ

စဉ်	တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်	၂၀၁၉ ခုနှစ် (၂၀၁၉-၂၀၂၀)						၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် (၂၀၂၀-၂၀၂၁)						
		ပြိုကျ ပျက်စီး အိမ်	ပျက်စီး ဖြစ်ပေါ် အိမ်	သေဆုံး ယူ	ပြိုကျ ပျက်စီး နေအိမ်	ပျက်စီး ဖြစ်ပေါ် နေအိမ်	သေဆုံး ယူ	ပြိုကျ ပျက်စီး အိမ်	ပျက်စီး ဖြစ်ပေါ် အိမ်	သေဆုံး ယူ	ပြိုကျ ပျက်စီး နေအိမ်	ပျက်စီး ဖြစ်ပေါ် နေအိမ်	သေဆုံး ယူ	
၁	ပြည်ထောင်စုနယ်မြေနေပြည်တော်	၇	၇၀၄	၇၀၀	၆	၅၅	၂၀၂၂	၁၀	၄၆	၇၆			၃၄၅၇၆၁၀	
၂	ကချင်ပြည်နယ်	၇၆	၁၀၇	၁၄၂	၉	၃	၃၅၈၉၁၀၅	၇	၂၇၂	၂၅၆	၆	၁	၂၃၂၅၇၇၁	
၃	ကယားပြည်နယ်						၂၂၀၁၁၀	၇၄	၇၄				၃၆၂၅၈၀၁	
၄	ကရင်ပြည်နယ်		၆၄	၆၄			၆၇၀၆၀၄	၂	၉	၁၁			၁၄၃၃၉၀၆	
၅	ချင်းပြည်နယ်	၃၇	၆၄၀	၆၆၄	၃	၃၂	၄၀၄၇၅၂၀	၂၈	၃၉				၆၅၄၀၄၀	
၆	မင်္ဂလာဒုံတိုင်းဒေသကြီး	၅၅	၂၆၂	၂၅၂	၆၀	၂	၆	၁၀၀၆၅၂၀	၅၇	၂၀၅	၂၅၃	၅၀	၂	၈၄၇၃၉၅၀
၇	တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး	၃၂	၃၅	၂၅	၂		၃၃၀၃၄၀	၁၁	၃	၃၅			၂၂၀၇၆၅	
၈	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး	၂၅	၃၂၈	၃၂၃	၄	၅၄	၁၄၆၅၀၅၅၆	၃၆	၁၅၂	၁၆၇	၂၀		၄၀၄၄၀၄၀	
၉	မကွေးတိုင်းဒေသကြီး	၇၂	၉၂၈	၉၅၄		၁၀	၅၅၅၅၅၅၄	၅၅	၁၀၂	၁၀၅	၂၈		၄၀၅၀၅၅၀	
၁၀	မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး	၅	၁၄၀	၁၄၅	၇		၁၀၅၄၅၅၆	၆၀	၆၅၄	၇၆၃	၇		၃၇၃၅၅၅၆	
၁၁	မွန်ပြည်နယ်												၂၄၀၅၅	
၁၂	ဗဟိုပြည်နယ်													
၁၃	ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး							၂၂	၉၅	၁၁၆	၂	၂	၇၅၅၅၅၆	
၁၄	မုန်ပြည်နယ်	၇၁	၂၅၈	၃၀၀		၈	၂၅၅၅၅၅၆	၅၅	၅၅	၅၅	၂၅		၆၅၅၅၅၆	
၁၅	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး	၇၁	၂၅၅	၃၀၆	၂		၁၀၅၅၅၅၆	၅၅	၅၅	၃၅	၅၅	၂	၅၅၅၅၅၆	
	စုစုပေါင်း	၅၇၈	၈၅၉၆	၉၁၃၃	၉	၃၅	၅	၅	၅	၅	၅	၅	၅	၃၄၅၇၆၁၀

သတင်းစဉ်

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက်စာမျက်နှာနှင့် လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာများ ပိုမိုကောင်းမွန်တိုးတက်စေရေး ဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် မေ ၂၀
ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက် စာမျက်နှာနှင့် လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာများ ပိုမိုကောင်းမွန် တိုးတက်စေရေးဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့ညနေပိုင်းက နေပြည်တော်ရှိ အဆိုပါဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ရှင်းလင်းစွာလည်စေရေး ဆွေးနွေးပွဲ၌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မြင့်ထွေးက ယခုအခါတွင် သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်သွယ်ရေးနည်းပညာတိုးတက်မှုများ မြင့်မားလာသည် နှင့်အမျှ ပြည်သူများသည်လည်း မိုဘိုင်းဖုန်းများ၊ အင်တာနက်နည်းပညာများ၊ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာများ ကို သုံးစွဲမှုများပြားလာသည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာန အနေဖြင့် ပြည်သူများထံသို့ သတင်းအချက်အလက်များ ပေးပို့ခြင်း၊ ကျန်းမာရေးအသိပညာပေးဆောင်မှုများ ပြုလုပ်ခြင်းတို့ကို အင်တာနက်စာမျက်နှာနှင့် လူမှုကွန်ရက် စာမျက်နှာများကို အသုံးပြုဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်သူများ အနေဖြင့် အသုံးပြုရန်ပိုမိုလွယ်ကူစေရန်၊ ပြည်သူများထံသို့ ပိုမို၍ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်ရောက်ရှိစေရန် ဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် ရောဂါဖြစ်ပွားတတ်သည့် အကြောင်းအရာ၊ ရောဂါကာကွယ်ရန် နည်းလမ်းများ စသည့် ကျန်းမာရေးအသိပညာအချက်အလက်များကို ပညာရပ်ဆိုင်ရာ ခက်ခဲသောအသုံးအနှုန်းများလျှော့ချပြီး လွယ်ကူနားလည်လွယ်သော အသုံးအနှုန်းများဖြင့် ပြည်သူ

များမှ ရှင်းလင်းစွာ ကြည့်ရှုနားလည်စေရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါ ဖြစ်ပွားနေစဉ်ကာလဖြစ်၍ ကိုဗစ်-၁၉ နှင့် ပတ်သက်သော ကျန်းမာရေးအချက်အလက်များကို ပြည်သူများ စိတ်ပါ ဝင်စားစွာ လေ့လာကြသည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ထက်ပင် ဖြစ်ပွားမှုနှုန်းနှင့် သေဆုံးမှုနှုန်း မြင့်မားသော အခြားသော ကျန်းမာရေးပြဿနာများနှင့် ရောဂါများနှင့်ပတ်သက်သော ကျန်းမာရေးအချက်အလက် များကိုလည်း ပြည်သူများ စိတ်ပါဝင်စားစွာဖြင့် သိရှိစေရန် ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့အပြင် ဝန်ကြီးဌာနက ဆောင်ရွက်နေသည့် ကျန်းမာရေးစီမံချက်လုပ်ငန်းများနှင့် ပတ်သက်သော အချက်အလက်များ၊ ၎င်းလုပ်ငန်းများတွင် ပြည်သူများအနေဖြင့် ပါဝင်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်သည့် အခန်းကဏ္ဍများ၊ ပြည်သူများမှ အကြံပြုချက်များ ပေးအပ် နိုင်မည့် ကဏ္ဍများကိုပါ ပြည်သူများထံ ရောက်ရှိနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို ဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက်နှင့် လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာများမှ ဖြန့်ဝေရာတွင် ယခုထက် ဘက်စုံ ပိုမိုကောင်းမွန်တိုးတက်စေရေး အကြံပြုချက်များ ပေးအပ်စေလိုပြီး လုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွား ရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

အကြံပြုချက်များတင်ပြ ထိုနောက် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(စီမံ/ဘဏ္ဍာ) ဒေါ်အေးအေးစိန်နှင့်



eHealth Division မှ တာဝန်ရှိသူများက လက်ရှိတွင် ဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက်နှင့် လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာ များမှ ပြည်သူများထံ သတင်းအချက်အလက်နှင့် ကျန်းမာရေးအသိပညာအချက်အလက်များ ဖြန့်ဝေနေမှု၊ အီလက်ထရွန်နစ်သုံး ရုံးစာစီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်(e-memo) ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု၊ လက်ရှိသုံးစွဲနေသည့် ကျန်းမာရေး လူစွမ်းအားအရင်းအမြစ်စီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်(health man power database)၊ Facebook Myanmar Team နှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်နေမှု၊ Facebook Myanmar Team မှ အကြံပြုချက်များကိုတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် ဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက်လာကြသူ များက အကြံပြုဆွေးနွေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါဆွေးနွေးပွဲသို့ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစား ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြလေးစိန်၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ပါမောက္ခဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်း၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး) ဒေါက်တာ သာထွန်းကျော်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး နှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန) ဒေါက်တာ စိုးဦး၊ ဒုတိယညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်တွင်းနေရပ်စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည်နေရာချထားရေးနှင့် ယာယီခိုလှုံရာစခန်းများ ပိတ်သိမ်းရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့် မဟာဗျူဟာ ရှေ့ဆက်မည့်လုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး

နေပြည်တော် မေ ၂၀
လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာနပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး သည် ဒုတိယဝန်ကြီးဦးစိုးအောင်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံမှ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင် Prof. Walter Kelin နှင့် သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့မနက်လွှဲပိုင်း တွင် ပြည်တွင်းနေရပ်စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည်နေရာချထား ရေးနှင့် ယာယီခိုလှုံရာစခန်းများ ပိတ်သိမ်းရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့် မဟာဗျူဟာရှေ့ဆက်မည့်လုပ်ငန်းများ နှင့် ပတ်သက်၍ Video Conferences ဖြင့် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး ခဲ့သည်။

လုံးဝရပ်တန့်ထား၍မရ ဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပြည်တွင်း နေရပ်စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည်နေရာချထားရေးနှင့် ယာယီ ခိုလှုံရာစခန်းများ ပိတ်သိမ်းရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့် မဟာဗျူဟာကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလက အတည်ပြု ထုတ်ပြန်နိုင်ခဲ့ပြီး အမျိုးသားအဆင့်ကော်မတီကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် ဖွဲ့စည်းပေးခဲ့ကြောင်း၊ ထိုကော်မတီ၏ ပထမအကြိမ်အစည်းအဝေးကို မတ် ၂၅ ရက်တွင် ကျင်းပခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုအချိန်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါသည် ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါအသွင် ဖြစ်ပွား နေသဖြင့် အမျိုးသားအဆင့်မဟာဗျူဟာ ဆက်လက် အကောင်အထည်ဖော်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ နှောင့်နှေးလျက် ရှိပါကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကာလ မည်မျှကြာမည်ကို မှန်းဆ၍ မရကြောင်း၊ မဟာဗျူဟာစီမံချက်အရ မိမိတို့က အကောင် အထည်ဖော်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို အချိန်ကာလ သတ်မှတ်ချက်အတိုင်း ပြည့်စုံအောင်ဆောင်ရွက်ရန် ခက်ခဲ သော်လည်း လုံးဝရပ်တန့်ထား၍မရကြောင်း၊ ပြည်တွင်း နေရပ်စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည်နေရာချထားရေးနှင့် ယာယီ ခိုလှုံရာစခန်းများပိတ်သိမ်းရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်များကို အကောင်အထည်ဖော်ရေးသည် အလွယ်တကူ လျင်လျင် မြန်မြန် ဆောင်ရွက်၍ရသော လုပ်ငန်းမျိုးမဟုတ်ဘဲ အောက်ခြေအထိ အဆင့်ဆင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးညှိနှိုင်းခြင်း များကို ဆောင်ရွက်ရပါကြောင်း။
မဟာဗျူဟာရေးဆွဲရာတွင် လည်းကောင်း၊ လုပ်ငန်း စဉ်များ အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် လည်းကောင်း ပညာရပ်ဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်မှုကိုရယူပြီး နိုင်ငံတကာ အတွေ့



အကြံပြုများ၊ သင်ခန်းစာများအပေါ် အခြေခံဆောင်ရွက် ရသဖြင့် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံမှ Prof. Walter Kelin သည် နိုင်ငံတကာ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်အဖြစ် ပါဝင်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း၊ ယခုညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲအစည်းအဝေးတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကာလမတိုင်မီ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် အခြေအနေများ၊ လက်ရှိ ကိုဗစ်-၁၉ အခြေအနေနှင့် ယှဉ်တွဲဆက်စပ်ဆောင်ရွက်နိုင် သည့် အခြေအနေများနှင့် ကြုံတွေ့ရသည့် စိန်ခေါ်မှုများ၊ ထိုအခြေအနေများအပေါ် အကြံပြုချက်များ၊ ရှေ့ဆက် ဆောင်ရွက်သင့်သည့် ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးရန် လိုအပ် ကြောင်း၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဖေဖော်ဝါရီလတွင် မိမိအနေဖြင့် နေရပ်စွန့်ခွာသူများရှိသည့် ပြည်နယ်အသီးသီးသို့ သွားရောက်ကာ သက်ဆိုင်ရာအစိုးရအဖွဲ့နှင့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ မြို့မိမြို့ဖများပါဝင်၍ IDP စခန်းနေသူ များ၊ ဒေသခံများနှင့် ဆွေးနွေးခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း၊ ဆက်လက်၍ မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများကလည်း နိုင်ငံတကာကျွမ်းကျင်ပညာရှင် Prof. Walter Kelin ကိုယ်တိုင်လိုက်ပါ၍ ပြည်နယ်အချို့သို့ သွားရောက်ခဲ့ကြ ကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကာလနှင့်ယှဉ်တွဲ၍ ဆက်လက်

ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းများကို အကြံပြုဆွေးနွေးပေးရန် လိုအပ်ကြောင်း။
ဦးစားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာ ချထားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ တုံ့ပြန်ရေးလုပ်ငန်းများကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မတ် ၂၈ ရက်မှ စတင်ကာ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန များနှင့်ပူးပေါင်း၍ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ အနေဖြင့် ထိရောက်စွာပညာပေးခြင်း၊ လိုအပ်သော တစ်ကိုယ်ရေသုံး အကာအကွယ်ပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ခြင်း၊ ပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်ရန် စီမံပေးခြင်း များဖြင့် IDP စခန်းများရှိ နေရပ်စွန့်ခွာသူများ ကူးစက်မှု မဖြစ်ပွားစေရေးကို နိုင်ငံတော်က ငွေကျပ် ၂ ဒသမ ၁ ဘီလီယံသုံးစွဲကာ ဦးစားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါ ကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းအချက် အလက်များကို အားလုံးလက်လှမ်းမီရန် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်ထားသည့် လိုက်နာ

ရမည့်အဓိကအချက်များကို ဆက်သွယ်ရေးအော်ပရေတာ လေးခုမှ SMS Message များဖြင့် ပေးပို့ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ အမျိုးသားအဆင့် မဟာဗျူဟာပါ လုပ်ငန်းစီမံချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၊ သက်ဆိုင်ရာပြည်နယ်အစိုးရ၊ ယာယီခိုလှုံရာစခန်းများတွင် နေထိုင်သူတို့ ပူးပေါင်း၍ ဆက်လက်အကောင်အထည် ဖော်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

လွယ်ကူချောမွေ့မည် ထို့နောက် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံမှ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင် Prof. Walter Kelin က အမျိုးသားအဆင့် ကော်မတီ ပထမအကြိမ်အစည်းအဝေး ကျင်းပနိုင်ခဲ့ခြင်းအား အထူး ဝမ်းမြောက်မိပါကြောင်း၊ ယခုအချိန်သည် ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါ ဖြစ်ပွားနေချိန်ဖြစ်၍ အမျိုးသားအဆင့်မဟာဗျူဟာ အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် အခက်အခဲများစွာ ကြုံတွေ့ ရမည်ကို နားလည်ပါကြောင်း၊ မတူညီသော နောက်ခံ အကြောင်းအရင်းများကြောင့် တောင်းဆိုချက်များကွဲပြား မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အားလုံးဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် မဖြစ်နိုင်ပါကြောင်း၊ ပြန်လည်နေရာချထားရေးလုပ်ငန်းစဉ် တွင် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းများ၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ သဘာဝဘေးဒဏ်ခံနိုင်ရေးနှင့် အခြားသော လိုအပ်ချက်များကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ အာဖရိကနိုင်ငံများ၊ ဥရောပနိုင်ငံအချို့တွင်လည်း ယာယီ ခိုလှုံရာစခန်းများပိတ်သိမ်းရေးကို စိန်ခေါ်မှုများကြားကာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ မတူညီသော နေရာဒေသ အလိုက် ကြုံတွေ့ရသည့်အပေါ် သင်ခန်းစာယူ၍ စဉ်းစား ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ပြန်လည်နေရာချထားရေး လုပ်ငန်းစဉ်တွင် စခန်းတွင်နေထိုင်သူအများစု လက်ခံနိုင် သော အစီအစဉ်များဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက လုပ်ငန်းများ ပိုမိုမြန်ဆန် လွယ်ကူချောမွေ့မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြား သည်။

ဆက်လက်၍ တာဝန်ရှိသူများက ပြည်တွင်း နေရပ် စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည်နေရာချထားရေးနှင့် ယာယီခိုလှုံရာ စခန်းများပိတ်သိမ်းရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့် မဟာ ဗျူဟာလုပ်ငန်းစဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ရှေ့ဆက်မည့်လုပ်ငန်းစဉ် များကို ပါဝင်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိ သည်။ သတင်းစဉ်



ကိုဗစ်ကာလနှင့် အိမ်ရှင်မ

ဒေါက်တာနီလာသိန်း(လင်းရောင်သစ်)

မြန်မာနိုင်ငံကို ကိုဗစ်ရောဂါကာလ ၂၃-၃၂၀ ရက်နေ့၊ ဟုမီးစတေးနေရတဲ့ ပထမပိုင်းကာလက ၁၅-၅၂၀ ရက်နေ့အထိ၊ ဒုတိယပိုင်းသက်တမ်းတိုးလိုက်တော့ ၃၁-၅၂၀ ရက်နေ့အထိ ဖြစ်သွားတယ်။ အိမ်ထဲမှာနေရတဲ့ကာလကို လက်တွေ့ချိုး ရေတွက်ကြည့်တဲ့အခါ နှစ်လနဲ့ ၁၀ ရက်။ မိသားစုတွေအားလုံး အိမ်ထဲမှာနေနေ ကြရတယ်။ အိမ်ထောင်ဦးစီး၊ အိမ်ရှင်မ၊ အဘိုး၊ အဘွား၊ ဦးကြီး၊ ဒေါ်ကြီး၊ လူပျိုလူလတ်၊ အပျိုကြီး၊ သားသမီး၊ မြေးမြစ်တွေ တစုတဝေးတည်း ရှိနေကြတယ်။

အိမ်တိုင်းအိမ်တိုင်းမှာ “အိမ်ရှင်မ” ရှိတယ်။ “အိမ်ရှင်မ” ဆိုတဲ့အထဲမှာ အစိုးရဝန်ထမ်း၊ ကုမ္ပဏီဝန်ထမ်း၊ ကိုယ်ပိုင်လုပ်ငန်းရှင်၊ စားသောက်ဆိုင်ပိုင်ရှင်၊ ဆရာဝန်၊ ဆရာမ၊ အထူးကျ၊ သူနာပြု၊ အတတ်ပညာရှင်၊ အသိပညာရှင်၊ သရုပ်ဆောင်၊ အဆိုတော်၊ မင်းသမီး၊ စာရေးဆရာ စသဖြင့် နေရာဌာနအသီးသီးမှာ ရာထူးကြီး၊ ငယ်၊ ရွယ်၊ လတ် ပါရှိနေကြတယ်။ ရပ်ကွက်ဈေးထဲမှာ ဈေးရောင်းသူ၊ ရာသီစာမုန့်၊ မျိုးစုံ လှည့်လည်ရောင်းချသူ မှာသည် အမှိုက်တွန်းလှည်းတွန်း၍ အသက်မွေးသူ အိမ်ရှင်မအထိ အကျုံးဝင်တယ်။

“အိမ်ရှင်မ” ဆိုတာ

“အိမ်ရှင်မ” ဆိုတော့ အိမ်ထောင်ရှင်မဟုတ်တဲ့ အပျိုကြီး၊ အပျိုလေးတွေက ပြောကြမယ်။ သူတို့တွေက လည်း ဒီကာလမှမဟုတ်ဘူး။ မိအိုဖိုတွေရဲ့ စားရေး၊ နေရေး၊ ကျန်းမာရေး အစစတောဝန်ယူပေးနေကြရတယ်။ ကျွေးမွေးပြုစုပေးနေကြရတယ်ဆိုတော့ ဒါလည်း ဟုတ်တာပါပဲ။ “အိမ်ရှင်မ” ဆိုတာ အိမ်ထောင်ရှင် အမျိုးသမီးမှ မဟုတ်ဘူး။ အိမ်တစ်အိမ်ရဲ့ အရေးအရာမှန်သမျှ စီစဉ်ဆောင်ရွက်နေသူ အမျိုးသမီးထုအားလုံးကို ကိုယ်စားပြုနေတယ်လို့ပဲ သတ်မှတ်ရမယ်ထင်ပါတယ်။ “အိမ်ရှင်မ” ဆိုတဲ့အနက်အဓိပ္ပာယ်က အိမ်ထောင် တာဝန်တွေကို စီမံခန့်ခွဲသူ၊ ခင်ပွန်းနဲ့ သားသမီးတွေရဲ့ အရေးအရာကိစ္စအဝဝကို တာဝန်ယူဖြေရှင်းပေးရသူ၊ သာယာပြည့်စုံတဲ့ မိသားစုတဝင်ဖြစ်ဖို့ ပဲ့ကိုင်ထိန်းကျောင်းပေးရတဲ့ ပဲ့ကိုင်ရှင်၊ မယားဝတ္တရားငါးပါး ကျေပွန်သူရယ်လို့ အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ကြပါတယ်။ စကားလုံးလှလှသုံးရရင် “အိမ်ရဲ့ အရှင်သခင်မပေါ့”။

“အိမ်ရှင်မ” ဆိုတဲ့စကားလုံးက သုံးလုံးမျှသာ ရှိပေမယ့် တကယ့်လက်တွေ့ဘဝကတော့ တာဝန်ကြီးမား လှပါတယ်။ တစ်နေ့ကို ၂၄ နာရီ၊ မိနစ်ပေါင်း ၁၄၄၀၊ စက္ကန့်ပေါင်း ၈၆၄၀၀ ရှိတဲ့အနက်က အိပ်ချိန် ခုနစ်နာရီကို နုတ်ရင် အိမ်ရှင်မတစ်ယောက်ရဲ့တစ်နေ့တာ အလုပ်ချိန်က ၁၇ နာရီ။ မိနစ်ပေါင်း ၁၀၀၀ ကျော်၊ စက္ကန့်ပေါင်း ၆၀၀၀၀ ကျော်ဖြစ်ပါတယ်။ စက်ရုပ်တစ်ရုပ်တောင် သူ့လောက်မနေမနား မလုပ်ရလောက်ပါဘူး။

အိမ်ရှင်မတွေရဲ့ ဘဝ

မနက်အိပ်ရာထတာနဲ့ ချက်ပြုတ်ကြော်လှော်၊ ဆွမ်းတော်တင်၊ ရေချမ်းကပ်၊ ပန်းကပ်၊ ဖွပ်လျှော်မီးပူ တိုက်၊ ကြမ်းတိုက်၊ တံမြက်လှည်း၊ တစ်ခါတလေ နေဝင် သွားမှာ မသိလောက်အောင် မီးဖိုချောင်ထဲက မထွက်ရ တဲ့ အိမ်ရှင်မတွေရဲ့ ဘဝပါပဲ။ အခုလို ကိုဗစ်ကာလမှာ ပိုဆိုးပါတယ်။ လူစုံတက်စုံ၊ တစ်အိမ်သားလုံးရဲ့ ရသာရုံကို ဖြည့်ဆည်းဖို့ တစ်မျိုးပြီးတစ်မျိုးမရိုးရအောင် ချက်ပြုတ်ရတယ်။ မီးဖိုကပူ၊ ဆီငွေ့ဟင်းငွေ့တွေကိုရှူ၊ ကြက်သွန်ဖြူ၊ ငရုတ်သီးညှော်တွေနဲ့ နဖူးကချွေး ကျောကြား၊ ရင်ကြားမှသည် ခြေဖနောင့်အထိ စီးကျလို့ လုပ်ကြရပါတယ်။

တစ်နေ့ကို ထမင်းသုံးနပ်စားကြတယ်။ နေ့စဉ် “နေဖို့ညစာ”သာမက နောက်တစ်နေ့စာအတွက်ပါ စီစဉ်၊ ဇယားချ၊ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားရတယ်။ တစ်ခါတစ်ရံ အိမ်ထောင်ဦးစီးတွေက ပြောပါသတဲ့။ “ဟိုနေ့ကမှ အများကြီးဝယ်ထားတယ်၊ ဒီနေ့လည်း ဈေးသွားပြန်ပြီ၊ ဝယ်ရပြန်ပြီလား” ဆိုတော့ အိမ်ရှင်မကပြန်ပြောပါတယ်။ “ဟိုနေ့က ဝယ်တာ ဟိုနေ့က စားကြတယ်လေ၊ မနေ့က ဝယ်တာ မနေ့က ချက်တယ်။ ဒီနေ့ဝယ်တာ ဒီနေ့ စားဖို့နဲ့ မနက်ဖြန်ဖို့ပါ။ ဒီနေ့ မဝယ်စေချင်ရင် ဒီနေ့မစားကြနဲ့လေ။ နေ့တိုင်းစားနေကြတာ ဘယ်သူတွေလဲ၊ အဲဒီပါးစပ်

တစ်ပေါက်၊ ဝမ်းတစ်ထွာတွေသာ တစ်နေ့စာနဲ့ ပြီးရီးဆိုရင် ဈေးလည်းသွားစရာမလို၊ ဟင်းလည်းချက်စရာမလို၊ လူလည်း သက်သာသလို ငွေလည်း ကုန်စရာမလို”။

အိမ်ရှင်မတွေအဖို့ အာရုံကများ

ဒါပေမဲ့ အသက်ရှင်နေသမျှ စားနေကြရမှာက လူ့ဘဝပါပဲ။ ဒီတော့ အစားသံသရာက လည်နေကြမယ်လို့ ပြောတော့ ထောက်ခံပါတယ်။ တစ်နေ့တစ်နေ့ မိသားစုတွေ လျှာရင်းလေးမြက်စေဖို့ ဘာဟင်းလေးချက်ရပါ။ ဦးနှောက် တွေချ၊ ခေါင်းတွေပူ၊ ဟိုတစ်ယောက်က ဒီအသားမစားဘူး၊ ဒီတစ်ယောက်က ဒီဟင်းမစားဘူး၊ တစ်အိမ်လုံးအကြိုက် ချိုချို၊ ငန့်စပ်၊ ဖွယ်ဖွယ်ရာရာချက်ပြုတ်ဖို့ သုံးလိုက်ရတဲ့ ဦးနှောက်၊ အိမ်ရှင်မတွေအဖို့ အာရုံကများ လှတယ်။

ဒီမနက် ခေါက်ဆွဲကြော်မယ်၊ နောက်မနက် ကြာဆံ

တွေကို ဆေးကြော၊ ဆေးကျောင်းသူလုပ်ရပြန်တယ်။ တချို့သားသမီးတွေက ငယ်ငယ်ကတည်းက အကျင့်လုပ် ပေးထားတော့ ကိုယ်စားတဲ့ပန်းကန် ကိုယ်ဆေးကြော ကြတယ်။ တချို့သားသမီးကတော့ စားချိန်ရောက်မှ အခန်း ထဲကထွက်လာပြီး ဧည့်သည်လိုပဲ စားတယ်။ ထမင်းစား ရင်း ဖုန်းအကြည့်မပျက်၊ ဂိမ်းအဆော့မပျက်၊ ရုပ်ရှင်အကြည့် မပျက်၊ မျက်လုံးက ဖုန်းကမခွာ၊ ပါးစပ်က ထမင်းစားတယ်၊ ပြီးတာနဲ့ အခန်းထဲပြန်ဝင်၊ ဖုန်းတစ်လုံး၊ လက်ပံတော့ တစ်လုံးနဲ့ ဖိမ်ကျနေကြတယ်။ တကယ့်ကို အိပ်လိုက် စားလိုက် ဂရုတိုက်၊ တီဗွီကြည့်လိုက်၊ ဖုန်းကြည့်လိုက်နဲ့ အမေ့ကို ကူညီကြပါဦးဆိုလည်း တုတ်တုတ်မျှမလုပ်ကြတဲ့ သားသမီးတွေလည်းရှိကြတယ်။ တစ်ခါတလေ သူတို့လေး တွေ မှတ်လောက်သားလောက်အောင် ဘာမှချက်မထားဘဲ

ထည့်အုပ်လိုက်။ ချဉ်ပေါင်ဟင်းလေး တစ်ခွက်၊ ငါးပိ ထောင်းလေးတစ်ခွက်နဲ့ အပြောင်းအလဲလုပ်ရတယ်။ နေ့လယ်စာဟင်းကို ညစာမှာ ကျွေးရင် “ဟင် ဒါပဲလား” လို့ မေးတတ်ကြတော့ ညစာအတွက် ဘာလေးထပ်ဖြည့်ရ မလဲ၊ အသီးအရွက်သုပ်လေး ထပ်ဖြည့်မယ်စဉ်းစား။

ချွေးနဲ့ သာမက သွေးနဲ့ရင်းပြီးလုပ်ရ

မီးဖိုလေးခမျာ တစ်နေ့လုံး မနားရရှာ၊ မီးဖိုနှစ်ဖိုမှာ ဟိုဘက်အိုးကိုဆီသတ်၊ ဒီဘက်အိုးကိုမျှော့ ကြက်သွန်ဖြူကို ထောင်း၊ ငရုတ်သီးကိုကြိတ်ခြေ၊ အသားကိုနယ်၊ အသီးကို လှီး၊ ဟိုအိုးထဲပစ်ထည့်၊ ဒီအိုးထဲပစ်ထည့်၊ လက်ချောင်း ဆယ်ချောင်း၊ နှစ်ဖက်သောလက်၊ ပဉ္စလက်အတတ်နဲ့ တစ်ယောက်တည်းမှ တစ်ယောက်တည်း တစ်နာရီအတွင်း မှာ ဟင်းခွက်လေးခွက်၊ ငါးခွက်ကို တစ်ပြိုင်နက်ချက်နိုင် တာ အိမ်ရှင်မပါပဲ။ လက်မောင်းလေ့ကျင့်ခန်းတွေ ထူးပြီး လုပ်စရာမလိုပါဘူး။ တစ်ခါတလေ လက်ကို ဓားရခါးထိ၊ သွေးတွေထွက်လာရင် ဘေးစင်မှာ ရေနဲ့ဆေးချ၊ အရက်ပြန် လေး၊ ဘီတာဒင်းလေးသုတ်၊ ဟန်ဆာပလပ် အမြန်ကပ်ပြီး ဆက်လက်ချက်ပြုတ်ရပြန်တော့ ချွေးနဲ့သာမက သွေးနဲ့ ရင်းပြီးလုပ်ရတဲ့ ဘဝလို့ပဲ ကြွေးကြော်ရတော့မလို့လို့။

ဒီကြားထဲ ကိုဗစ်ကာလ ဖေ့စ်ဘွတ်ပေါ်က ဟင်းချက် နည်း၊ မုန့်လုပ်နည်းတွေ ကြည့်ပြီး တစ်ယောက်တစ်မျိုး လက်စွမ်းပြကြပြန်တော့ သူတို့ရှုပ်ခဲ့၊ ဖွဲ့ခဲ့သမျှ ဒိုင်ခံ ရှင်းလင်းရပြန်တယ်။ အမြှုပ်ထကော်ဖီတဲ့ မွေလိုက်ကြ၊ မျှော်လိုက်ကြ၊ သောက်လိုက်ကြ၊ တစ်ခွက်ပြီးတစ်ခွက်၊ ပန်ကိတ်တဲ့၊ ကြက်ဥပူတင်းတဲ့၊ ဆီချက်ခေါက်ဆွဲ၊ ပဲခေါက် ဆွဲ၊ မာလာရမ်းကော၊ မာလာဟင်းတဲ့ လုပ်လိုက်ကြတာ။ စိတ်ကူးပေါက်သလိုမှာ လုပ်ကြပြီး ငြိမ်သွားကြပြန်ရော။ ဒီကြားထဲ အွန်လိုင်းကနေ သူတို့စားချင်တာ မှာကြသေး တယ်။ ရောက်လာတော့ ဆီးပြီးရွေးရတယ်။ ငွေရှင်းရ တယ်။ အထုပ်တွေ၊ ဘူးတွေကို အရက်ပြန် စပေးနဲ့ ဖျန်းတန်ဖျန်း၊ အထုပ်လိုက် ဆပ်ပြာရည်ပိုးတဲ့ နှစ်တန်နှစ်၊ ကာကွယ်သန့်ရှင်းပြီးမှ အိမ်ထဲသွင်းရတဲ့ အလုပ်ကလည်း အိမ်ရှင်မအလုပ်ပါပဲ။

ဆရာဝန်လည်းဖြစ်တဲ့ အိမ်ရှင်မ

အိမ်သားထဲက မဖြစ်မနေ အပြင်ထွက်တဲ့သူရှိလို့ ပြန်လာရင်လည်း ခေါင်းကနေ ခြေဖျားအထိ ဆပ်ပြာရည် နဲ့ လောင်း၊ ဟန်းဂျယ်လ်နဲ့ ပွတ်၊ ဒီဖိုင်းရပ်စ်ကို ဆပ်ပြာပဲ နိုင်တယ် ပြောတာကိုး။ ခဏခဏ နေ့စဉ်နဲ့အမျှဆိုတော့

“အိမ်ရှင်မ” ဆိုတဲ့စကားလုံးက သုံးလုံးမျှသာရှိပေမယ့် တကယ့်လက်တွေ့ဘဝ ကတော့ တာဝန်ကြီးမားလှပါတယ်။ တစ်နေ့ကို ၂၄ နာရီ၊ မိနစ်ပေါင်း ၁၄၄၀၊ စက္ကန့်ပေါင်း ၈၆၄၀၀ ရှိတဲ့အနက်က အိပ်ချိန် ခုနစ်နာရီကို နုတ်ရင် အိမ်ရှင်မတစ်ယောက်ရဲ့ တစ်နေ့တာ အလုပ်ချိန်က ၁၇ နာရီ။ မိနစ်ပေါင်း ၁၀၀၀ ကျော်၊ စက္ကန့်ပေါင်း ၆၀၀၀၀ ကျော် ဖြစ်ပါတယ်။ စက်ရုပ်တစ်ရုပ် တောင် သူ့လောက်မနေမနား မလုပ်ရလောက်ပါဘူး။

ကြော်မယ်၊ ထမင်းကြော်မယ်၊ တစ်ခါတစ်ရံ ပဲပြုတ်ဆီဆမ်း၊ ကြက်ဥကြော်၊ ငါးပိကြော်၊ လက်ဖက်သုပ်၊ ငါးခြောက်ဖုတ်၊ နောက်တစ်နေ့မှာ ဘူးသီးကြော်၊ ဗယာကြော်၊ ကြက်သွန် ကြော်၊ မတ်ပဲကြော် (တစ်ခုခုကိုကြော်) မန်ကျည်းချဉ်ရည် လေးလည်းဖျော်၊ စံပြုခေါ်ကြည့်၊ ခင်ထွေးရီ၊ ရခိုင်မုန့်တီ အသင့်ချက်ဟင်းထုပ်လေးတွေကို အလှည့်ကျချက်မယ်။ လပ်ကီးတံဆိပ်၊ စိန်တံဆိပ် ကြက်ဥခေါက်ဆွဲတွေများများ ဆောင်ထားလို့ သုပ်လိုသုပ်၊ ကြော်လိုကြော် လိုရာဖန်တီး။ ယိုးဒယားမယ်၊ ရွှေလိပ်ပြာ၊ မွှေးအကြော်မုန့်တွေကိုလည်း မပြတ်စေမာ။ ပဲနီလေး၊ ပဲဝါလေး၊ မတ်ပဲ၊ ကုလားပဲ၊ ပဲစင်းငုံ၊

နေ့ကြည့်ရမလား။ ဘယ်သူမှ ကိုယ့်ဝမ်းကိုယ်တော့ အငတ် မခံဘူး။ ဆာလောင်လာရင် သူတို့ဟာသူတို့ ထလုပ်မလားလို့ မတွေးပါနဲ့။ အချိန်တန်ရင် ကိုယ်ပဲနားပူမယ်။ မွှေးကတည်း က ကျောင်းနဲ့အိမ်၊ အိမ်နဲ့ ကျူရှင်၊ ကျူရှင်နဲ့ ဝိုင်း၊ ထမင်းစား ပွဲရှေ့ရောက်၊ ရေကန်အသင့်၊ ကြာအသင့်၊ အပူအပင် ကင်းအောင်ထားခဲ့၊ အကျင့်လုပ်ခဲ့ကြတာ ဘယ်သူတွေလဲ၊ အခုမှထပြီး “ကူညီပါဦး” ပြောလို့ မလုပ်တဲ့ သူတို့အပြစ် လား၊ ကိုယ်က မွှေးထားတာဆိုတော့ ကိုယ့်တာဝန်ချည်းပါပဲ၊ လုပ်နိုင်သမျှ လုပ်ပေးတော့။

ကဲ အိမ်ရှင်မရေ နေ့လယ်စာစီစဉ်ကြမယ်။ ကြက်သား

အိမ်ရှင်မတွေတော့ ညည်းညူချိန်မရှိဘူး။ ၂၄ နာရီ အချိန်က မလောက်ဘူး။ ညရောက်သည်ထိ တလှုပ်လှုပ်နဲ့ပဲ နောက်တစ်နေ့စာပြင်ဆင်ရတယ်။ ဘုရားရှိခိုး၊ ပရိတ်ပဋ္ဌာန်းရွတ်၊ မေတ္တာပို့၊ အမျှဝေ၊ ကိုယ့်အထုပ်ကိုယ်ပြင်ရပါ တယ်။ တကယ်တော့ 'အိမ်ရှင်မ'ဆိုတာ မိသားစုအတွက် 'တာဝန်'နဲ့ 'ဝတ္တရား'ဆိုတဲ့ ဦးထုပ်ပေါင်းများစွာကို ဆောင်းထားရသူပါ။ ကလေးချင်း အဆင်မပြေ၊ အဝေမတည့် ရန်ဖြစ်ရင်လည်း ဖျန်ဖြေပေး၊ ပုဏ္ဏားတိုင် လုပ်ပေးရတဲ့ တရားသူကြီးပဲဖြစ်တယ်။ တစ်ယောက်နဲ့တစ်ယောက် အထင်လွဲကြရင်လည်း သားကဒီလိုမလုပ်နဲ့လေ၊ သမီးက ဒီလိုပြောတာမဟုတ်ပါဘူး၊ ချစ်လို့စတာပါ စသဖြင့် ရှေ့နေလိုက်ရတာရှိတယ်။ တစ်နေ့တစ်နေ့ အာဟာရ ပြည့်တဲ့အစာ၊ ကယ်လိုရီကိုက်မကိုက် ချင့်ချိန်တွက်ချက် ကျွေးမွေးရတဲ့ 'အာဟာရဆရာဝန်' လည်း ဟုတ်တယ်။

ပဲကြီး၊ ပဲရာဇာ၊ ပဲကတ္တီပါ၊ ပဲမျိုးစုံကိုလည်း လှောင်ထား။ နေ့တိုင်း ပဲအမျိုးမျိုးချက်စားမှ ကိုယ်ခံအားကောင်းမယ်။ ကိုဗစ်ကာလမှာ အာဟာရပြည့်ဝမှ ရောဂါမကျူးစက်မှာ။ ရောဂါပိုးမတွေ့ရတော့ဘူးဆိုပေမယ့် ဘယ်ကာလအထိ သတိနဲ့ နေနေကြရမယ်ဆိုတာ မသိနိုင်ဘူး။ ဒီတော့ ကိုယ့်အိမ်သားတွေ ဝမ်းဝရံမက အာဟာရပြည့်ဝဖို့ပါ ကြိုးစားစိမ်ပေးရတယ်။

ဆေးကျောင်းသူ လုပ်ရပြန်

ဟင်းချက်ပြီး၊ ထမင်းစားပြီး ပုံနေတဲ့ ပန်းကန်ခွက်

နဲ့ အာလူး၊ ဘူးသီးရောမလား၊ ဝက်သားနီချက်၊ ကင်ပွန်း ချဉ်ရည်ဟင်း ချက်မလား၊ ဆိတ်သားနပ်၊ ခရမ်းချဉ်သီး ငါးပိချက်နဲ့ တို့စရာ၊ ကန်စွန်းရွက်နဲ့ ပဲပင်ပေါက်ကြော်၊ မျှစ်နဲ့ စားတော်ပဲကြော်၊ ဂေါ်ဖီလေးလည်းကြော်၊ စိန်တစ်လုံးသရက် သီးလေးလှီး။ တစ်ခါတလေ ဘာချက်ရမှန်း မသိတော့ရင် ပင်တိုင်မင်းသား ကြက်ဥကိုပဲ ရွေးချယ်၊ ကြက်ဥချဉ်ရည်၊ ကြက်ဥပေါင်း၊ ကြက်ဥမွှေကြော်၊ ကြက်ဥကိုခေါက်ပြီး ကြက်သွန်၊ ခရမ်းချဉ်သီး၊ မုန့်လာဥနီ၊ ငရုတ်သီးစိမ်းပါးပါး လှီး ကြက်ဥနဲ့ရောကြော် ကြက်သွန်မိတ်၊ နံနံပင်ပါ

နုာချေ၊ နုာစေးတယ်ဖြစ်ရော။ လုပ်ပါဦးအမေဆိုတော့ မဖြစ်ဘူး၊ မဖြစ်ဘူး၊ ဒီအချိန်ဖျားလို့မရ၊ ချောင်းဆိုး လို့မရဘူး၊ လာ ချင်းပြုတ်ရည်လေးသောက်လိုက်၊ ပခုက္ကူ ချမ်းစိမ့်လေးကို ရေနွေးပူပူလေးနဲ့မျှော့ချလိုက်၊ ကွမ်းရွက် ပြုတ်ရေလေးသောက်လိုက် ဒါမှမဟုတ် ပါရာစီတမော့၊ ဘိုင်အိုဂျက်ဆစ်လေးတိုက်၊ စီစစ်ကိုလည်း တစ်နေ့ တစ်လုံးစီ ကြိုတိုက်ထားရသေးတယ်။ မိသားစု ဆရာဝန် လည်းဖြစ်တဲ့ အိမ်ရှင်မဖြစ်ပါတယ်။

စင်ကာပူနှင့်မလေးရှား ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးတို့ စီးပွားရေးပြန်လည်ကောင်းမွန်စေရေး ဆွေးနွေး

စင်ကာပူ မေ ၂၀

စင်ကာပူဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး ဟန်ဆွီးကိတ်နှင့် မလေးရှားဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး တန်ကူးဇာဖရူလ်အဇက်စ်တို့သည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကန့်သတ်ချက်များ တဖြည်းဖြည်းဖြေလျှော့ပေးခြင်းကြောင့် နှစ်နိုင်ငံစလုံး၏ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာစေရန် မည်ကဲ့သို့ ထိန်းကျောင်းပေးနိုင်မည်ကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ယမန်နေ့က ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်ဖြင့် ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ဆွေးနွေးမှုမှာ နှစ်နိုင်ငံစလုံးနှင့် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းရှိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါအခြေအနေကို ဗဟိုပြုခဲ့ကြောင်း ဟန်ဆွီးကိတ်က ယနေ့ ဖေ့စ်ဘွတ်ပို့စ်တစ်ခုအတွင်း ရေးသားခဲ့သည်။ “ကျွန်တော်တို့ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ပျံ့နှံ့မှုတားဆီးရေး အစီအမံတွေကနေ ကုမ္ပဏီတွေ၊ အိမ်ထောင်စုတွေကို ပံ့ပိုးပေးမယ့် ကိစ္စတွေအထိ ဆွေးနွေးခဲ့ကြပါတယ်” ဟု ဟန်က ရေးသားခဲ့သည်။

နှစ်နိုင်ငံစလုံးက တဖြည်းဖြည်းပြန်လည်ဖွင့်လှစ်လျက်ရှိရာ

စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာစေရန် မည်ကဲ့သို့ ထိန်းကျောင်းနိုင်သည်ကို ဆွေးနွေးခဲ့ပြီး နှစ်နိုင်ငံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်မည့်နယ်ပယ်များ လေ့လာဖော်ထုတ်ခဲ့ကြောင်း၊ ကာလကြာရှည် နှစ်နိုင်ငံ ဆက်ဆံရေးနှင့် အချင်းချင်းလက်တွဲဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပုံ ကို ထပ်လောင်းအတည်ပြုခဲ့ကြောင်း ၎င်းက ဆိုသည်။ နှစ်နိုင်ငံစလုံးက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကန့်သတ်ချက်များ တဖြည်းဖြည်းဖြေလျှော့လျက်ရှိရာ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်တော့မည်ဖြစ်သည်။

ကပ်ရောဂါပြီးဆုံးချိန်တွင် လူချင်းတွေ့ဆုံလိုကြောင်း ၎င်းက ဆိုသည်။ မတ် ၁၀ ရက်က တန်ကူးဇာဖရူလ်အဇက်စ်အား မလေးရှား ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်ပြီးနောက် ယခုဗီဒီယိုကွန်ဖရင့် ကျင်းပခြင်းမှာ ဒုတိယအကြိမ်မြောက်ဖြစ်သည်။

ကိုးကား - စီအင်န်အေ ဘာသာပြန်-ကျော်ထိုက်စိုး



ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုများ လျော့ကျလာသည့်အတွက် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ စာသင်ကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်

ဆိုးလ် မေ ၂၀

တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စတင်ကူးစက် ပျံ့နှံ့ခဲ့သည့်အချိန်ကစပြီး ပိတ်ထားသည့် စာသင်ကျောင်း များကို ယနေ့ ပထမဆုံးအကြိမ် ပြန်လည်ဖွင့်လှစ် ခဲ့သည်။

မူလတန်း၊ အလယ်တန်းနှင့် အထက်တန်းကျောင်းများ ကို မတ်လအစောပိုင်းတွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ရန် ကနဦးစီစဉ် ထားခဲ့သော်လည်း ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခြင်းမရှိခဲ့သည့် အတွက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက အွန်လိုင်းမှသာ သင်ခန်းစာများကို လေ့လာခဲ့ရသည်။

နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုနှုန်း လျော့ကျသွားခဲ့သည့်နောက်ပိုင်းတွင် စာသင်ကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ရန် အစိုးရက ဆုံးဖြတ်ချက်ချမှတ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

စာသင်ကျောင်းများ၌ ဆရာ ဆရာမများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက ဗိုင်းရပ်စ်ကာကွယ်ရေး စည်းမျဉ်းများကို စနစ်တကျလိုက်နာကြရမည်ဖြစ်သည်။

ဆိုးလ်မြို့အနီးရှိ အထက်တန်းကျောင်းတစ်ကျောင်း ၏ ဝင်ပေါက်နေရာတစ်ခုတွင် တာဝန်ကျဆရာ ဆရာမများ က အပူချိန်တိုင်းတာမှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရ သည်။



ထိုပြင် စာသင်ခန်းများအတွင်း၌ စာသင်ခန်းများကို ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် လက်သန့်ဆေးရည် လည်း တစ်မိတာကျော်ခန့် အကွာအဝေးတွင် စီစဉ်ထားရှိပြီး များ အလွယ်တကူရရှိနိုင်ရန် စီစဉ်ထားရှိကြောင်း သိရ

သည်။ "စာသင်ကျောင်းတွေပြန်ဖွင့်တော့ သူငယ်ချင်းတွေနဲ့ ပြန်လည်ဆုံစည်းရတာ ဝမ်းသာစရာကောင်းပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်မှုမှာကိုတော့ ကြောက်နေရတယ်" ဟု ကျောင်းသားတစ်ဦးက ပြောသည်။

ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်မှု မရှိစေရန် စာသင်ကျောင်းအတွင်း တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ခပ်ခာ ခွာနေရမည့် စည်းမျဉ်းများအပါအဝင် အခြားဗိုင်းရပ်စ် ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို ပြင်ဆင်ထားရှိကြောင်း ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး တစ်ဦးက ဆိုသည်။

အထက်တန်းအဆင့် တတိယနှစ်ကျောင်းသား ကျောင်းသူများသည် အထက်တန်းအဆင့်၏ နောက်ဆုံး စာသင်နှစ် ကျောင်းသားများဖြစ်သည့်အတွက် စာသင် ကျောင်းများသို့ နေ့စဉ်လာရောက်ရမည်ဖြစ်သည်။

ကျန်ရှိသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအနေဖြင့် စာသင်ကျောင်းတွင်သာမက နေအိမ်များ၌လည်း ပညာသင် ယူနိုင်ရန် အာဏာပိုင်များက ပညာရေးတာဝန်ရှိသူများနှင့် ဆွေးနွေးလျက်ရှိသည်။

မေလအစောပိုင်းက ဆိုးလ်မြို့ရှိ နိုက်ကလပ်တစ်ခု တွင် ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူအများအပြား ထပ်မံတွေ့ရှိခဲ့ သည့်အတွက် ယခုအချိန် စာသင်ကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့် လှစ်ရာတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက် ခံရမည့်အရေးနှင့်ပတ်သက်ပြီး စိုးရိမ်မှုများ မြင့်တက်လျက် ရှိသည်။

ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချီကေ ဘာသာပြန်-အောင်ကျော်ကျော်

စင်ကာပူနိုင်ငံက စီးပွားရေးလုပ်ငန်းအားလုံး၏ ၅၅ ရာခိုင်နှုန်း ပြန်လည်စတင်မည်

စင်ကာပူ မေ ၂၀

စင်ကာပူနိုင်ငံသည် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကြောင့် ချမှတ်ထားသည့် ထိန်းချုပ်ကန့်သတ်မှုများကို တဖြည်းဖြည်းဖြေလျှော့ပေးရန်နှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းအားလုံး၏ လေးပုံသုံးပုံကျော်ကို လာမည့်လအစောပိုင်းကာလတွင် ပြန်လည်စတင်ရန် စီစဉ်လျက်ရှိသည်။

စင်ကာပူနိုင်ငံသည် အရေးကြီးသည့် လုပ်ငန်းများနှင့် ကျောင်းများကို ဧပြီ ၇ ရက် ကတည်းက စတင်ပိတ်ထားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ စင်ကာပူနိုင်ငံအနေဖြင့် အများအပြားထုတ်လုပ် သည့်လုပ်ငန်းများအပါအဝင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းအများစုကို ဇွန် ၂ ရက်မှစတင်ကာ ပြန်လည် ဖွင့်လှစ်ခွင့်ပြုမည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း အစိုးရတာဝန်ရှိသူများက ယမန်နေ့က ပြောကြားခဲ့ သည်။

သို့ရာတွင် တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် တတ်နိုင်သမျှအိမ်မှနေ၍ အလုပ်လုပ်သည့် အလုပ်သမား အများအပြားကို ခွင့်ပြုပေးရန်လည်း စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များအား တောင်းဆို ထားသည်။ စားသောက်ဆိုင်များနှင့် လက်လီအရောင်းဆိုင်များ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ရေး ဆုံးဖြတ် ချက်ကို ဇွန် ၂ ရက်နေ့ကပိုင်း ရက်သတ္တလေးပတ်ခန့်အကြာတွင် ဆုံးဖြတ်ချက်ချသွားမည် ဖြစ်ကြောင်းလည်း တာဝန်ရှိသူများက ပြောကြားခဲ့သည်။

စင်ကာပူနိုင်ငံတွင် ကျောင်းများကို ဇွန် ၂ ရက်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး အတန်းတချို့ရှိ ကျောင်းသားများကို ကျောင်းတွင်သင်ယူခြင်းနှင့် အိမ်တွင်သင်ယူခြင်းတို့ကို အပတ်စဉ်အလှည့်ကျစနစ်ဖြင့် ခွင့်ပြုပေးမည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရသည်။

အပြင်ထွက်ခြင်းဆိုင်ရာ ကန့်သတ်ထိန်းချုပ်မှုများကို ဆက်လက်ထားရှိမည်ဖြစ်သည်။ သို့ရာတွင် မရှိမဖြစ်သောလိုအပ်ချက်ရှိသူများကိုမူ ဈေးဆိုင်များသို့ သွားရောက်ခွင့်ပြုမည်ဖြစ်ပြီး တစ်ဦးချင်းအနေဖြင့် အပြင်သို့ထွက်သည့်အချိန်တွင် နှာခေါင်းစည်းကို ဝတ်ဆင်ရန် လိုအပ် မည်ဖြစ်သည်။

လက်ရှိအချိန်တွင် စင်ကာပူနိုင်ငံ၌ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်မှုဖြစ်ပွားသူ စုစုပေါင်း ၂၈၀၀၀ အထိရှိသည်။ သို့ရာတွင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ထပ်မံကူးစက်မှုများ တဖြည်းဖြည်းကျဆင်းလျက်ရှိ သည်။ နိုင်ငံခြားသား ဆောက်လုပ်ရေးအလုပ်သမားများနေထိုင်ရာနေရာများတွင် ကိုရိုနာ ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက် ဖြစ်ပွားမှုများရှိကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချီကေ၊ ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်

စပိန်၌ အသက်ခြောက်နှစ်နှင့်အထက်လူတိုင်း နှာခေါင်းစည်းဝတ်ဆင်ရမည်

မက်ဒရစ် မေ ၂၀

တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ခပ်ခာခွာနေရန် မဖြစ်နိုင် သည့် အများပြည်သူဆိုင်ရာနေရာများတွင် စပိန်နိုင်ငံရှိ အသက်ခြောက်နှစ်နှင့်အထက် လူတိုင်း နှာခေါင်းစည်းဝတ်ဆင်ရမည်ဟု တာဝန်ရှိသူများက ယနေ့ ပြောကြားသည်။ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းသစ်ကို ကြေညာသည့် အစိုးရ၏ အမိန့်သည် ကြာသပတေးနေ့မှစ၍ အာဏာသက်ရောက်မည်ဖြစ်သည်။ ယင်း အမိန့်ကို လိုက်နာရန် ပျက်ကွက်ပါက အပြစ် ပေးမည့် ပြစ်ဒဏ်များကို တိတိကျကျ ဖော်ပြ ထားခြင်းမရှိပေ။

တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦးအနည်းဆုံး နှစ်မိတာခြား ၍ နေရန်မဖြစ်နိုင်သည့်အချိန်တွင် လမ်းပေါ် တွင်ဖြစ်စေ၊ လဟာပြင်တွင်ဖြစ်စေ၊ အများ ပြည်သူအသုံးပြုသည့် အမိုးအကာရှိသည့်နေရာ တွင်ဖြစ်စေ နှာခေါင်းစည်းများ မဖြစ်မနေ ဝတ်ဆင်ရမည်ဟု ၎င်းအမိန့်တွင် ဖော်ပြသည်။ ၎င်းအမိန့်သည် အသက်ခြောက်နှစ်နှင့် အထက် လူတိုင်းနှင့် သက်ဆိုင်သည်။ သို့သော် လည်း အသက်ရှုရခက်ခဲသည့် ပြဿနာရှိသူ များကို ခြွင်းချက်ပေးထားသည်။

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ၂၈၀၀၀ နီးပါးရှိပြီး အဆိုးရွားဆုံး ထိခိုက်ခံစားရသော နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်သည့် စပိန်နိုင်ငံတွင် အများပြည်သူ သယ်ယူပို့ဆောင်

ရေးယာဉ်များဖြင့် ပုံမှန်ခရီးဝေး အလုပ်ဆင်း သူများသည် နှာခေါင်းစည်းများကို လိုလို လားလား ဝတ်ဆင်နေကြပြီးဖြစ်သည်။ စပိန်နိုင်ငံတွင် ဗိုင်းရပ်စ်ကြောင့် သေဆုံး မှုနှုန်း လျော့နည်းသွားခဲ့ပြီဖြစ်၍ တင်းကျပ် သည့် မြို့ရွာ အဝင်အထွက် တားမြစ်ပိတ်ဆို့မှု အစီအမံများကို တဖြည်းဖြည်းဖြေလျှော့ပေး နေပြီဖြစ်သည်။ သို့သော်လည်း မက်ဒရစ်မြို့နှင့် ဘာစီလိုနာမြို့တို့အပါအဝင် လူဦးရေထူထပ် သည့်မြို့များတွင် ဗိုင်းရပ်စ်ပျံ့နှံ့မှုထိန်းချုပ် ရေးစည်းမျဉ်းများကို လျှော့ပေါ့ပေးခြင်း မရှိ သေးပေ။

တာဝန်ရှိသူများက ကမ္ဘာပေါ်တွင် အတင်း ကျပ်ဆုံး မြို့ရွာအဝင်အထွက် တားမြစ်ပိတ်ဆို့မှု အစီအမံများကို ချမှတ်ခဲ့သည့် မတ်လလယ်မှ စ၍ စပိန်နိုင်ငံတွင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက် ပျံ့နှံ့မှု သိသိသာသာ ကျဆင်းသွားခဲ့သည်။ အင်္ဂါနေ့က ဗိုင်းရပ်စ်ကြောင့် သေဆုံးသူ ဦးရေ သည် သုံးရက်ဆက်တိုက် ၁၀၀ အောက်တွင် ရှိနေခဲ့သည်။ ဧပြီလစောစောပိုင်းက တစ်နေ့ သေဆုံးသူဦးရေ ၉၀၀ ရှိခဲ့ရာမှ ကျဆင်းသွား ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ကိုးကား - အေအက်ဖ်ပီ ဘာသာပြန် - အောင်ဇော်လင်း



လီဆိုသိုနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ်သစ် ကျမ်းသစ္စာ ကျိန်ဆို

မာဆီရှု မေ ၂၀
ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း သောမတ်စ်သာဘိန်း ရာထူးမှနုတ်ထွက် ခဲ့ပြီးနောက် ယခင် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး မိုးကတ်ဆီမာဂျီရှိ သည် လီဆိုသိုနိုင်ငံ၏ ဝန်ကြီးချုပ်အဖြစ် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့က ကျမ်းသစ္စာ ကျိန်ဆိုခဲ့သည်။ ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း သောမတ်စ် သာဘိန်းသည် ၎င်း၏ဇနီးအား လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်မှုတွင် ပူးပေါင်းကြံစည်ခဲ့သည်ဟု စွပ်စွဲခံရပြီးနောက် နုတ်ထွက် သွားခြင်းဖြစ်သည်။

အသက် ၅၈ နှစ်အရွယ်ရှိ မာဂျီရှိသည် အာဖရိက တောင်ပိုင်း လီဆိုသိုနိုင်ငံရှိ လက်ဆီ-၃ ဘုရင်၏ တော်ဝင် နန်းတော်၌ ကျင်းပသည့် အခမ်းအနားတစ်ခုတွင် ကျမ်းသစ္စာ ကျိန်ဆိုခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဝါရင့်စီးပွားရေးပညာရှင် မာဂျီရှိသည် ယခင်က နိုင်ငံ တကာငွေကြေး ရန်ပုံငွေအဖွဲ့၏ အာဖရိကရှိ ရုံးများအနက် တစ်ရုံးတွင် အမှုဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူးအဖြစ် တာဝန်ထမ်း

ဆောင်ခဲ့ဖူးသည်။
ကွဲကွာနေသည့် ဇနီးဖြစ်သူ လီပိုလီလို သာဘိန်းအား ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇွန်လက လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်မှုတွင် ပါဝင်ပတ် သက်သည်ဟု စွပ်စွဲခံရပြီးနောက် ပြိုင်ဘက်များ၏ ဖိအား ပေးမှုကြောင့် အသက် ၈၀ အရွယ် သာဘိန်းသည် အင်္ဂါနေ့ က နုတ်ထွက်သွားခဲ့သည်။

သာဘိန်း ဝန်ကြီးချုပ် တာဝန်မှယူမီ နှစ်ရက်အလိုတွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ယင်းလူသတ်မှုသည် လူဦးရေ ၂ ဒသမ ၂ သန်းရှိသည့် ကုန်းတွင်းပိတ် နိုင်ငံငယ်လေးကို တုန်လှုပ် ချောက်ချားသွားစေခဲ့ပြီး သာဘိန်းအား ဝန်ကြီးချုပ် ရာထူးမှ နုတ်ထွက်ပေးရန် တောင်းဆိုမှုများ ပေါ်ပေါက်စေခဲ့သည်။

ယနေ့ကျင်းပသည့် မာဂျီရှိ၏ ကျမ်းသစ္စာ ကျိန်ဆိုပွဲ သို့ တက်ရောက်သည့် သာဘိန်းက ယင်းလူသတ်မှုတွင် ပါဝင်ပတ်သက်ခြင်းမရှိကြောင်း ငြင်းဆိုခဲ့သည်။

ကိုးကား-အေအက်ဖ်ပီ၊ ဘာသာပြန်-အောင်ဇော်လင်း



အမေရိကန် မီချီဂန်ပြည်နယ်၌ ရေလှောင်တံခံနှစ်ခု ကျိုးပေါက်မှုကြောင့် ရေကြီးရေလျှံမှုများ ဖြစ်ပွား

ဝါရှင်တန် မေ ၂၀
ယမန်နေ့ ညပိုင်းတွင် အမေရိကန်နိုင်ငံ မီချီဂန်ပြည်နယ်၌ မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းပြီးနောက် ရေလှောင်တံခံနှစ်ခု ကျိုးပေါက်ခဲ့သည်။

မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုများ ကြောင့် အီဒန်ပီလီနှင့် ဆန်ဖော့ဒ် ရေလှောင်တံခံများ ကျိုးပေါက်ခဲ့သည့် အတွက် မစ်လန်ခရိုင်နယ်မြေအတွင်း ရှိဒေသခံပြည်သူများအား ဘေးလွတ် ရာသို့ ပြောင်းရွှေ့ပေးခဲ့ရသည်။

ရေအနက်ကိုးပေအထိ ရေလှောင်တံခံ ကျိုးပေါက်မှု ကြောင့် ရေကြီးရေလျှံမှုများ ဖြစ်ပွား လျက်ရှိသည့် မီချီဂန်ပြည်နယ်အတွင်း ရှိ မစ်လန်ခရိုင်ဒေသများတွင် ရေအနက်ကိုးပေအထိ မြင့်တက်လာ နိုင်ဖွယ်ရှိသည်။

ရေကြီးရေလျှံမှုများကြောင့် ဦးစာတု ဆေးဝါးစက်ရုံသည် အရေးပေါ်အခြေ အနေ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်း စဉ်များကို စီမံထားလျက်ရှိသည်။ မစ်လန်ခရိုင် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဂရတ်



ချန်ဝတ်မာက ရေလှောင်တံခံများ ကျိုးပေါက်ခဲ့ပြီးနောက် ခရိုင်အတွင်း၌ အရေးပေါ် အခြေအနေတစ်ရပ် ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။ လူဦးရေ ၄၀၀၀၀ ကျော်ရှိသည့် မစ်လန်ခရိုင် အတွင်း ယခုဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည့် ရေကြီးမှုသည် သမိုင်းခေတ်အဆက် ဆက်တွင် ရေအနက်ပေအမြင့်ဆုံး ဆုံး ရေကြီးရေလျှံမှုဖြစ်သည်ဟု အုပ်ချုပ် ရေးမှူး ဂရတ်ချန်ဝတ်မာက ဆိုသည်။

ရေကြီး ရေလျှံမှုများကြောင့် ဒေသခံပြည်သူများအား ဘေးလွတ် ရာသို့ ရွှေ့ပြောင်းပေးလျက်ရှိစဉ် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေးအတွက် နှာခေါင်းစည်းများ ဝတ်ဆင်ရန်နှင့် တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ခပ်ခွာခွာနေထိုင်ကြ ရန် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဂရတ်ချန်ဝတ်မာ က တိုက်တွန်းပြောကြားခဲ့သည်။

ကိုးကား-ဘီဘီစီ ဘာသာပြန်-အောင်ကျော်ကျော်

ဂြိုဟ်တုများကို စောင့်ကြည့်လေ့လာမည့် ဂျပန်အာကာသကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ ဖွဲ့စည်း

တိုကျို မေ ၂၀
ဂျပန်နိုင်ငံက အာကာသရှိ အပျက်အစီးများ၊ သံသယဖြစ်ဖွယ်ရာ ဂြိုဟ်တုများကို စောင့်ကြည့်လေ့လာမည့် အာကာသကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းတပ်စွဲ ဖွဲ့စည်း လိုက်ပြီဖြစ်သည်။

ပိုမိုနီးကပ်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်
ဂျပန်လေကြောင်း ကိုယ်ပိုင်ကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့၏ လက်အောက်တွင် ထားရှိသည့် အဖွဲ့ဝင် ၂၀ ပါ အဆိုပါ အာကာသကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ ဖွဲ့စည်း မှုမှာ ဂျပန်နိုင်ငံ၏ လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ မဟာမိတ်ဖြစ်သူ အမေရိကန်နိုင်ငံက အာကာသစစ်ဆင်ရေးတပ်ဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းပြီး ရက်အနည်းငယ်အကြာတွင် ဖြစ်ပေါ် လာခြင်းဖြစ်သည်။ အာကာသကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းခြင်းမှာ ဂျပန်နှင့် အမေရိကန်နိုင်ငံတို့က အာကာသစစ်ဆင်ရေး အတူတကွ ပိုမိုနီးကပ်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်သည်။

ဂျပန်နိုင်ငံက အာကာသနယ်ပယ်တွင် အခြေအနေ သိရှိနားလည်မှု အရေးတကြီး မြှင့်တင်ခဲ့ပြီး အာကာသစစ်ဆင်ရေးများတပ်ဖွဲ့ ခေါ် အာကာသ ကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့က ဂျပန်အာကာသစစ်ဆင်ရေးအဖွဲ့အစည်း အေဂျင်စီ၊ အမေရိကန်အာကာသတပ်ဖွဲ့တို့နှင့် လက်တွဲဆောင်ရွက်မည်ဟု မေ ၁၈ ရက် တွင် ကျင်းပသည့် တပ်ဖွဲ့စတင်ဖွဲ့စည်းသည့် အခမ်းအနား၌ ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီး တာရီခိုနိုက ပြောကြားခဲ့သည်။

အင်အား ၁၀၀ အထိရှိလာမည်
ဂျပန်အာကာသကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့မှာ ၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် အင်အား ၁၀၀ အထိ ရှိလာမည်ဖြစ်သည်။ ပြီးခဲ့သည့်နှစ် မတ်လအထိ အမေရိကန်နိုင်ငံတွင် ဂြိုဟ်တု ၁၅၅ လုံး၊ တရုတ်နိုင်ငံတွင် ၁၀၃ လုံး၊ ရုရှားနိုင်ငံတွင် ၉၆ လုံးနှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ၁၂ လုံးရှိသည်။

ဂျပန်နိုင်ငံက မြေပြင်ရုပ်ပုံ အချက်အလက်များစုဆောင်းရန်နှင့် မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံမှ ပစ်လွှတ်သော ချုံးကျည်များဆိုင်ရာ သတင်းအချက် အလက်များအတွက် အမေရိကန်ဂြိုဟ်တုများအပေါ် မှီခိုနေရသည်။ ဂျပန်နိုင်ငံ က ၂၀၂၆ ခုနှစ်မတိုင်မီ ကိုယ်ပိုင်အာကာသစောင့်ကြည့်ရေးဂြိုဟ်တု လွှတ်တင် ရန် ရည်ရွယ်သည်။

ကိုးကား-သည်စထရိတ်တိုင်းမ် ဘာသာပြန်-ကျော်ထိုက်စိုး

အမေရိကန်နိုင်ငံ၏ အလုပ်လက်မဲ့နှုန်း ဆက်လက်မြင့်တက်လာဖွယ်ရှိ

ဝါရှင်တန် မေ ၂၀
အမေရိကန်နိုင်ငံ၏ အလုပ်လက်မဲ့နှုန်း သည် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကပ်ရောဂါ ဖြစ်ပွားနေမှုကြောင့် ယခုနှစ်နောက်ပိုင်း တွင် ပိုမိုဆိုးရွားစွာ ဆက်လက်မြင့် တက်လာဖွယ်ရှိကြောင်း အမေရိကန် တာဝန်ရှိသူများက ခန့်မှန်းထား ကြောင်း ယနေ့အင်န်အိတ်ချ်ကော

သတင်းတစ်ရပ်က ဖော်ပြထားသည်။ အမေရိကန်နိုင်ငံ၏ အလုပ်လက်မဲ့ နှုန်းသည် ဧပြီလအတွင်း ၁၄ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်းအထိ မြင့်တက်ခဲ့ပြီး ယင်းကိန်းဂဏန်း အချက်အလက် သည် ၁၉၄၉ ခုနှစ်တွင် စတင်ဆောင် ရွက်ခဲ့သည့် မှတ်တမ်းများနောက်ပိုင်း အဆိုးရွားဆုံး ဖြစ်လာခဲ့သည်။

နိုင်ငံ၏ အလုပ်လက်မဲ့နှုန်းသည် ဧပြီလမှ ဇွန်လအထိ ပျမ်းမျှ ၁၅ ဒသမ ၁ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ဇူလိုင်လမှ စက်တင်ဘာလအထိ ပျမ်းမျှ ၁၅ ဒသမ ၈ ရာခိုင်နှုန်းရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း လည်း အမေရိကန်ကွန်ဂရက်ဆိုင်ရာ ဘတ်ဂျက်ရုံးက ကြေညာချက် တစ်စောင်တွင် ခန့်မှန်းပြောကြား ထားသည်။

အောက်တိုဘာလနှင့် ဒီဇင်ဘာလ သမ္မတ ရွေးကောက်ပွဲကာလအတွင်း အမေရိကန်နိုင်ငံ၏ အလုပ်လက်မဲ့နှုန်း သည် ဆက်လက်မြင့်တက်နေလိမ့် မည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ပျမ်းမျှအားဖြင့် ၁၁ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း လည်း အမေရိကန် ကွန်ဂရက်ဆိုင်ရာ ဘတ်ဂျက်ရုံးက ခန့်မှန်းထားသည်။

ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချ်ကော ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်



ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ရောဂါ အကျပ်အတည်းနှင့် တရုတ်နိုင်ငံ၏အနာဂတ်

နေ့စဉ်

တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ အမျိုးသားကွန်ဂရက် (NPC)အစည်းအဝေးကို မေလ ၂၂ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း တရုတ်အစိုးရက တရားဝင် ထုတ်ဖော်ကြေညာလိုက်ပြီ ဖြစ်သည်။

တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ အမျိုးသားကွန်ဂရက် (NPC) နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေးကို ပုံမှန်အားဖြင့် မတ်လအတွင်း ကျင်းပလေ့ရှိသော်လည်း ယခုနှစ်တွင် တွေ့ကြုံရင်ဆိုင်ခဲ့ရသော ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ရောဂါအကျပ်အတည်းကြောင့် နိုင်ငံ၏ အရေးပါသော နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲကို ရက်ရွှေ့ဆိုင်းခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။ ယခုကဲ့သို့ တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ အမျိုးသားကွန်ဂရက် အစည်းအဝေးကို ကျင်းပရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ခြင်းမှာ တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ရောဂါကို အပြည့်အဝ ထိန်းချုပ်နိုင်ပြီဟူသော ယုံကြည်မှုကို ပြသရာရောက်သည့် သဘောပင်ဖြစ်သည်။

အောင်မြင်စွာ ထိန်းချုပ်နိုင်

၂၀၁၉ ခုနှစ် နှစ်ကုန်ပိုင်းလောက်တွင် တရုတ်နိုင်ငံ ဟူပေပြည်နယ် ဝူဟန်မြို့မှ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ရောဂါ စတင်ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက်သုံးလအတွင်း တစ်ကမ္ဘာလုံး အန္တရာယ်ရှိမှု ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ (WHO)ကလည်း ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ရောဂါကို ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါအဖြစ် ထုတ်ဖော်ကြေညာခဲ့သည်။ ကိုဗစ်-၁၉ အဖြစ် သတ်မှတ်ခေါ်ဝေါ်ခဲ့သော အသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ရောဂါ စတင်ဖြစ်ပွားစဉ်အချိန်ကတည်းက တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှု ထိန်းချုပ်နိုင်ရေးကို အင်တိုက်အားတိုက် အားထုတ်ခဲ့သည်။ အထူးသဖြင့် ကူးစက်ရောဂါစတင်ဖြစ်ပွားခဲ့သော ဟူပေပြည်နယ်ကို တင်းကျပ်သော သွားလာကန့်သတ်မှု အစီအစဉ်ဖြင့် စနစ်တကျထိန်းချုပ်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်အတွက် အခြေအနေကောင်းများ အလျင်အမြန်တိုးတက်လာခဲ့သည်။ လက်ရှိ အချိန်တွင်မူ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ရောဂါ အကျပ်အတည်းကို အမေရိကနှင့် ဥရောပ နိုင်ငံများတွင် ဆက်လက်ရင်ဆိုင်နေရဆဲရှိသော်လည်း တရုတ်နိုင်ငံတွင် ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှု အနည်းဆုံးရလဒ်ဖြင့် အောင်မြင်စွာ ထိန်းချုပ်



နိုင်သည့် အနေအထားကို ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်သည်။

မည်သို့ဆိုစေ လက်ရှိ ကမ္ဘာကြီးတွင် ရင်ဆိုင်နေရသော ကပ်ရောဂါသည် လူသားတို့၏ ကျန်းမာရေးပြဿနာအဖြစ်သာမက စီးပွားရေးနှင့် လူမှုရေးပြဿနာ အကျပ်အတည်းတည်းဟူသော နောက်ဆက်တွဲဆိုးကျိုးများကို မလွဲမသွေ ဆက်လက်ရင်ဆိုင်လာရဖွယ်ရှိနေသည်။ ကပ်ရောဂါစတင်ဖြစ်ပွားစဉ်အချိန်ကတည်းက တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ၎င်း၏ စီးပွားရေးလုပ်ငန်း အားလုံးနီးပါးလောက်ကို ရပ်ဆိုင်းလိုက်သည့်အကျိုးဆက်အဖြစ် ကမ္ဘာ့ဒုတိယစီးပွားရေး အင်အားကြီးနိုင်ငံဖြစ်သည့် တရုတ်နိုင်ငံနှင့် ဆက်စပ်ပတ်သက်နေသော ကမ္ဘာတစ်လွှားမှ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ထိခိုက်နစ်နာမှုများ ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့သည်။

နွေးကွေးတုံ့ဆိုင်းမှုများနှင့် ရင်ဆိုင်နေခဲ့

အမှန်အားဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ရောဂါ မဖြစ်ပွားမီအချိန်ကတည်းက အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုနှင့် တရုတ်နိုင်ငံတို့၏ ကုန်သွယ်ရေးပဋိပက္ခအနေအထားကြောင့် တရုတ်နိုင်ငံ အပါအဝင် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ စီးပွားရေး ဖြစ်ထွန်းတိုးတက်မှုတွင် နွေးကွေးတုံ့ဆိုင်းမှုများနှင့် ရင်ဆိုင်နေခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သည်။ အထူးသဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ရောဂါ ဖြစ်ပွားပြီးနောက်ပိုင်း ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ပထမသုံးလပတ်အတွက် တရုတ်နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးကို ကြည့်မည်

ဆိုပါက ၆ ဒသမ ၈ ရာခိုင်နှုန်းအထိ သေးကျသွားခဲ့သကဲ့သို့ နိုင်ငံ၏ ပြည်ပပို့ကုန်ပမာဏမှာလည်း ၆ ဒသမ ၉ ရာခိုင်နှုန်းအထိ ကျဆင်းသွားခဲ့သည်ကို တွေ့ကြုံရသည်။

နိုင်ငံ၏ကုန်ထုတ်လုပ်မှုပမာဏ ကျဆင်း ဆိုလျှင် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ရောဂါ ဖြစ်ပွားပြီးနောက်ပိုင်း တရုတ်နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးမှာ အဘက်ဘက်မှ ကျဆင်းသွားခဲ့ခြင်းလည်းဖြစ်သည်။ စက်ရုံအလုပ်ရုံပိတ်ထားရသည့်အကျိုးရလဒ်က နိုင်ငံ၏ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုပမာဏမှာ ကြီးမားစွာကျဆင်းသွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အလားတူပင် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ ရပ်ဆိုင်းသွားခဲ့သည့်အတွက် နိုင်ငံ၏ အလုပ်လက်မဲ့တိုးပွားမှုနှုန်းမှာ ထင်မှတ်ထားခြင်းမရှိလောက်အောင် ဆိုးရွားလှသည့် အနေအထားသို့ ရောက်ရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့မျှမက နောက်ထပ်ကြုံတွေ့လာရဖွယ်ရှိသည့် နောက်ဆက်တွဲ အကျိုးဆက်များကလည်း တသီးတသန့်ရှိနေသေးသည်။

အထူးသဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ရောဂါ ဖြစ်ပွားမှုနောက်ပိုင်း ကမ္ဘာတစ်ဝန်း တွေ့ကြုံလာရသော အကျပ်အတည်းများကြောင့် တရုတ်နိုင်ငံတွင် လာရောက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ပြုနေသည့် နိုင်ငံခြားကုမ္ပဏီများက ၎င်းတို့၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့်ပတ်သက်၍ အပြောင်းအလဲပြုလာဖွယ်ရှိသည့်အနေအထားကို တွေ့မြင်လာသည်။ ဆိုလျှင် ကြီးမားသော ဈေးကွက်နှင့် ကုန်ကျစရိတ်သက်သာမှုအခင်အကျင့်

ကြောင့် တရုတ်နိုင်ငံတွင် လာရောက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံနေသည့် နိုင်ငံခြားကုမ္ပဏီတို့က ၎င်းတို့၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနေရာနှင့်ပတ်သက်၍ အပြောင်းအလဲပြုရန် စဉ်းစားလာမည်ဆိုပါက အဆိုပါအနေအထားမှာ တရုတ်နိုင်ငံအတွက် ကြီးမားသော ထိုးနှက်ချက်တစ်ရပ်ဖြစ်လာမည် အရိပ်လက္ခဏာလည်းဖြစ်သည်။

မည်သို့ဆိုစေ မေ ၂၂ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပမည့် တတိယအကြိမ် တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ အမျိုးသားကွန်ဂရက် နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေးတွင် လက်ရှိတွေ့နေရသော ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ရောဂါ အကျပ်အတည်းကဲ့သို့သော အရေးကိစ္စတစ်ခုခုကို ကူးစက်ရောဂါ အကျပ်အတည်းမှနေ၍ ထပ်မံရင်ဆိုင်နေရသော စီးပွားရေးအကျပ်အတည်းနှင့် လူမှုရေးအကျပ်အတည်း ပြဿနာများကိုပါ အလေးထားဆွေးနွေး အဖြေရှာကြရဖွယ်ရှိနေသည်။

အထူးသဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ အကျပ်အတည်းကြောင့် နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးရည်မှန်းချက်များနှင့် ပတ်သက်၍ မည်ကဲ့သို့ အဖြေရှာဆောင်ရွက်သင့်သည် ဆိုသည်မှာလည်း အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာမည့် ကိုယ်စားလှယ်တို့၏ သဘောထားအမြင်များကို ညှိနှိုင်းအဖြေရှာကြရမည်မှာလည်း အမှန်ပင်ဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် နိုင်ငံ၏ နှစ်စဉ် စုစုပေါင်း အမျိုးသားထုတ်ကုန်ပမာဏ ရည်မှန်းချက်ကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်

ရေးမှာ ဒုတိယနှစ်ဝက်စုစုပေါင်း အမျိုးသားထုတ်ကုန်ပမာဏတိုးတက်မှုအပေါ် အခြေခံလျက်ရှိနေမည်ကိုလည်း သုံးသပ်ဆင်ခြင်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

ထောက်ပံ့ကြေးအဖြစ် ယွမ် ၂၀၀၀

မည်သို့ဆိုစေ နှစ်ပတ်လည် တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ အမျိုးသားကွန်ဂရက် အစည်းအဝေးမှနေ၍ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွက် ဘက်စုံတိုးတက်သော လူမှုအဖွဲ့အစည်း ထူထောင်ရေး ရည်မှန်းချက်အောင်မြင်ရေး၊ ယင်းနှင့်ဆက်စပ်၍ ကူးစက်ရောဂါလွန်ကာလ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျှော့ချရေး၊ အများပြည်သူကျန်းမာရေး အကျပ်အတည်းကာလအတွင်း ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များ လုံခြုံရေးအစီအစဉ် စသည်တို့အပြင် အများပြည်သူတို့ ကြုံတွေ့နေရသော အခက်အခဲများ သက်သာလျော့ပါးရေးနှင့် စီးပွားရေးတိုးတက်မှုကို အားပေးရေးအတွက် အစိုးရအနေဖြင့် နိုင်ငံသားတိုင်းအား ကူးစက်ရောဂါထောက်ပံ့ကြေးအဖြစ် ယွမ် ၂၀၀၀ (အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၈၃ ဒေါ်လာ) ထောက်ပံ့ပေးမည့် အစီအစဉ်များမှာ တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ အမျိုးသားကွန်ဂရက် နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေးတွင် အဆိုပြုလာဖွယ်ရှိသည့် အစီအစဉ်များအဖြစ် တွေ့မြင်လာရဖွယ်ရှိနေသည်။

မေ ၂၂ ရက်နေ့တွင် တရုတ်နိုင်ငံမြို့တော် ပေကျင်းတွင် ကျင်းပမည့် တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ အမျိုးသားကွန်ဂရက် နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေးသို့ အလွှာစုံမှ ကိုယ်စားလှယ်ပေါင်း ၃၀၀၀ ခန့် တက်ရောက်လာမည်ဖြစ်သည်။ မည်သို့ဆိုစေ တရုတ်နိုင်ငံ၏ တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ အမျိုးသားကွန်ဂရက် အစည်းအဝေးသည် နိုင်ငံအတွက် အရေးပါသော နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲဖြစ်သကဲ့သို့ လက်ရှိ ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ရောဂါ အကျပ်အတည်းကို အောင်မြင်စွာ ထိန်းချုပ်နိုင်မှုကို ပြသရာရောက်သည့် ယုံကြည်မှုဖြင့် မားသော အစည်းအဝေးလည်းဖြစ်ကြောင်း အလားတူ ကူးစက်ရောဂါ ထိန်းချုပ်နိုင်မှုသည် နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးနှင့် လူမှုဘဝများအား ပုံမှန်အတိုင်း ပြန်လည်လည်ပတ်နိုင်ရေးကို ဦးတည်စေမည့် အစည်းအဝေးတစ်ရပ်အဖြစ် တွေ့မြင်ရဖွယ်ရှိကြောင်း သုံးသပ်တင်ပြလိုက်ရပါသည်။ ။

ကိုးကား-ဂလိုဘယ်တိုင်းမ်

နိုင်ငံတချို့မှ ခရီးသည်များအတွက် ခရီးသွားပိတ်ပင်တားမြစ်မှု ကမ္ဘောဒီးယားအစိုးရ ဖြေလျှော့

ဖနောင့်ပင် မေ ၂၀
ကမ္ဘောဒီးယားအစိုးရသည် နိုင်ငံအတွင်း တစ်လကျော်ကြာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထပ်မံကူးစက်မှုမရှိသည့်အတွက် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၊ အီရန်နှင့် ဥရောပလေးနိုင်ငံမှ နိုင်ငံခြားသား ခရီးသည်များအပေါ် ခရီးသွားပိတ်ပင် တားမြစ်မှုကို ယနေ့ ဖြေလျှော့လိုက်ကြောင်း သိရသည်။
ကမ္ဘောဒီးယားဝန်ကြီးချုပ် ဆမ်ဒက်ဟွန်ဆန်သည် နိုင်ငံခြားသားခရီးသည်များအပေါ် ခရီးသွားတားမြစ် ပိတ်ပင်မှုကို ဖြေလျှော့ပေးရန် မေ ၁၈ ရက်က အတည်ပြု ထောက်ခံခဲ့ကြောင်း ကမ္ဘောဒီးယားကျန်းမာရေးဝန်ကြီး နမ်တွန်ဟန်က ကြေညာချက်တစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြထားသည်။
ကမ္ဘောဒီးယားအစိုးရသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် ပျံ့နှံ့မှုကို ထိန်းချုပ်ရန် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၊ အီရန်၊ အီတလီ၊ ဂျာမနီ၊ စပိန်နှင့် ပြင်သစ်နိုင်ငံတို့မှ နိုင်ငံခြားသား ခရီးသည်များကို မတ်လအလယ်ပိုင်းကတည်းက နိုင်ငံအတွင်း ဝင်ရောက်ခြင်းကို ပိတ်ပင်တားမြစ်ထားကြောင်း သိရသည်။

ဧပြီ ၁၂ ရက်ကတည်းက နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှု ထပ်မံတွေ့ရှိခြင်းမရှိဘဲ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၁၂၂ ဦးစလုံး ရောဂါကင်းစင်လာ၍ ဆေးရုံများမှ ပြန်ဆင်းခဲ့ပြီးနောက် ယခုကဲ့သို့ နိုင်ငံခြားသားခရီးသည်များအပေါ် ပြည်ပဝင်ခွင့်ပိတ်ပင်တားမြစ်မှုကို အစိုးရ အနေဖြင့် ဖြေလျှော့ပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။
သို့သော် ကမ္ဘောဒီးယားသို့ ဝင်ရောက်မည့် နိုင်ငံခြား သားအားလုံးသည် ပြည်ပဝင်ခွင့်ကန့်သတ်ချက် စည်းကမ်းများကို ဆက်လက်လိုက်နာရမည်ဖြစ်သည့်ဟု ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီး ဘွန်ဟန်က ပြောကြားသည်။
ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံသားများနှင့် နိုင်ငံခြားသားများအပါ အဝင် ခရီးသည် အားလုံးသည် ၎င်းတို့နိုင်ငံမှ သက်ဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးအာဏာပိုင်များက ၇၂ နာရီအတွင်း ထုတ်ပေး ထားသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ မရှိကြောင်း အထောက်အထား ကို ကိုင်ဆောင်ထားရမည်ဟု ၎င်းက ထပ်မံပြောကြားသည်။
ထို့အပြင် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံသို့ လာရောက်လည်ပတ် သည့် ခရီးသည်အားလုံးကို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ/မရှိ



စမ်းသပ်ရန် သတ်မှတ်ထားသည့်စင်တာများသို့ ပို့ဆောင် မည်ဖြစ်ပြီး ၎င်းတို့၏ ဆေးစစ်ချက်အဖြေမရမချင်း အဆိုပါ စင်တာများတွင် စောင့်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
အကယ်၍ ခရီးသည်တစ်ယောက် သို့မဟုတ် အများ

အပြားတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိခဲ့ပါက အဆိုပါ အဖွဲ့၌ပါဝင်သည့် ကျန်ခရီးသည်များကိုပါ ၁၄ ရက်ကြာ စောင့်ကြည့်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ကိုးကား-ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်-ဂျေတီ

COVID-19 ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၂၀-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီ

၁။ (၂၀-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ညနေပိုင်းတွင် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (DMR) မှ စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သော ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၁၅၉) ခုနှင့် အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခွဲဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကုန်) (NHL) မှ ပထမအသုတ်စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သော ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၉၄) ခု၊ စုစုပေါင်း (၂၅၃) ခုတွင် -

- COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် (၆) ဦးတွေ့ရှိရပါသည်။

၂။ (၂၀-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီအထိ မြန်မာနိုင်ငံတွင် COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ (၁၉၉) ဦးရှိပြီဖြစ်ပါသည်။

၃။ (၂၀-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့အထိ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာဟောင်း (old confirmed case) များ၏ ဓာတ်ခွဲနမူနာ များတွင် (၂) ကြိမ်ဆက်တိုက် ပိုးမတွေ့ရှိသူ အသစ် (၄) ဦး (Case- 28, 43, 87,125) ရှိခဲ့သဖြင့် စုစုပေါင်း (၁၀၈) ဦး ရှိပါသည်။ ၎င်းတို့အနက် (၉၈) ဦးအား ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်ပြုခဲ့ပြီးဖြစ်ကာ သတ်မှတ်နေရာများတွင် အသွားအလာ ဆက်လက်ကန့်သတ်၍ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုလျက်ရှိပါသည်။

၄။ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများအနက် သေဆုံးသူ (၆) ဦး ရှိပါသည်။

၅။ (၁၉-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ နေ့လယ် (၁၂:၀၀) နာရီမှ (၂၀-၅-၂၀၂၀)ရက်နေ့၊ နေ့လယ် (၁၂:၀၀) နာရီအတွင်း တွေ့ရှိရသော စောင့်ကြည့်လူနာအသစ် (၆၆) ဦး ရှိပါသည်။

COVID-19 ရောဂါအတွက် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးခဲ့မှုအခြေအနေထုတ်ပြန်ချက် (၂၀-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

	အသစ်	ယခုအထိ စုစုပေါင်း
COVID-19 ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (confirmed)	(၆) ဦး	(၁၉၉) ဦး
ကုသမှုခံယူပြီး ရောဂါပိုးကင်းစင်လာသူ (recovered)	(၄) ဦး	(၁၀၈) ဦး
သေဆုံးလူနာ (death)	(၀) ဦး	(၆) ဦး

COVID-19 ရောဂါအတွက် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးခဲ့မှုအခြေအနေထုတ်ပြန်ချက် (၂၀-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

(၂၀-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့တွင် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနမှ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲနမူနာ	(၁၅၉) ခု
(၂၀-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့တွင် အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကုန်) (NHL) မှ ပထမအသုတ်စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲနမူနာ	(၉၄) ခု
COVID-19 (SARS-CoV-2) တွေ့ရှိ (ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ်) (positive)	(၆) ဦး

(၂၀-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှုများတွင် COVID-19 လူနာတွေ့ရှိမှု ည (၈:၀၀)နာရီ

လူနာ အမှတ်စဉ်	အသက်	ကျား/မ	နေထိုင်ခဲ့သည့် လိပ်စာ	COVID-19 ရောဂါ အတည်ပြု လူနာများနှင့် ထိတွေ့မှု	ပြည်ပသို့ ခရီးသွား ရာဇဝင် ရှိ/ မရှိ	ဆေးကုသမှု ခံယူစေမည့် ဆေးရုံ	COVID-19 ဓာတ်ခွဲ အဖြေ	မှတ်ချက်
194	၃၆ နှစ်	ကျား	မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	မရှိ	ရှိ (ယူအေအီး)	ဝေဘာဂီ အထူးကုဆေးရုံကြီး	တွေ့ရှိ	အသွားအလာ ကန့်သတ်ထား ရှိသူ (အင်းစိန် မြို့နယ်)
195	၂၄ နှစ်	ကျား	ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	မရှိ	ရှိ (ယူအေအီး)	အထူးကုဆေးရုံကြီး	တွေ့ရှိ	
196	၄၄ နှစ်	ကျား	သာကေတမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	မရှိ	ရှိ (ယူအေအီး)	ဝေဘာဂီ အထူးကုဆေးရုံကြီး	တွေ့ရှိ	
197	၃၂ နှစ်	ကျား	တာမွေမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	မရှိ	ရှိ (ယူအေအီး)	ဝေဘာဂီ အထူးကုဆေးရုံကြီး	တွေ့ရှိ	
198	၄၂ နှစ်	ကျား	မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	မရှိ	ရှိ (ယူအေအီး)	ဝေဘာဂီ အထူးကုဆေးရုံကြီး	တွေ့ရှိ	
199	၃၀ နှစ်	ကျား	အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	မရှိ	ရှိ (ယူအေအီး)	ဝေဘာဂီ အထူးကုဆေးရုံကြီး	တွေ့ရှိ	

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန

မလေးရှားနိုင်ငံတွင် အခက်အခဲကြုံတွေ့နေရသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအား ဒုတိယအသုတ်အဖြစ် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ခဲ့

နေပြည်တော် မေ ၂၀ နိုင်ငံတကာခရီးသည်တင်လေယာဉ်များ ပျံသန်းမှုယာယီ ရပ်ဆိုင်းထားခြင်းကြောင့် မလေးရှားနိုင်ငံတွင် အခက်အခဲ ကြုံတွေ့နေရသည့် မြန်မာနိုင်ငံသား ၁၀၇ ဦးအား မြန်မာ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေကြောင်းလိုင်း(MAI) ကယ်ဆယ်ရေး လေယာဉ်ဖြင့် ဒုတိယအသုတ်အဖြစ် ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ခဲ့ ရာ ယနေ့ ညနေ ၆ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် ရန်ကုန်အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ပြန်လည်ရောက်ရှိ ခဲ့သည်။

၎င်းတို့ ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိချိန်တွင် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေး၊ ကျန်းမာရေး

စိစစ်ရေးနှင့် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ကြေညာထားသည့် သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ရန်ကုန်မြို့ရှိ သီးခြားသတ်မှတ်ပေးထားသည့်နေရာ သို့မဟုတ် သတ်မှတ်ဟိုတယ်များ၌ ၂၁ ရက်တာ အသွား အလာကန့်သတ်ရေးထိရောက်မှုကို အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှု ကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန၊ ကျန်းမာရေး နှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့တို့က သက်ဆိုင်ရာအခန်းကဏ္ဍအလိုက် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

ယခင်အသုတ်များက မလေးရှားနိုင်ငံမှ ပြန်လည် ရောက်ရှိလာသူအချို့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုး အတည်ပြု



လူနာများ တွေ့ရှိရသဖြင့် ယနေ့မလေးရှားမှ ပြန်လည် ဆိုက်ရောက်လာမည့်သူများအား သတ်မှတ်အသွားအလာ ကန့်သတ်စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုခံယူမည့် နေရာ/ဟိုတယ် များသို့ ရောက်ရှိချိန်တွင် ကျန်းမာရေးစိစစ်မှုများနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါရှိ/မရှိ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှုများကို စနစ်တကျ ပြုလုပ်သွားရန် စီစဉ်ထားကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ကချင်ပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ IDP စခန်းများတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ တုံ့ပြန်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ



နေပြည်တော် မေ ၂၀ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနသည် IDP စခန်းများနှင့် တိုက်ပွဲရှောင်စခန်း များတွင်နေထိုင်ကြသည့် ပြည်တွင်းနေရပ်စွန့်ခွာသူများ အား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ပြန့်ပွားခြင်းမှ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ တုံ့ပြန်ရေးလုပ်ငန်းများကို သက်ဆိုင်ရာဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့်ပူးပေါင်း၍ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထောက်ပံ့

ထိုကဲ့သို့ ဆောင်ရွက်ရာ ယနေ့တွင် ကချင် ပြည်နယ် ဗန်းမော်မြို့နယ်ရှိ လီဆူနစ်ခြင်းဘော်ဒါ၊ AD 2000 နှင့် မိုးကောင်းမြို့နယ်ရှိ ကျွန်းတော IDP စခန်း စုစုပေါင်း သုံးခုသို့ သွားရောက်၍ လက်သန့်ဆေးရည် ၆၉၈ ဘူး၊ ဆပ်ပြာခဲ၊ ထုံးအိတ် ၃၀ နှင့် အပူချိန်တိုင်း ကိရိယာ သုံးခု၊ လက်ဆေးစင် ခြောက်ခု၊ အဝတ်ခွာခေါင်း စည်း ၃၆၁၄ ခု၊ လက်ကိုင်စေ့ကာနစ်ခွန် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ

အသိပညာပေးအသံဖိုင် ထည့်သွင်းထားသော Memory Stick နှစ်ခုတို့အား ထောက်ပံ့ပို့ခဲ့သည်။

အလားတူ ရှမ်းပြည်နယ် ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်ရှိ ပန်ကူ IDP စခန်းသို့ သွားရောက်၍ အဝတ်ခွာခေါင်းစည်း ၁၂၇၂ ခု၊ လက်သန့်ဆေးရည်ဘူး ၂၁၀ နှင့် ဝီဒီဇိုင်း လေးချပ်တို့အား ထောက်ပံ့ပို့ခဲ့သည်။

ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချ ထားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ စူးစမ်းရှာဖွေရာ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ တုံ့ပြန်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ထောက်ပံ့မှု လုပ်ငန်းများအပြင် အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ၊ အသိပေး နှိုးဆော်ခြင်းလုပ်ငန်းများနှင့် စိတ်ဓာတ်ရေးရာမြှင့်တင်ပေးမှု ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများကို နေပြည်တော်ကောင်စီအပါအဝင် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အားလုံးတွင် စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

အစိုးရကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ရခိုင်ပြည်လွတ်မြောက်ရေးပါတီတို့၏ ကိုဗစ်-၁၉ ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးနှင့်သက်ဆိုင်သည့် အထောက်အကူပြုပစ္စည်းများအား တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများထံ ပေးအပ်သွားနိုင်ရန် စီစဉ်လျက်ရှိ

ရန်ကုန် မေ ၂၀
ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ် ကုသရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ညှိနှိုင်းပူးပေါင်းရေးကော်မတီသည် ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲ က ရန်ကုန်မြို့ ရွှေလီလမ်းရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) တွင် ရခိုင်ပြည် လွတ်မြောက်ရေးပါတီ (ALP) နှင့် Online Video Conferencing စနစ်ဖြင့် ချိတ်ဆက်၍ ကိုဗစ်-၁၉ ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို ကျင်းပသည်။

ယနေ့ဆွေးနွေးပွဲသို့ အစိုးရကိုယ်စားလှယ်များအဖြစ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ် ကုသရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ညှိနှိုင်း ပူးပေါင်းရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်း၊ ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး (ငြိမ်း) ခင်ဇော်ဦးနှင့် ကော်မတီ ဝင်များ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြပြီး ရခိုင်ပြည် လွတ်မြောက်ရေးပါတီ (ALP) မှ ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ရေး အဖွဲ့ ဒုတိယခေါင်းဆောင် စောမြရာဇာလင်းဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ဆွေးနွေးသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ် ကုသရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ အစည်းများနှင့် ညှိနှိုင်းပူးပေါင်းရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ တင်မျိုးဝင်းက အဖွဲ့အမှတ်စဉ်ပြောကြားပြီး NCA-S EAO ၁၀ ဖွဲ့နှင့် ဆွေးနွေးခဲ့သည့် သဘောတူညီချက် (၇) ချက်ကို



အခြေခံ၍ ALP နှင့် ဆက်လက်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ယနေ့ဆွေးနွေးမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ ငြိမ်းချမ်းရေး ကော်မရှင် အကြံပေးအဖွဲ့ဝင် ဦးလှမောင်ရွှေက “ဒီနေ့ အစိုးရရဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ ညှိနှိုင်းပူးပေါင်းရေးကော်မတီ အနေနဲ့ ALP နဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ ကိစ္စဆိုင်ရာတွေကို ဘယ်လိုပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နိုင်မလဲဆိုတဲ့အရာကို ဆွေးနွေးခဲ့ပါတယ်။ ALP က မေ ၈ ရက်က NCA-S EAO ၁၀ ဖွဲ့နဲ့ ဆွေးနွေးစဉ် ကလည်း ပါဝင်ခဲ့တယ်။ ဒီနေ့မှာ အဲဒီအချိန်က သဘောတူ

ဆွေးနွေးခဲ့တဲ့အချက်တွေကို အခြေခံပြီးတော့ပဲ ဆွေးနွေး ခဲ့ပါတယ်။ နောက်ရက်တွေမှာလည်း ကိုဗစ်-၁၉ နဲ့ သက်ဆိုင် တဲ့ ကိစ္စတွေကို လက်မှတ်ရေးထိုးထားတဲ့ အဖွဲ့တွေရော၊ လက်မှတ်ရေးထိုးထားခြင်းမရှိတဲ့ အဖွဲ့တွေရော ဆက်လက် ဆွေးနွေးနိုင်ဖို့ ပြင်ဆင်နေပါတယ်။ ကော်မတီအနေနဲ့ ကတော့ အခုလာမယ့်ရက်သတ္တပတ်အတွင်းမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးနဲ့ဆိုင်တဲ့ အထောက်အကူပြုပစ္စည်း တွေကို NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားတဲ့အဖွဲ့တွေရော၊ NCA

လက်မှတ်ရေးထိုးထားခြင်းမရှိတဲ့ အဖွဲ့တွေကိုရော ပေးဖို့ ပြင်ဆင်နေပါတယ်။ ဒီအကြောင်းအရာတွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး တော့ ALP ကိုလည်း ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်းနဲ့ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး (ငြိမ်း) ခင်ဇော်ဦးတို့က ရှင်းပြခဲ့တာရှိပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ် ကုသရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ နှင့် ညှိနှိုင်းပူးပေါင်းရေးကော်မတီသည် မေ ၂၂ ရက်တွင် NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားခြင်းမရှိသေးသည့် ကရင်အမျိုးသား တိုးတက်ရေးပါတီ (KNPP) နှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်း ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ဆက်လက်ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

ကော်မတီသည် တစ်နိုင်လုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးသဘောတူညီချက်စာချုပ် (Nationwide Ceasefire Agreement-NCA) လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၊ NCA လက်မှတ်ရေးထိုး ထားခြင်းမရှိသေးသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ များနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ကုသရေး ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးလျက်ရှိပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးနှင့်သက်ဆိုင်သည့် အထောက် အကူပြုပစ္စည်းများကို လာမည့်ရက်သတ္တပတ်အတွင်း ပေးအပ်သွားနိုင်ရန် စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်း-ရဲခေါင်ညွန့်၊ ဓာတ်ပုံ-ဖိုးထောင်

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ် ကုသရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ညှိနှိုင်းပူးပေါင်းရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌနှင့် ICRC ၏ မြန်မာနိုင်ငံဌာနကိုယ်စားလှယ်တို့ တွေ့ဆုံ

ရန်ကုန် မေ ၂၀
ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ် ကုသရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ညှိနှိုင်း ပူးပေါင်းရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်းနှင့် ကော်မတီဝင်များ၊ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်အကြံပေးအဖွဲ့ဝင် များနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကြက်ခြေနီကော်မတီ (ICRC) ၏ မြန်မာနိုင်ငံ ဌာနကိုယ်စားလှယ် Mr. Stephan Sakalian တို့သည် ယနေ့မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ရန်ကုန်မြို့ ရွှေလီလမ်းရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) တွင် တွေ့ဆုံသည်။

ထိုသို့ တွေ့ဆုံရာတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါနှင့်ပတ်သက်၍ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ညှိနှိုင်း ပူးပေါင်းရေးကိစ္စတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်း-ညွန့်ကိုကို၊ ဓာတ်ပုံ-ဖိုးထောင်



အာဆီယံဒေသတွင်း မိုင်းရှင်းလင်းရေးဗဟိုဌာနနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာလအတွင်း မိုင်းအန္တရာယ် အသိပညာပေးမှုအတွက် Video Conferencing တွင် ပါဝင်တက်ရောက်



နေပြည်တော် မေ ၂၀
လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဝင်းနိုင်ထွန်းသည် ယမန်နေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲတွင် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ၊ အာဆီယံဒေသတွင်း မိုင်းရှင်းလင်းရေးဗဟိုဌာန (ARMAC) မှ ဦးစီးကျင်းပသည့် Explosive Ordnance Risk Education (EORE) in ASEAN in a Time of Pandemic (Regional Webinar) အစည်းအဝေးသို့ ပါဝင်တက်ရောက်သည်။

အစည်းအဝေးသို့ အာဆီယံဒေသတွင်းမိုင်းရှင်းလင်းရေးဗဟိုဌာန (ASEAN Regional Mine Action Center) မှ Mr. Ly Panharith (Executive Director, ARMAC)၊ ကမ္ဘောဒီးယား၊ လာအို၊ မြန်မာ၊ ထိုင်းနှင့် ဗီယက်နမ် နိုင်ငံများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ HALO Trust (ကမ္ဘောဒီးယား)၊ HI (လာအို)၊ ICRC/ Myanmar Red Cross Society၊ UNDP (ဗီယက်နမ်)၊ MAG (ဗီယက်နမ်)၊ UNICEF၊ MAG

နှင့် ARMAC မှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ် တားဆီးရေး၊ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကုသရေးအတွက် နိုင်ငံအလိုက်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည့်အစီအမံများ၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကာလအတွင်း မိုင်းအန္တရာယ်အသိပညာပေး (MRE) လုပ်ငန်းများကို မည်သို့ဆောင်ရွက်သွားမည်ကို အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေး နွေးခဲ့ကြသည်။

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က ဆွေးနွေးရာတွင် မြန်မာအစိုးရက မည်သူတစ်ဦး တစ်ယောက်မှ မကျန်ရစ်စေသောမူကို ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်နေသော အစီအမံများ၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ် ထိန်းချုပ် ကုသရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့ အစည်းများနှင့် ညှိနှိုင်းပူးပေါင်းရေးကော်မတီဖွဲ့စည်းပြီး ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် မိုင်းအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးလုပ်ငန်းများဆိုင်ရာလုပ်ငန်းအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းနိုင်ရေးအတွက် စီစဉ်ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ထည့်သွင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ရောဂါဒီရေပေးဝေရေးသမဝါယမအသင်းမှ ဒေသခံပြည်သူများသို့ ရေပေးဝေနေမှုအား ဝန်ဆောင်မှုပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် မေ ၂၀
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အောင်လံမြို့ စမ်းချောင်းရပ်ကွက်မှ ရောဂါဒီရေပေးဝေရေး သမဝါယမအသင်းသည် ကိုဗစ်-၁၉ ကာလအတွင်းဒေသခံပြည်သူများသုံးစွဲ မည့်ရေ အဆင်ပြေစေရေးအတွက် အိမ်ခြေ ၂၀၀၀ ဝန်းကျင်ရှိ ရေတိုင် ၂၃၃ တိုင် အား တစ်တိုင်လျှင် ရေပေးဝေချိန် တစ်နာရီကြာမြင့်ပြီး တစ်လလျှင် ငွေကျပ် ၅၀၀ နှုန်းဖြင့် လည်းကောင်း၊ လက်တွန်းရေစည် တစ်စည်လျှင် ငွေကျပ် ၃၀၀ နှုန်းဖြင့် လည်းကောင်း၊ နံနက် ၆ နာရီမှ ညနေ ၆ နာရီထိ နေ့စဉ် မြစ်ရေတင် ရေပေးဝေနိုင်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပြီး ကျန်းမာရေးနှင့် ညီညွတ်စွာစနစ်တကျ ဖြန့်ဖြူးပေးမှု ရှိ/မရှိကို တိုင်းဒေသကြီး သမဝါယမဦးစီးဌာနနှင့် တိုင်းအသင်းစု ချုပ်တို့မှ တာဝန်ရှိသူများက ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



မေ ၂၀ ရက်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးရှိသူ ခြောက်ဦး ထပ်တိုး၊ ၎င်းတို့အားလုံးမှာ ယူအေအီးနိုင်ငံမှ ပြန်လာသူများဖြစ်

နေပြည်တော် မေ ၂၀
ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးရှိသူ လူနာခြောက်ဦး ထပ်တိုးလာသဖြင့် စုစုပေါင်း ပိုးတွေ့လူနာ ၁၉၉ ဦးအထိ ရှိသွားပြီဖြစ်ကြောင်းနှင့် ထပ်တိုးလူနာ ခြောက်ဦးမှာ ယူအေအီးနိုင်ငံမှ ပြန်လာသူများဖြစ်ကြောင်း ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ ယနေ့ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်များအရ သိရသည်။

ရောဂါပိုးရှိသူ ခြောက်ဦးမှာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်၊ သာကေတ မြို့နယ်၊ တာမွေမြို့နယ်၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်နှင့် အင်းစိန်မြို့နယ်တို့မှဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ပိုးတွေ့လူနာ ၁၉၉ ဦးအနက် သေဆုံးသူ ခြောက်ဦး၊ ပိုးမတွေ့သူ စုစုပေါင်း ၁၀၈ ဦး၊ ဆေးရုံမှဆင်းခွင့်ပြုခဲ့သူ ၉၈ ဦးရှိကြောင်း ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။ သတင်းစဉ်

မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှု အခြေအနေ

ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသူစုစုပေါင်း	ပိုးတွေ့လူနာပေါင်း
၁၅၈၃၈	၁၉၉
ရောဂါပိုးကင်းစင်လာသူ	သေဆုံးသူ
၁၀၈	၆

စောင့်ကြည့်လူနာ စုစုပေါင်း - ၄၄၅၉

ရောဂါကင်းစင်၍ ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်ရရှိသူ - ၉၈ ဦး (အသွားအလာ စောက်လက်ကန့်သတ်ထားရှိ)

◆ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးများ၌ ရောဂါပိုး တွေ့ရှိမှုနှင့် သေဆုံးသူ စာရင်းဖော်ပြမှု

စဉ်	ပြည်နယ်/တိုင်းဒေသကြီး	ပိုးတွေ့ရှိသူ	သေဆုံးသူ
၁	ရန်ကုန်	၁၅၅	၅
၂	ပဲခူး	၇	၁
၃	စစ်ကိုင်း	၇	၀
၄	ချင်း	၇	၀
၅	ရှမ်း(ရှေ့)	၃	၀
၆	မန္တလေး	၃	၀
၇	ရှမ်း(တောင်)	၃	၀
၈	ရှမ်း(မြောက်)	၂	၀
၉	နေပြည်တော်	၂	၀
၁၀	ကရင်	၂	၀
၁၁	ရခိုင်	၂	၀
၁၂	မကွေး	၂	၀
၁၃	ကချင်	၁	၀
၁၄	တနင်္သာရီ	၁	၀
၁၅	မွန်	၁	၀
၁၆	ဧရာဝတီ	၁	၀
စုစုပေါင်း		၁၉၉	၆

◆ ယနေ့အချိန်ထိ ကယားပြည်နယ်တွင် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိသူ မရှိပါ။

ကိုးကား - ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန ၂၀-၅-၂၀၂၀ ရက်၊ ည (၈) နာရီ

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် / သေဆုံးမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ

နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
အမေရိကန်	၁၅၇၃၀၇၃	၃၆၁၂၅၀	၉၃၆၅၃
ရုရှား	၃၀၈၇၀၅	၈၅၃၉၂	၂၉၇၂
စပိန်	၂၇၈၈၀၃	၁၉၆၉၅၈	၂၇၇၇၈
ဘရာဇီး	၂၇၁၈၈၅	၁၀၆၇၉၄	၁၇၉၈၃
ဗြိတိန်	၂၄၈၈၀၈	၈၈၈၈၈	၃၅၃၄၁
အီတလီ	၂၂၆၆၉၉	၁၂၉၄၀၁	၃၂၁၆၉
ပြင်သစ်	၁၈၀၈၀၉	၆၅၅၆၃	၂၈၀၂၂
ဂျာမနီ	၁၇၇၉၈၉	၁၅၆၉၀၀	၈၂၀၉
တူရကီ	၁၅၁၆၁၅	၁၁၂၈၉၅	၄၁၉၉
အီရန်	၁၂၆၉၄၉	၉၈၈၀၈	၇၁၈၃

အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
စင်ကာပူ	၂၉၃၆၄	၁၀၃၆၅	၂၂
အင်ဒိုနီးရှား	၁၉၁၈၉	၄၅၇၅	၁၂၄၂
ဖိလစ်ပိုင်	၁၃၂၂၁	၂၉၃၂	၈၄၂
မလေးရှား	၇၀၀၉	၅၇၀၆	၁၁၄
ထိုင်း	၃၀၃၄	၂၈၈၈	၅၆
ဗီယက်နမ်	၃၂၄	၂၆၃	၀
မြန်မာ	၁၉၉	၁၀၈	၆
ဘရူနိုင်း	၁၄၁	၁၃၆	၁
ကမ္ဘောဒီးယား	၁၂၂	၁၂၂	၀
လာအို	၁၉	၁၄	၀

ချင်းရွှေဟော်မှ နေရပ်ပြန်ပြည်သူ ၄၀၀ အား သက်ဆိုင်ရာဒေသများသို့ ထပ်မံလွှဲပြောင်းပို့ဆောင်

ချင်းရွှေဟော် မေ ၂၀
ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ကိုးကန့်ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ လောက်ကိုင်မြို့နယ် ချင်းရွှေဟော်မြို့ ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ မြို့အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသက်ဦးပိုင်နှင့် ကော်မတီ အဖွဲ့ဝင်များက ရောဂါကြိုတင်ကာကွယ်ရေး နှင့် ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုမဖြစ်ပွားစေရေးတို့ အတွက် အရှိန်အဟုန်ဖြင့်ဆောင်ရွက်လျက်

ရှိရာ ချင်းရွှေဟော်မြို့ မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံ နယ်စပ်ဂိတ်မှဝင်ရောက်လာသည့် နေရပ်ပြန် ပြည်သူများအား ၎င်းတို့၏ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် အသီးသီးတွင် ကန့်သတ်စောင့်ကြည့်ကာ ကျန်းမာရေး စစ်ဆေးမှုများ စနစ်တကျ ခံယူနိုင်စေရန် နေရပ်ပြန်ပြည်သူ ၄၀၀ အား သက်ဆိုင်ရာ ဒေသများသို့ ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက ထပ်မံ လွှဲပြောင်းပို့ဆောင်ခဲ့သည်။



အဆိုပါ ချင်းရွှေဟော်မြို့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်း ကော်မတီမှ သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များသို့ နေရပ်ပြန်ပြည်သူများအား စနစ်တကျ လွှဲပြောင်းပို့ဆောင်ပေးလျက် ရှိရာ ဧပြီ ၃၀ ရက်မှ ယနေ့အထိ အမျိုးသား ၃၈၆၂ ဦးနှင့် အမျိုးသမီး ၂၇၇၇ ဦးတို့ဖြစ်ပြီး စုစုပေါင်း နေရပ်ပြန်ပြည်သူ ၆၆၃၉ ဦးတို့ကို လွှဲပြောင်းပို့ဆောင်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

ချင်းရွှေဟော်မြို့မှ ထပ်မံလွှဲပြောင်းပို့ ဆောင်ပေးခဲ့သည့် နေရပ်ပြန်ပြည်သူ ၄၀၀ မှာ အမျိုးသား ၂၂၉ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၁၇၁ ဦးတို့ ဖြစ်ပြီး ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးမှ သုံးဦး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးမှ ၈၅ ဦး၊ ပဲခူးတိုင်း ဒေသကြီးမှ ၆၁ ဦး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးမှ ၁၁၇ ဦး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးမှ ၂၉ ဦး၊ ကချင်ပြည်နယ်မှ ၆၅ ဦး၊ ချင်းပြည်နယ်မှ တစ်ဦး၊ မွန်ပြည်နယ်မှ တစ်ဦး၊ ရခိုင်ပြည်နယ် မှ ၃၃ ဦးနှင့် နေပြည်တော်မှ ငါးဦးတို့ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ချင်းရွှေဟော်မြို့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်း ကော်မတီမှ သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များသို့ နေရပ်ပြန်ပြည်သူများအား စနစ်တကျ လွှဲပြောင်းပို့ဆောင်ပေးလျက် ရှိရာ ဧပြီ ၃၀ ရက်မှ ယနေ့အထိ အမျိုးသား ၃၈၆၂ ဦးနှင့် အမျိုးသမီး ၂၇၇၇ ဦးတို့ဖြစ်ပြီး စုစုပေါင်း နေရပ်ပြန်ပြည်သူ ၆၆၃၉ ဦးတို့ကို လွှဲပြောင်းပို့ဆောင်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

ဇင်ဇင်(ပြန်/ဆက်)



ဝေဘာဂီအထူးကုဆေးရုံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကုသရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အသုံးပြုနိုင်ရန် အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် မေ ၂၀
ဝေဘာဂီအထူးကုဆေးရုံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကုသရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရန်အတွက် လိုအပ်သည့်နေရာများတွင် အသုံးပြုနိုင်ရန် မေမြို့ T.H.S ကျောင်းသားဟောင်းများက ငွေကျပ် ၅၂ သိန်းနှင့် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀၀ ကို မေ ၁၈ ရက်က ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ ဝေဘာဂီအထူးကု ဆေးရုံ ဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာအေးအေးအောင်က လက်ခံရယူပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပြန်လည်ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မောင်မောင်မျိုး

တပ်မတော်သားများနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပူးပေါင်း၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေး ပိုးသတ်ဆေးဖျန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် မေ ၂၀

သက်ဆိုင်ရာတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်အသီးသီးမှ တပ်မတော်သားများ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများပူးပေါင်း၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်နိုင်ရေးအတွက် မေ ၁၅ ရက်က ပိုးသတ်ဆေးဖျန်းခြင်းလုပ်ငန်းများကို နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် များမှ မြို့နယ် ၆၅ မြို့နယ်ရှိ နေရာ ၁၅၅ နေရာတွင် မီးသတ်ယာဉ်များ၊ မီးသတ်ပစ္စည်း ကိရိယာများဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ပိုးသတ်ဆေးရည် ၁၄၉ ဂါလန်၊ ပိုးသတ်ဆေးမှုန့် ၃၃ ကီလိုဂရမ်၊ ရေ ၁၀၉၂၀ ဂါလန် သုံးစွဲခဲ့ပြီး ပိုးသတ်ဆေးဖျန်းခြင်းလုပ်ငန်းများကို တာဝန်ရှိသူများက လိုက်လံကြည့်ရှု အားပေးခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။

သတင်းစဉ်



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရန်ကင်းမြို့နယ်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေး ပိုးသတ်ဆေးဖျန်းစဉ်။



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အလုံမြို့နယ်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေး ပိုးသတ်ဆေးဖျန်းစဉ်။



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှိုင်မြို့နယ် အမှတ်(၁) တပ်မတော်ချည်မျှင်နှင့် အထည်စက်ရုံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေး ပိုးသတ်ဆေးဖျန်းစဉ်။



နေပြည်တော် လယ်ဝေးမြို့ အထက(၁) မြို့မကျောင်းတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေး ပိုးသတ်ဆေးဖျန်းစဉ်။



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အင်းစိန်မြို့နယ်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေး ပိုးသတ်ဆေးဖျန်းစဉ်။



ချင်းပြည်နယ် ဟားခါးမြို့နယ် နယ်စပ်ဒေသတိုင်းရင်းသားလူငယ်များ ဖွံ့ဖြိုးရေးသင်တန်းကျောင်းတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေး ပိုးသတ်ဆေးဖျန်းစဉ်။



မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အမရပူမြို့နယ် နေရပ်ပြန်ပြည်သူများထားရှိမည့် မန္တလာဒီဂရီကောလိပ်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေး ပိုးသတ်ဆေးဖျန်းစဉ်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ အပါအဝင် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

ပဲခူး မေ ၂၀
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံး၊ တော်ဝင်ဟံသာခန်းမ၌ ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ အပါအဝင် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေး ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဝင်းသိန်းက ကိုဗစ်-၁၉နှင့်အတူ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ အခက်အခဲများလည်း ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ရမည်ဖြစ်၍ သဘာဝဘေး မဖြစ်မီ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ ဖြစ်ပွားနေစဉ် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးနှင့် နေရာချထားပေးရေး လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ဖြစ်ပွားပြီး ပြန်လည်ထူထောင်ရေးနှင့် အလုပ်အကိုင်ရှာဖွေပေးခြင်းတို့ကို ကြိုတင်တွက်ဆ ဆောင်ရွက်ထားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိုးကြိုးဘေး၊ လေဘေးတို့အတွက် ဖြစ်ပွားမှုများသော ဒေသများအတွင်း အသိပေးဆိုင်ခတ်များ၊ အသိပညာပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ထားကြရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ သစ်တောသစ်ပင်ပြုန်းတီးမှု ကာကွယ်ရေး၊ ပြန်လည်စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပြီး ကျေးရွာများ၌လည်း ကျေးရွာထင်းစိုက်ခင်းများအပြင် ပျိုးဥယျာဉ်များ ထူထောင်ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ သဘာဝဘေးကာလတွင် ငွေကြေးသုံးစွဲမှု ဘဏ္ဍာရေးစည်းမျဉ်းနှင့်အညီ စနစ်တကျ သုံးစွဲသွားရန်နှင့် လုံခြုံရေးစီမံချက်များ ပြန်လည်ရေးဆွဲထားရန်တို့အား လမ်းညွှန်မှာကြားသည်။

တင်စိုး(ပဲခူး)



ကယားပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က လှိုင်ကော်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးသို့ ကျောက်ကပ်သန့်စင်စက်နှစ်လုံးဝယ်ယူရန် ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်

လှိုင်ကော် မေ ၂၀
ကယားပြည်နယ်အတွင်းရှိ ကျောက်ကပ်ဝေဒနာရှင်များ ကျောက်ကပ်ကုသနိုင်ရေးအတွက် ကယားပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ ကျောက်ကပ်သန့်စင်စက်နှစ်လုံးဝယ်ယူရန် လှိုင်ကော်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးသို့ ယမန်နေ့ ညနေပိုင်းက ထောက်ပံ့ငွေပေး အပ်ခဲ့သည်။

အဆိုပါ ထောက်ပံ့ငွေကို ကယားပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအယ်လ်ဖောင်းရီ၊ ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးနှင့် လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာ အောင်ကျော်ဌေး၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူးတို့က လှိုင်ကော်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးတွင် ကျောက်ကပ်သန့်စင်စက် နှစ်လုံး ဝယ်ယူရန် ပြည်နယ်ကုသရေးနှင့် ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူးဒေါက်တာဌေးလွင်နှင့် လှိုင်ကော် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး ဒုတိယဆေးရုံအုပ် ဒေါက်တာမြတ်မြတ်တို့ထံ ထောက်ပံ့ငွေကပ်သိန်း ၃၀၀ ပေးအပ်ခဲ့သည်။

လှိုင်ကော်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးတွင် ကျောက်ကပ် သန့်စင်စက် ငါးလုံးရှိပြီး စက်တစ်လုံးသည် တစ်ရက်လျှင် နှစ်ကြိမ်သာ ရေသန့်စင်နိုင်ပြီး နှစ်လုံးပေးအပ်ခြင်းဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကယားပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ ယခုထောက်ပံ့ပေးသည့် ကျောက်ကပ်ဆေးကြောစက်နှစ်လုံးဖြင့် ထပ်မံဆောင်ရွက်ပါက တစ်ရက်လျှင် လူနာ ၁၄ ဦးအထိ ဆေးကြောသန့်စင် ပေးနိုင်တော့မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အခြားအလှူရှင်တစ်ဦးကလည်း ကျောက်ကပ်သန့်စင်စက်တစ်လုံးကို လာရောက်လှူဒါန်းထားကြောင်း၊ ယခု လှိုင်ကော် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးတွင် ကျောက်ကပ်သန့်စင်စက် ရှစ်လုံးရှိလာပြီး ပြည်သူများအနေနှင့် ကျောက်ကပ်ဆေးကြောခြင်းဆောင်ရွက်ရာတွင် အခြားတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များသို့ သွားရောက်ဆေးကြောရန်မလိုဘဲ လှိုင်ကော် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ပင် ကျောက်ကပ်ဆေးကြောနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးမှူးထံမှ သိရသည်။

ထွန်းလေး (ပြန်/ဆက်)



ပြည်သူများ ဗိုအားပြည့်စွာ အသုံးပြုနိုင်ရေး မဟာအောင်မြေမြို့နယ်အတွင်း ထရန်စဖော်မာတိုးချဲ့တပ်ဆင်

မန္တလေး မေ ၂၀
မန္တလေးလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေးကော်ပိုရေးရှင်းက မန္တလေးခရိုင်အတွင်း ပြည်သူများ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဗိုအားပြည့်စွာရရှိရေးနှင့် နေရာသီလျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲမှုများပြားချိန် ဓာတ်အားပြတ်တောက်မှု လျော့နည်းစေရေးအတွက် မန္တလေးခရိုင် လျှပ်စစ်မန်နေဂျာရုံးမှ ကြီးကြပ်၍ မဟာအောင်မြေမြို့နယ် ၅၃ လမ်းနှင့် ၄၃ လမ်းထောင့် ရဲမြန်တောင်ရပ်ကွက်တွင် မေ ၁၈ ရက်က 315 KVA နှင့် System improvement အဖြစ် 200 KVA ထရန်စဖော်မာကို မဟာအောင်မြေမြို့နယ် လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာနှင့် လုပ်သားများက တပ်ဆင်ပြီး ဓာတ်အားလွတ်ခြင်းများဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

မောင်ပြည့်သူ(မန္တလေး)

မကွေးမြို့၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေး နှာခေါင်းစည်းကမ်ပိန်းပြုလုပ်

မကွေး မေ ၂၀
ကားမောင်းကြသူများအဖွဲ့၊ မကွေးမြို့မှ ယာဉ်ထိန်းတပ်ဖွဲ့၊ ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် မကွေးမြို့မှ ပရဟိတအဖွဲ့တို့ပူးပေါင်း၍ မကွေးမြို့တွင် ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းက မကွေးမြို့နယ်မောက်လမ်း ဆီဆိုင်အနီးတွင် နှာခေါင်းစည်း ၂၅၀၀ ကျော်ခန့်အား အခမဲ့ဖြန့်ဝေပေးခဲ့သည်။

"ကားမောင်းကြသူများအဖွဲ့၊ မြို့နယ်ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့က နှာခေါင်းစည်းအခု ၁၅၀၀၊ ကျွန်တော်တို့ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး ပရဟိတကွန်ရက် (မကွေး) က နှာခေါင်းစည်းအခု ၁၀၀၀ စုစုပေါင်း ၂၅၀၀ ကို မကွေးနတ်မောက်လမ်းကား၊ ဆိုင်ကယ်၊ သုံးဘီးဆိုင်ကယ်တွေပေါ်က ခရီးသည်တွေကို အခမဲ့ဖြန့်ဝေပေးပါတယ်။ ဒါကိုကျွန်တော်တို့က အသိပညာပေးရပါတယ်။ နှာခေါင်းစည်းမပါရင် အပြင်မထွက်ရလို့ပြောရတယ်။ ဆပ်ပြာရည်နဲ့လက်ကို စနစ်တကျ လက်ဆေးဖို့ ပညာပေးဟောပြောပါတယ်။ အပူချိန်တိုင်းတာခြင်းများလည်းဆောင်ရွက်ပေးပါတယ်။ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ပရဟိတများ၊ တာဝန်ရှိကော်မတီများပူးပေါင်းပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြိုတင်ကာကွယ်ရေးကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့်ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။"ဟု ပရဟိတကွန်ရက်(မကွေး)မှ ဦးကိုကိုနိုင်က ပြောသည်။

ဝင်းမောင်(မကွေး)

နေပြည်တော်အတွင်းရှိ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအား ဆင့်ပွားသင်တန်း ဖွင့်လှစ်ပို့ချ

နေပြည်တော် မေ ၂၀
လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန နေပြည်တော်လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနက နေပြည်တော်အတွင်းရှိ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအား ဆင့်ပွားသင်တန်းဖွင့်လှစ်ပို့ချခြင်းကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော် မေဗုဒ္ဓါရုံမြို့နယ်အတွင်းရှိ လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနက ဖွင့်လှစ်သည့် ရင်သွေးရတနာ မူလတန်းကြိုကျောင်း၌ ကျင်းပသည်။

နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဦးအောင်မြင်ထွန်းက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါသည် ကူးစက်မြန်ရောဂါတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံသည် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ ရောဂါဖြစ်ပွားပျံ့နှံ့မှုမရှိစေရေးအတွက် သတ်မှတ်ထားသည့် ကန့်သတ်စောင့်ကြည့်စခန်းများတွင် ၂၁ ရက် အသွားအလာကန့်သတ်ပြီး စောင့်ကြည့်ကြည့်ရှုထားရကြောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာဒေသအလိုက် ကန့်သတ်စောင့်ကြည့်စခန်းများတွင် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအဖြစ် ပါဝင်ဆောင်ရွက်သူများအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါတုံ့ပြန်ဆောင်ရွက် အကူအညီပေးရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် စနစ်တကျသော ဝန်ဆောင်မှုများပေးရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းအဖြစ် ဆောင်ရွက်မည့်သူများသည် ကန့်သတ်စောင့်ကြည့်စခန်း၏ လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် မိမိ၏ကျွမ်းကျင်မှုအလိုက် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့်



မိမိတို့၏ ကျရာအခန်းကဏ္ဍ၊ တာဝန်နှင့် ကန့်သတ်စောင့်ကြည့်စခန်းတွင် လိုက်နာရမည့် စည်းကမ်းများကို သိရှိလိုက်နာကြပါရန်နှင့် မိမိတို့၏ အချိန်၊ လုပ်အား၊ ကျွမ်းကျင်မှု၊ အကြံဉာဏ်များကို အခြေခံပေးသည့် မိမိတို့၏ဆန္ဒအရ အများကောင်းကျိုးကို ကျရာကဏ္ဍလုပ်ငန်းခွင်များတွင် စနစ်တကျ ပူးပေါင်းပါဝင်ကူညီဆောင်ရွက်ပေးစေလိုကြောင်း ပြောသည်။

ထွန်းထွန်းဝင်း(ပြန်/ဆက်)

မြစ်သားမြို့၌ ပုံမှန်ကာကွယ်ဆေးများ ထိုးနှံ



မြစ်သား မေ ၂၀
မြစ်သားမြို့နယ်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ကာလအတွင်း ရပ်နားထားသည့် ပုံမှန်ကာကွယ်ဆေးထိုးခြင်းအစီအစဉ်ကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီမှစတင်ကာ ပြန်လည်ထိုးနှံပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ပုံမှန်ကာကွယ်ဆေးအား မြစ်သားမြို့ပေါ်ရှိ မွေးကင်းစမှ အသက် တစ်နှစ်ခွဲထိ ကလေးငယ် ၄၄ ဦးနှင့် ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်ရှစ်ဦးအား ထိုးနှံပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအတွက် နှာခေါင်းစည်းများ စနစ်တကျတပ်ဆင်စေခြင်း၊ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး သုံးပေအကွာတွင် ခုံများဖြင့် စောင့်ဆိုင်းစေခြင်းနှင့် တစ်ကြိမ်လျှင် ၅၀ သာထိုးနှံပေးမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ကြာသပတေးနေ့တိုင်းတွင်လည်း ဆေးရုံအခြေပြုကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးလျက်ရှိကြောင်း မိခင်နှင့် ကလေးကျန်းမာရေးဌာနမှ လက်ထောက်ဆရာဝန် ဒေါက်တာ နေပြည်သိန်းဝင်းက ပြောသည်။

ဆုမွန်(ပြန်/ဆက်)

ထီးချိုင့်မြို့နယ်၌ ရော်ဘာစိုက်ခင်းများ ပိုးမွှားမကျရောက်စေရေး ကြိုတင်ဆောင်ရွက်

ထီးချိုင့် မေ ၂၀
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ထီးချိုင့်မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ရော်ဘာစိုက်ခင်းများသို့ Pestalotiopsis app မှိုရောဂါကြောင့်ဖြစ်ပွားသည့် ရော်ဘာရွက်ကြွေရောဂါနှင့် အခြားသောပိုးမွှားမကျရောက်စေရေးအတွက် ကြိုတင်ကင်းထောက်လုပ်ငန်းများကို ကျောက်အိုက်ကျေးရွာနှင့် အလယ်တောကျေးရွာတို့တွင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ထိုသို့ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာတွင် မှိုရောဂါကျရောက်ခြင်း လုံးဝမရှိကြောင်း ထီးချိုင့်မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုဦးစီးမှူး ဒေါ်လှိုင်လှိုင်မွန် (သီးနှံကာကွယ်ရေးတာဝန်ခံ) က စစ်ဆေးတွေ့ရှိပြီး အစေးခြစ်ရော်ဘာစိုက်ခင်းများတွင်

မကြာမီ မိုးရာသီကာလ အစေးမခြစ်မီ အစေးကြောများ၌ ကျရောက်တတ်သော မှိုရောဂါများကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရန် မိုးမကျမီ ရော်ဘာပင်စည်အခြေမှ သုံးပေခန့်အထိကို ဘော်ဒိုးဆေးရည် (Bordeaux Mixture) သုတ်လိမ်းခြင်း၊ ဖျော်စပ်နိုင်သော အချိုးအစားများအား လက်တွေ့သရုပ်ပြသပေးခြင်း၊ အရွက်၌ကျရောက်တတ်သော မှိုရောဂါများ ကာကွယ်နိုင်ရန် ကန့်မှိုင်းတိုက်ခြင်းတို့ကို နည်းပညာပေးခြင်းနှင့် နှစ်ရှည်ရော်ဘာပင်များ မှိုရောဂါကြိုတင်ကာကွယ်ရေး နည်းပညာပေးလက်ကမ်းစာဆောင်များအား ရော်ဘာစိုက်တောင်သူများသို့ ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ရဲလင်းထွန်း (ထီးချိုင့်)



ရေနံမြေကျေးရွာအရောက် သောက်သုံးရေ ဂါလန် ၅၀၀၀ လှူဒါန်း

သရက် မေ ၂၀
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သရက်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ပိတောက်ပင်ကျေးရွာအုပ်စု ရေနံမြေကျေးရွာနေ ပြည်သူများ နေရာသီကာလသောက်သုံးရေဖူလုံစေရေးအတွက် ရေဂါလန် ၅၀၀၀ ကို မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးသိန်းဇော်ထွန်းနှင့် ဝန်ထမ်းများက မေ ၁၉ ရက်က ရေနံမြေကျေးရွာအရောက် ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါသောက်သုံးရေများ ဖြန့်ဝေပေးရာတွင် ပုဂံလိကပိုင် ရေသယ်ယာဉ်ဖြင့် ရေဂါလန် ၅၀၀၀ကို အိမ်ထောင်စု ၈၀၊ လူဦးရေ ၄၂၀ အားစနစ်တကျဖြန့်ဝေပေးခဲ့သည်။ ကျေးရွာအတွက်သောက်သုံးရေများ လှူဒါန်းလိုသည့်စေတနာရှင်များ အနေဖြင့် ရေကားတစ်စီးလျှင် ငွေကျပ် ၇၀၀၀၀ နှုန်းဖြင့် မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဖုန်း-၀၉-၂၅၈၆၈၇၉၈၆ သို့ ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။
ဇော်ထက်(သရက်)

ဒီပဲယင်း မေ ၂၀
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဒီပဲယင်းမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ကွင်းဝန်ထမ်းများသည် ကိုဗစ်-၁၉ ကာလအတွင်း သီးနှံစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ အရှိန်အဟုန်မပျက်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အသိပညာပေးခြင်းများကို မေလပထမပတ်မှ စတင်၍ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် အွန်လိုင်းမှတစ်ဆင့်

ဒီပဲယင်းမြို့နယ်၌ ကိုဗစ်-၁၉ကာလ သီးနှံစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ အရှိန်အဟုန်မပျက် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အသိပညာပေး
ပညာပေးခြင်းများ၊ ကျေးရွာအရောက် အသံချဲ့စက်များဖြင့် တောင်သူအကျိုးပြုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ အခက်အခဲပြဿနာတစ်စုံတစ်ရာ ပေါ်ပေါက်ခဲ့ပါက လွယ်ကူစွာ ဖြေရှင်းနိုင်ရန်၊ စိုက်ပျိုးရေးနည်းပညာပြန့်ပွားရေး
စင်တာများတွင် တောင်သူများ လေ့လာနိုင်ရန် တောင်သူပညာပေး ပို့စတာများ၊ ဗီဒီယိုများ စိုက်ထူခြင်းဆောင်ရွက်ထားကြောင်း မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှသိရသည်။
စိုးဝေအောင်(ခင်ဦး)

ဟင်္သာတမြို့နယ်ကျေးရွာတွင်းလမ်း ကွန်ကရစ်နှစ်လမ်းသွားခင်းခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်မှုကြည့်ရှု

ဟင်္သာတ မေ ၂၀
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဟင်္သာတမြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူးနှင့် ဝန်ထမ်းများက မြို့တွင်းကျေးရွာအုပ်စု သဖန်းချိုကျေးရွာ၌ ကျေးရွာတွင်းလမ်း ကွန်ကရစ်နှစ်လမ်းသွားခင်းခြင်း လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေအား မေ ၂၀ ရက်တွင် ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုခဲ့သည်။
သဖန်းချိုကျေးရွာတွင် ကျေးရွာတွင်းလမ်း ကွန်ကရစ်နှစ်လမ်းသွားခင်းခြင်းလုပ်ငန်းအတွက် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်း ရန်ပုံငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ နှင့် ပြည်သူထည့်ဝင်ငွေကျပ်သိန်း ၂၀ ဖြင့် အရှည် ပေ ၁၆၀၀၊ အကျယ် ပေ ၆၀၀၀၊ ထု ၆၀၀၀ ကွန်ကရစ် နှစ်လမ်းသွားခင်းခြင်း



လုပ်ငန်းကို ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ အနီးကပ်ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ကျေးရွာသူ ကျေးရွာသားများ ကိုယ်တိုင်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ဟင်္သာတမြို့နယ်အတွင်း ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်းဖြင့် သဖန်းချိုကျေးရွာအပါအဝင် ကျေးရွာပေါင်း ၂၀ ၌ လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်း ၁၄ ခု၊ တံတား
လေးစင်းနှင့် လျှပ်စစ်မီးလင်းရေးလုပ်ငန်း နှစ်ခုတို့ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
ကြေးမုံ

ကျောက်ကြီးမြို့နယ် မွေးမြူရေးနှင့် အထွေထွေလုပ်ငန်းသမဝါယမအသင်းများက ဝါးခမောက်များ ရက်လုပ်ရောင်းချ

နေပြည်တော် မေ ၂၀
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ကြီးမြို့နယ် မုန်းဒေသ ဥသျှစ်ခင်ကျေးရွာရှိ

ဘဝသစ်အားမာန် (မသန်စွမ်း) မွေးမြူရေးနှင့် အထွေထွေလုပ်ငန်း သမဝါယမအသင်း ညောင်ပင်သာကျေးရွာရှိ

တွဲလက်ညီညွှာ(မသန်စွမ်း) မွေးမြူရေးနှင့် အထွေထွေလုပ်ငန်း သမဝါယမအသင်း တုံးတောကျေးရွာရှိ လမ်းပြ



ကြယ်(၁) (မသန်စွမ်း) မွေးမြူရေးနှင့် အထွေထွေလုပ်ငန်းသမဝါယမအသင်း၊ ဒိုးတန်းကျေးရွာရှိ လမ်းပြကြယ်(၂) (မသန်စွမ်း) မွေးမြူရေးနှင့် အထွေထွေလုပ်ငန်းသမဝါယမအသင်း၊ သမန်းကျင်းကျေးရွာရှိ ရွှေရောင်အနာဂါတ် (မသန်စွမ်း) မွေးမြူရေးနှင့် အထွေထွေလုပ်ငန်းသမဝါယမအသင်း၊ မုန်း(၄) ရပ်ကွက်ရှိ မီးအိမ်ရှင် (မသန်စွမ်း) မွေးမြူရေးနှင့် အထွေထွေလုပ်ငန်း သမဝါယမအသင်း စုစုပေါင်း ခြောက်သင်းကို စစ်မှုထမ်းဟောင်း မသန်စွမ်းသူ အသင်းသားများဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားရှိပြီး အသင်းသားများ နေ့စဉ် ဝင်ငွေနှင့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ရရှိစေရန် အိမ်တွင်းမှလုပ်ငန်းအဖြစ် ဝါးခမောက်များ ရက်လုပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ တစ်နေ့လျှင် ဝါးခမောက်ပုမီးမျှ ၁၅၀ ထုတ်လုပ်နိုင်ပြီး တစ်လုံးလျှင် ငွေကျပ် ၅၀၀ ဖြင့် ရောင်းချရာ သုံးစွဲသူများက သဘောကျနှစ်ခြိုက်စွာ အသုံးပြုလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

နတ်မောက်မြို့နယ် ကျေးရွာများ၌ ဆိုလာတပ်ဆင်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

နတ်မောက် မေ ၂၀
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး နတ်မောက်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ ကြီးကြပ်ဦးဆောင်မှုဖြင့် ယမန်နေ့ မွန်းလွဲပိုင်းက နတ်မောက်မြို့နယ်ကျေးရွာများရှိ ICB - 3 ဆိုလာတပ်ဆင်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုကို မြို့နယ်ဦးစီးမှူးနှင့်အဖွဲ့က ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါ ICB - 3 ဆိုလာတပ်ဆင်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးသည့် ကျေးရွာများဖြစ်သော နတ်မောက်မြို့နယ် ဘော်အိုင်ကျေးရွာ၊ ပိတ်ချင်းတောကျေးရွာ၊ သရက်ချောင်းကျေးရွာများသို့ မြို့နယ်စာရင်းစစ်အဖွဲ့၊ နတ်မောက်မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူးနှင့်ဝန်ထမ်းများက လိုက်ပါ၍ တိုင်းဒေသကြီးစာရင်းစစ်ရုံး၏ တာဝန်ပေးချက်အရ ကျေးရွာများသို့ လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုများ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
လှဝင်း (နတ်မောက်)

ဒားကစား

ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲ ရွှေတံဆိပ်တစ်ဆူလျှင် ကျပ်သိန်း ၁၅၀ နှုန်းဖြင့် အမြင့်ဆုံးချီးမြှင့်

ရန်ကုန် မေ ၂၀ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလက ဖိလစ်ပိုင် နိုင်ငံ၌ ကျင်းပခဲ့သော အကြိမ် (၃၀) မြောက် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲတွင် ရွှေ၊ ငွေ၊ ကြေးဆုတံဆိပ်များ ဆွတ်ခူးရရှိခဲ့သော အားကစားနည်းများမှ အားကစားသမားများနှင့် အုပ်ချုပ်/နည်းပြများအတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရက ချီးမြှင့်ခဲ့သော ဂုဏ်ပြုဆုကြေးငွေများကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန် မြို့ သုဝဏ္ဏအားကစားကွင်း ယှဉ်ပြိုင်

ရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဌာနခွဲ (၁) ရုံးခန်း၌ အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်မျိုးမျိုးလွင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆုကြေးငွေများ ချီးမြှင့်ပေးခဲ့သည်။ နိုင်ငံတော်အစိုးရက တစ်ဦးချင်း ပြိုင်ပွဲများ၌ ဆုရရှိသူများအနက် ရွှေတံဆိပ်ဆုရ ကစားသမားအား ကျပ်သိန်း ၁၅၀၊ ငွေတံဆိပ်ဆုရကစား သမားအား ကျပ် ၇၅ သိန်း၊ ကြေးတံဆိပ်ဆုရကစားသမားအား အုပ်ချုပ်/နည်းပြ အဖွဲ့များ

ကျပ်သိန်း ၅၀ ချီးမြှင့်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အသင်းလိုက်ပြိုင်ပွဲများတွင် ရွှေတံဆိပ်ရရှိသည့်အသင်းမှ ကစားသမားတစ်ဦးချင်းစီအား ကျပ်သိန်း ၁၀၀၊ ငွေတံဆိပ်ဆုရရှိသည့်အသင်းမှ ကစားသမားတစ်ဦးချင်းစီအား ကျပ်သိန်း ၅၀၊ ကြေးတံဆိပ်ဆုရရှိသည့်အသင်းမှ ကစားသမားတစ်ဦးချင်းစီအား ကျပ်သိန်း ၂၀ စီ ချီးမြှင့်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အတွက်မူ အမြင့်ဆုံးရရှိခဲ့သည့် ဆုတံဆိပ်အတွက်သာ ဆုကြေးသတ်မှတ်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ရွှေတံဆိပ်ရရှိစေရန် စွမ်းဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့သည့် နည်းပြအဖွဲ့အား ကျပ်သိန်း ၅၀၊ ငွေတံဆိပ်ရရှိစေခဲ့သည့် နည်းပြအဖွဲ့အား ကျပ်သိန်း ၃၀၊ ကြေးတံဆိပ်ရရှိစေခဲ့သည့် နည်းပြအဖွဲ့အား ကျပ်သိန်း ၂၀ ချီးမြှင့်ခြင်းဖြစ်ပြီး အုပ်ချုပ်မှုအဖွဲ့များအတွက် ဆုကြေးများတွင် ရွှေတံဆိပ် ကျပ်သိန်း ၃၀၊ ငွေတံဆိပ် ကျပ်သိန်း ၂၀ နှင့် ကြေးတံဆိပ်ကျပ် ၁၀ သိန်း ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယခုချီးမြှင့်မှုများတွင် ကစားသမားပေါင်း ၁၆၆ ဦး အပါအဝင် အုပ်ချုပ်/နည်းပြများအား စုစုပေါင်း ချီးမြှင့်ဆုကြေးငွေ စုစုပေါင်း ကျပ်သိန်း ၉၈၂၀ ရှိကြောင်း၊ အကြိမ် (၃၀) မြောက် အရှေ့တောင်အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာအားကစားအဖွဲ့သည် အားကစားနည်း ၃၁ နည်းဖြင့် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ပြီး အားကစားနည်း ၂၀ မှ နိုင်ငံတော်အတွက် ရွှေတံဆိပ်လေးခု၊ ငွေတံဆိပ် ၁၈ ခု၊ ကြေးတံဆိပ် ၅၁ ခု ဆွတ်ခူးရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

၂၀၂၀ အာဆီယံဆူဇူကီးဖလားပြိုင်ပွဲကို ပြိုင်ပွဲဝင် ၁၀ သင်းဖြင့် ကျင်းပရန်စီစဉ်ထား

ရန်ကုန် မေ ၂၀ အာဆီယံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်သည် ၂၀၂၀ အာဆီယံဆူဇူကီးဖလားပြိုင်ပွဲကို ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်း ၁၀ သင်းဖြင့် ဆက်လက်ကျင်းပရန် စီစဉ်ထားသည်။ ယခုနှစ် အာဆီယံဆူဇူကီးဖလားပြိုင်ပွဲ အုပ်စုပွဲများကို နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၈ ရက်၊ ဆီမီးဖိုင်နယ် ပထမအကျော့ကို ဒီဇင်ဘာ ၁၃၊ ၁၄ ရက်၊ ဒုတိယအကျော့ကို ဒီဇင်ဘာ ၁၇၊ ၁၈ ရက်၊ ဗိုလ်လုပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၂၃ ရက်နှင့် ၂၇ ရက်တို့တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ ယခုနှစ်ပြိုင်ပွဲကို အသင်း ၁၀ သင်းဖြင့် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ငါးသင်းနှစ်အုပ်စုခွဲ၍ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ အာဆီယံဆူဇူကီးဖလားပြိုင်ပွဲကို ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၁၈ ပြိုင်ပွဲပုံစံအတိုင်း ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး အိမ်ရှင်နိုင်ငံသတ်မှတ်ခြင်းမရှိဘဲ ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်းတစ်သင်းသည် အုပ်စုလေးပွဲကို အိမ်ကွင်းနှစ်ပွဲ၊ အဝေးကွင်းနှစ်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည် ဖြစ်သည်။ ဆီမီးဖိုင်နယ်နှင့် ဗိုလ်လုပွဲကိုလည်း ယခင်နှစ်အတိုင်း အိမ်ကွင်း၊ အဝေးကွင်းပုံစံအတိုင်း ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

အာဆီယံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်သည် ၂၀၂၀ အာဆီယံဆူဇူကီးဖလားပြိုင်ပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၂၇ ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ယင်းပြိုင်ပွဲကို ဆူဇူကီးက ဆက်လက်စပွန်ဆာပေးမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာအသင်းသည် ယင်းပြိုင်ပွဲတွင် အကြိမ်တိုင်းဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရရှိပြီး ၂၀၀၄ နှင့် ၂၀၁၆ ပြိုင်ပွဲနှစ်ကြိမ်သာ ဆီမီးဖိုင်နယ်သို့ တက်ရောက်နိုင်ခဲ့သည်။ နောက်ဆုံး ကျင်းပခဲ့သည့် ၂၀၁၈ ပြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာအသင်းသည် အုပ်စုဆင့်မှ ထွက်ခဲ့ရသည်။

အာဆီယံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်သည် ယခုနှစ်အတွင်းကျင်းပမည့် အာဆီယံဆူဇူကီးဖလားပြိုင်ပွဲအပါအဝင် နှစ်ကုန်ပိုင်းတွင်ကျင်းပမည့် ပြိုင်ပွဲအားလုံးအတွက် ယခုလအတွင်းကျင်းပမည့် အာဆီယံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်ကောင်စီအစည်းအဝေးတွင် အတည်ပြုမည်ဖြစ်သည်။ ယင်းကောင်စီအစည်းအဝေးကို ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်အခြေအနေကြောင့် Video Conferencing ဖြင့် ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပြီး ပြိုင်ပွဲများနှင့်ပတ်သက်၍ ကျင်းပမည့်ကာလ၊ အိမ်ရှင်နိုင်ငံအခြေအနေ၊ ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်းများ၏ ဆန္ဒသဘောထားများကို မေးမြန်းကာ ပြိုင်ပွဲများနှင့်ပတ်သက်၍ အတည်ပြုသွားမည်ဖြစ်သည်။ ရှိုင်းထက်ဇော်



ဒီတာယန်ကို အမြဲတမ်းစာချုပ်နဲ့ ပြောင်းရွှေ့ခွင့်ပေးပြီး ကလူအိတ်ကို အဆင်နယ် ခေါ်ယူမည်

အာဆင်နယ်အသင်းဟာ ရိုးမားအသင်းရဲ့ ကစားသမား ကလူအိတ်ကို စာချုပ်ချုပ်ဆို ခေါ်ယူဖို့ ရှိနေပြီး ကွင်းလယ်ကစားသမား ဒီတာယန်ကို ရိုးမားအသင်းဆီ အမြဲတမ်း စာချုပ်နဲ့ ပြောင်းရွှေ့ခွင့်ပေးသွားမှာဖြစ်တယ်လို့ အီတလီကလာဘို သတင်းတွေအရ သိရပါတယ်။

အာဆင်နယ်အသင်း ကွင်းလယ်ကစားသမား ဒီတာယန်ဟာ ရိုးမားအသင်းမှာ တစ်ရာသီအငှားစာချုပ်နဲ့ သွားရောက်ကစားနေခဲ့စဉ်မှာ အကောင်းဆုံးခြေစွမ်းပိုင်ဆိုင်ခဲ့တာကြောင့် ရိုးမားအသင်းက အမြဲတမ်းစာချုပ်နဲ့ ခေါ်ယူဖို့ ပြင်ဆင်ထားတာဖြစ်ပြီး လက်ရှိမှာ ဒီတာယန်ရဲ့ အပြောင်းအရွှေ့နဲ့ ပတ်သက်ပြီး အာဆင်နယ်အသင်းနဲ့ ရိုးမားအသင်းတို့ သဘောတူညီထားပြီးဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

အသက် ၂၁ နှစ်အရွယ် ကလူအိတ်ဟာ အာဆင်နယ်အသင်းဆီ ပြောင်းရွှေ့ကစားဖို့ အရင်က ချိတ်ဆက်မှုတွေ ပြုလုပ်ခဲ့တာဖြစ်ပြီး

လက်ရှိမှာ ကလူအိတ်နဲ့ ဒီတာယန်တို့ဟာ အပြန်အလှန်ပြောင်းရွှေ့မှုပုံစံနဲ့ ပြောင်းရွှေ့ကစားဖို့ ဖြစ်လာခဲ့ပါတယ်။ တောင်ပံကစားသမား ကလူအိတ်ဟာ လွန်ခဲ့တဲ့နှစ်နှစ်က ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင် ၁၅ သန်းနဲ့ အေဂျက်အသင်းကနေ ရိုးမားအသင်းဆီ ပြောင်းရွှေ့ခဲ့တာဖြစ်ပြီး ယခုနှစ် ဘောလုံး

ရာသီမှာ ရိုးမားအသင်းအတွက် ၂၇ ပွဲ ပါဝင်ကစားပေးခဲ့ရာမှာ သွင်းဂိုးခုနှစ်ဂိုး သွင်းယူပေးခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ကလူအိတ်ဟာ ရိုးမားအသင်းနဲ့အတူ အကောင်းဆုံးခြေစွမ်းပြကစားနိုင်ခဲ့တာကြောင့် ဥရောပမှာ အကောင်းဆုံး လူငယ်ကစားသမားတစ်ဦးအဖြစ် မှတ်တမ်းဝင်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။



ယူအီးအက်စ်အေက မန်စီးတီးအား ဥရောပပြိုင်ပွဲပိတ်ပင်မှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အားကစားဆိုင်ရာခုံသမာဓိရုံးက ဇွန်လအတွင်း ကြားနာမှုဆောင်ရွက်မည်

မန်စီးတီးအသင်းဟာ ဥရောပပြိုင်ပွဲနှစ်ရာသီကြာ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခွင့်ပိတ်ပင်ခံရမှုနဲ့ ပတ်သက်ပြီး လျှောက်လဲချက်တင်ထားပြီး ဇွန် ၈ ရက်မှာ အားကစားဆိုင်ရာခုံသမာဓိရုံး ကြားနာမှုဆောင်ရွက်သွားမယ်လို့ သိရပါတယ်။

လိုဇင်နို ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းတွေကို ချိုးဖောက်ခဲ့တယ်လို့ တွေ့ရှိခဲ့တဲ့ အတွက် ပရီမီယာလိဂ်ချန်ပီယံ မန်စီးတီးအသင်းကို ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်းက ဥရောပဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ် (ယူအီးအက်စ်အေ)က ဥရောပပြိုင်ပွဲဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ကို နှစ်ရာသီကြာပိတ်ပင်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

မန်စီးတီးအသင်းကတော့ ယူအီးအက်စ်အေရဲ့ စည်းမျဉ်းတွေကို မချိုးဖောက်ခဲ့ဘူးလို့ ငြင်းဆိုခဲ့ပါတယ်။ လက်ရှိမှာ အားကစားဆိုင်ရာခုံသမာဓိရုံးကလည်း ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကပ်ရောဂါကြောင့် ခရီးသွားမှုတွေ ကန့်သတ်ထားတဲ့အတွက် ကြားနာမှုတချို့ကို ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်ကနေ ပြုလုပ်သွားမယ်လို့ ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

ငွေကြယ် - စုစည်းသည်

ဝုလ်ဗာဟမ်တန်တောင်ပံကစားသမား ထရာအိုရေးကို ခေါ်ယူဖို့ လီဗာပူး၊ မန်စီးတီးတို့နဲ့အပြိုင် မန်ယူ ကြိုးပမ်းလျက်ရှိ

မန်ယူအသင်းဟာ ဝုလ်ဗာဟမ်တန်အသင်းရဲ့ တောင်ပံကစားသမား ထရာအိုရေးကို ခေါ်ယူဖို့အတွက် ပရီမီယာလိဂ် ပြိုင်ဘက်အသင်းတွေဖြစ်တဲ့ လီဗာပူးအသင်း၊ မန်စီးတီးအသင်းတို့နဲ့အပြိုင် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိပြီး လက်ရှိမှာ ထရာအိုရေးကို ၇၀မန်ဘွန်ဒက်လီဂါကလပ် ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းကလည်း ခေါ်ယူဖို့ စိတ်ဝင်စားနေတယ်လို့ သိရပါတယ်။

ထရာအိုရေးဟာ ယခုနှစ် ဘောလုံးရာသီမှာ ဝုလ်ဗာဟမ်တန်အသင်းနဲ့အတူ အကောင်းဆုံးခြေစွမ်းပြကစားနိုင်ခဲ့တာကြောင့် လီဗာပူးအသင်း ဘယ်နေ့ကံခံကစားသမားအနိဒီရောဘတ်ဆင်က ထရာအိုရေးကို ခေါ်ယူဖို့ လီဗာပူးအသင်းကို ပြောကြားခဲ့တယ်လို့ သိရပါတယ်။

မန်ယူအသင်း၊ လီဗာပူးအသင်းနဲ့ မန်စီးတီးအသင်းတို့က ခေါ်ယူဖို့ ပစ်မှတ်ထားနေတဲ့ တောင်ပံကစားသမား ထရာအိုရေးဟာ တောင်ပံကစားသမားနေရာအပြင် ဗဟိုတိုက်စစ်မှူးနေရာမှာလည်း အကောင်းဆုံးကစားနိုင်သူဖြစ်ပါတယ်။

ထရာအိုရေးနဲ့ လက်ရှိစာချုပ်သက်တမ်းဟာ သုံးနှစ်ကျန်ရှိနေသေးပေမယ့် ဝုလ်ဗာဟမ်တန်အသင်းအနေနဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ အခက်အခဲတွေနဲ့ ရင်ဆိုင်နေရတာဖြစ်တဲ့အတွက် တောင်ပံကစားသမား ထရာအိုရေးကို ရောင်းချရဖို့လည်း ရှိနေတာဖြစ်ပါတယ်။



ဂေါ်ဖီထုပ်စိုက်ပျိုးသူများ၏ ဆုံးရှုံးမှုများကိုကုစားရန် အစိုးရနှင့် အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

ရန်ကုန် မေ ၂၀
ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် ဂေါ်ဖီထုပ်ထွေးကွက် ပျောက်ကာ စိုက်ပျိုးသူများ၏ ဆုံးရှုံးမှုကိုကုစားရန် အစိုးရနှင့် အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ သစ်သီး ဝလံ ပန်းမန်နှင့် ဟင်းသီးဟင်းရွက်စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ် တင်ပို့ရောင်းချသူများအသင်း အတွင်းရေးမှူး ဦးကျော်သူက မေ ၁၉ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။
ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် ပြီးခဲ့သည့် ဧပြီလ ဆန်းမှစ၍ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) နောင်တရားရှိ ဂေါ်ဖီထုပ်စိုက်တောင်သူများ ဈေးကွက်ပျောက်ပြီး ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများ ဖြစ်ပေါ်နေသဖြင့် တောင်သူများ

နှင့် အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများ ညှိနှိုင်း၍ ရန်ကုန်သို့ ကုန်ကားဖြင့် ဂေါ်ဖီထုပ်များ သယ်ယူကာ ပြည်သူ များထံ အခမဲ့ဖြန့်ဝေခဲ့ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ သစ်သီး ဝလံ ပန်းမန်နှင့် ဟင်းသီးဟင်းရွက်စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ် တင်ပို့ရောင်းချသူများအသင်းထံမှ သိရသည်။
ပြီးခဲ့သည့် မေ ၁၈ ရက်က မြန်မာနိုင်ငံ သစ်သီး ဝလံ ပန်းမန်နှင့် ဟင်းသီးဟင်းရွက်စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ် တင်ပို့ရောင်းချသူများအသင်းက ဦးစီး၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် ဈေးကွက်ပျောက်နေသည့် နောင်တရား တောင်သူများ၏ ဂေါ်ဖီထုပ်အလှူကို ပထမအသုတ်အနေဖြင့် သစ်သီးကျွန်းမြို့နယ်နှင့် တောင်ဒဂုံမြို့နယ်တို့အား ၁၂ ဘီးယာဉ် တစ်စီး

လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း၊ ဒုတိယအသုတ်အနေဖြင့် အရှေ့ဒဂုံနှင့် လှိုင်သာယာမြို့နယ်တို့ကိုလှူဒါန်း စီစဉ်နေကြောင်း သိရသည်။
ထိုသို့ လှူဒါန်းပြီးပါက ဂေါ်ဖီထုပ်စိုက်ပျိုးသူများ ၏ ဆုံးရှုံးမှုကို ကုစားရန် အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်း များနှင့် အလှူရှင်များမှ ကုန်ကားခ ကျခံကာ ရန်ကုန်သို့သယ်ယူပြီး ပြည်သူများထံဖြန့်ဝေပေးကာ ပြည်သူများက ပြန်လည်ထည့်ဝင်သည့်ငွေများကို ဂေါ်ဖီထုပ်စိုက်ပျိုးသည့် တောင်သူများထံ ပြန်လည် ပေးအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဦးကျော်သူက ဆက်လက် ပြောကြားသည်။

ငြိမ်းငြိမ်း

လပွတ္တာမြို့နယ်၌ သောက်သုံးရေခက်ခဲသည့် ကျေးရွာများသို့ သောက်ရေလှူဒါန်း

မြောင်းမြ မေ ၂၀
ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာလအတွင်း သောက်သုံးရေအခက်အခဲရှိနေသည့်ကျေးရွာ များသို့ မြောင်းမြမြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးသန့်ဇင်မင်း ဦးဆောင် သော မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက မေ ၁၈ ရက်တွင် လပွတ္တာမြို့နယ်ဆားကျင်းကျေးရွာ အုပ်စု ထင်းစုကျေးရွာနှင့် အမှတ်(၉)ရပ်ကွက်တို့တွင် သောက်သုံးရေများ သွားရောက်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
"ရေကန်တွေလည်း ခန်းကုန်ပြီ၊ တွင်းတွေကလည်း ရေမရတော့ဘူး၊ ဒီနှစ် အပူရှိန်က ပိုပူသလိုပဲ၊ မြန်မြန်မိုးကျပါစေလို့ ဆုတောင်းရမှာပဲ"ဟု ထင်းစု ကျေးရွာမှ ဦးမြသောင်းက ပြောသည်။
မြောင်းမြမြို့နယ်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့မှ နှစ်စဉ် သောက်ရေအခက်အခဲကြုံတွေ့ရ သော ကျေးရွာများသို့ သွားရောက်လှူဒါန်းပေးလျက်ရှိကြောင်းသိရသည်။
သင်းရန်

အင်းစိန်မြို့နယ်၌ ပုံမှန်ဝင်ငွေမရှိသော အိမ်ထောင်စုများအား အခြေခံစားသောက်ကုန်များ လှူဒါန်း

ရန်ကုန် မေ ၂၀
ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် အင်းစိန်မြို့နယ်၌ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်မောင်ထွန်းက အင်းစိန်မြို့နယ် ကနဦး အနောက်ရပ်ကွက်ရှိ အခြေခံလက်လုပ်လက်စား ပြည်သူ ၈၀ အား အခြေခံစားသောက်ကုန်များ လှူဒါန်းပုံကို ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းက အင်းစိန်မြို့နယ်(GTI)စားရိပ်သာခန်းမတွင် ကျင်းပခဲ့သည်။
လှူဒါန်းရာတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်မောင်ထွန်းက အင်းစိန်မြို့နယ် ကနဦးအနောက်ရပ်ကွက်ရှိ အခြေခံလက်လုပ်လက်စား ပြည်သူ ၈၀ တို့အား အခြေခံစား သောက်ကုန်များဖြစ်သော ဆန်၊ ဆီ၊ ကြက်ဥ၊ ကြက်သွန်၊ ဆား၊ ပဲတို့ကို လှူဒါန်းခဲ့သည်။
အင်းစိန်မြို့နယ်၏ တိုင်းဒေသကြီး(၁) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးသာအောင်၊ တိုင်းဒေသကြီး(၂) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးဝေဖြိုးဟန်၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဝင်းအောင်၊ မြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ဦးဝင်းနိုင်၊ We Love Insein Volunteers များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဝိုင်းဝန်းလှုပ်အားပေးခဲ့ကြသည်။
ခွဲထက်ကို(ပြန်/ဆက်)



လှိုင်သာယာမြို့နယ်၌ (ခ)အဆင့် အားကစားရုံဆောက်လုပ်ရန် ပန္နက်ရိုက်

ရန်ကုန် မေ ၂၀
ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် လှိုင်သာယာမြို့နယ်အောင်မြေသာယာဘောလုံးကွင်း၌ (ခ)အဆင့် အားကစားရုံဆောက်လုပ်ရန်ပန္နက်ရိုက်ခြင်းကို ယမန်နေ့က လှိုင်သာယာမြို့နယ် အမှတ်(၂)တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမြတ်မင်းသူနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။
ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် လှိုင်သာယာမြို့နယ် အောင်မြေသာယာ ဘောလုံး ကွင်းတွင် (ခ)အဆင့် အားကစားရုံ (၁၂၀x၆၀)ပေ Steel Structure Building ဆောက်လုပ်ရန် ပန္နက်ရိုက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အမှတ်(၂) တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမြတ်မင်းသူထံမှ သိရသည်။
မြသန္တာဝင်း(ပြန်/ဆက်)

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်နိုင်ရေး အဝတ်နှာခေါင်းစည်းများ ချုပ်လုပ်

လှိုင်ဘွဲ့ မေ ၂၀
ကရင်ပြည်နယ် လှိုင်ဘွဲ့မြို့နယ် သမဝါယမဦးစီးဌာနက ဦးဆောင်၍ အဝတ် နှာခေါင်းစည်းများကို စစ်မှုထမ်းဟောင်းကျေးရွာခမ္ဘာရုံ၌ မေ ၁၉ ရက်က စတင်ချုပ်လုပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါအဝတ်နှာခေါင်းစည်းများကို မြို့နယ်သမဝါယမဝန်ထမ်းများ၊ အသင်း သူ/ အသင်းသားများ၊ အဖွဲ့ဝင်များ၏သား/သမီးများ ပြင်ပသို့သွားလာရာတွင် တပ်ဆင်အသုံးပြုနိုင်ရေးအတွက် ကုန်ကျစရိတ်သက်သာကာ ရေရှည်အသုံးပြု နိုင်ရန်ရည်ရွယ်၍ ချုပ်လုပ်လျက်ရှိကြောင်းကို မြို့နယ်သမဝါယမ အသင်းစု လီမိတက်ဥက္ကဋ္ဌထံမှ သိရသည်။
ခင်စန်းမြင့်(ပြန်/ဆက်)

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးအတွက် ဘုရင့်နောင်ဝင်းအတွင်း ပိုးသတ်ဆေးဖျန်း

ရန်ကုန် မေ ၂၀
ရန်ကုန်မြို့ မရမ်းကုန်းမြို့နယ် အမှတ်(၁)ရပ်ကွက်ရှိ ဘုရင့်နောင်ဝင်း/စက်အပိုပစ္စည်းရောင်းဝယ်ရေး ဝင်းအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး ပိုးသတ်ဆေးဖျန်းခြင်းကို ယမန်နေ့ မွန်းလွဲပိုင်းက ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ် တပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ်နှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ပရဟိတအသင်း၊ ဈေးသာယာရေးအဖွဲ့တို့ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

အဆိုပါလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရာတွင် ရန်ကုန်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ်မှ အရာရှိစစ်သည်များက ဆေးဖျန်းယာဉ် တစ်စီး၊ အုပ်ချုပ်မှုယာဉ်တစ်စီး၊ မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ် တပ်ဖွဲ့ ဌာနချုပ်နှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မီးသတ်စခန်းများမှ ရေသယ်ယာဉ်ကိုးစီး၊ LUF-60(Robotic Fire Fighting Vehicle)ယာဉ်တစ်စီး၊ LUF - Micro (Robotic Fire Fighting Vehicle) ယာဉ်တစ်စီး၊ အဆင့်မြင့်မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ်နှစ်စီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ပရဟိတအသင်း များမှ ရေသယ်ယာဉ်နှစ်စီး၊ ဆေးဖျန်းယာဉ်သုံးစီး နှင့် မရမ်းကုန်းမြို့နယ် ရွှေရောင်သမိုင်းပရဟိတ အသင်းမှ လူနာတင်ယာဉ်တစ်စီး၊ ကျောလှယ်ပိုးသတ် ဆေးဖျန်းစက်လေးလုံးဖြင့် ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက် ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

မိုင်းယောင်း၌ အခြေခံစားသောက်ကုန်များ ဈေးနှုန်းတည်ငြိမ်စွာရောင်းချနိုင်ရေး ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်

မိုင်းယောင်း မေ ၂၀
ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်ခရိုင် မိုင်းယောင်းမြို့နယ်တွင် အခြေခံ စားသောက်ကုန် များ ဈေးနှုန်းတည်ငြိမ်စွာရောင်းချနိုင်ရေးအတွက် ယနေ့ ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။
ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ် ကုသ ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးညီညီဝင်း၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် ကော်မတီအဖွဲ့ဝင် မြို့နယ်ရဲမှူး မျိုးမြင့်ဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ယာယီပျံကျဈေး၌ ရောင်းချလျက်ရှိသော အခြေခံ စားသောက်ကုန်များ ဈေးနှုန်းတည်ငြိမ်စွာ ရောင်းချနိုင်ရေးနှင့် ဈေးနှုန်းများ မတန်တဆ တက်၍ ရောင်းချခြင်းများ မပြုလုပ်ကြရန်အတွက် ကြပ်မတ်စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။
မိုင်းယောင်းတွင် ယာယီပျံကျဈေး၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြိုတင်ကာကွယ်ရေးစနစ်တကျဖြစ်စေရေး နှင့် ဈေးနှုန်းတည်ငြိမ်စွာ ရောင်းချနိုင်ရေးအတွက် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ရပ်ကွက်/ကျေးအုပ်စု အုပ်ချုပ် ရေးမှူးများ၊ ရပ်ကွက်/ကျေးအုပ်စု စာရေးများက နေ့အလိုက် ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
မိုင်းအောင်ဇော်လင်း(ပြန်/ဆက်)

တန့်ဆည်မြို့ မဟာသီရိရတနာဈေး၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးဆောင်ရွက်

တန့်ဆည် မေ ၂၀
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး တန့်ဆည်မြို့ မဟာသီရိရတနာဈေး၌ ယနေ့ နံနက် ၇ နာရီတွင် မြို့နယ်ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။
ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမြင့်ဦး၊ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်စွာမင်းနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီအမှုဆောင်အရာရှိ ဒေါ်သက်သက်ဦးနှင့် ဝန်ထမ်းများက မဟာသီရိရတနာဈေးရှိ ဈေးသည်ဈေးဝယ်များအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအတွက် အသိပညာပေး လက်ကမ်းစာစောင် များဖြန့်ဝေခြင်း၊ နှာခေါင်းစည်းတပ်ဆင်ခြင်းမရှိဘဲ အိမ်အပြင်ထွက်ခြင်းနှင့် နှာခေါင်းစည်းမတပ်ဘဲ ဈေးရောင်း ဈေးဝယ်ပြုလုပ်ပါက အရေးယူဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပညာပေးကာ နှာခေါင်းစည်းများ အခမဲ့ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။
ငြိမ်းမင်းထွန်း(တန့်ဆည်)



ချင်းပြည်နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဌာနတွင်းဝန်ထမ်းများအား လက်ဆေးဆပ်ပြာနှင့် နှာခေါင်းစည်းများ ထောက်ပံ့

ဟားခါး မေ ၂၀

ချင်းပြည်နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဌာနတွင်းဝန်ထမ်းများကို ခုတ်စစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေးတွင် အသုံးပြုနိုင်ရန်အတွက် လက်ဆေးဆပ်ပြာနှင့် သုံးလွှာပါ ပြန်လည်လျှော်ဖွပ်အသုံးပြုနိုင်သော နှာခေါင်းစည်းများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲ အခမ်းအနားကို မေ ၁၉ ရက်က ဟားခါးမြို့၊ ပြည်နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ချင်းပြည်နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးတိုးဝင်းနှင့် အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ တက်ရောက်ကြသည်။

ချင်းပြည်နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးတိုးဝင်းက လက်တလောဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသော ကိုဗစ်-၁၉ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးကာလအတွင်း မိမိဌာနဝန်ထမ်းများ ကျန်းမာရေးအကာအကွယ်အဖြစ် အသုံးပြုနိုင်စေရန် ကူညီထောက်ပံ့ရခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်း အားလုံးအား ဌာနမှတစ်ဆင့် သန့်သန့် အခြေအနေဖြင့် ညီမျှစွာ ခွဲဝေထောက်ပံ့ပေးရခြင်းဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ချင်းပြည်နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရှိ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများအတွက် လက်ဆေးဆပ်ပြာနှင့် အမျိုးသမီးအိမ်တွင်းမူ သက်မွေးလုပ်ငန်းပညာသင်တန်းကျောင်း(ဟားခါး)က ချုပ်လုပ်ထားသည့် သုံးလွှာပါ ပြန်လည်လျှော်ဖွပ်အသုံးပြုနိုင်သော နှာခေါင်းစည်းများကို ပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးက ပေးအပ်ရာ ဖလမ်းခရိုင်ဝန်ထမ်းများအတွက် လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးလွင်မိုးက လည်းကောင်း၊ ဟားခါးခရိုင်ဝန်ထမ်းများအတွက် ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်ကိုဦးက လည်းကောင်း၊ ဟားခါးမြို့နယ်ဝန်ထမ်းများအတွက် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမြင့်ဦးက လည်းကောင်း အသီးသီးလက်ခံ ရယူကြသည်။



ဆက်လက်ပြီး ချင်းပြည်နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဆန်းထွန်းစိန်က ပြည်နယ်ရုံးဌာနခွဲ (၁)နှင့် (၂)အတွက် လည်းကောင်း၊ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမင်းအောင်က ပြည်နယ်ရုံးဌာနခွဲ (၃)နှင့် (၄)အတွက် လည်းကောင်း အသီးသီးပေးအပ်ကြရာ တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူကြသည်။ ထို့နောက် ပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးက နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာလအတွင်း ချင်းပြည်နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အဆင့်ဆင့်ရှိ ပြည်နယ်/ခရိုင်/မြို့နယ်/မြို့ရှိ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်း ၁၂၁၁ ဦးအတွက် ဒုတိယအကြိမ်ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ဇီလေးနွယ်(ပြန်/ဆက်)

ချောက်မြို့နယ်၌ မိုးရွာသွန်း၍ စိုက်ပျိုးပြီးသီးနှံများ အဆင်ပြေ

ချောက် မေ ၂၀

ချောက်မြို့နယ်၌ ယမန်နေ့ ညနေပိုင်းက မိုးရွာသောကြောင့် စိုက်ပျိုးထားသော သီးနှံများအစိုဓာတ်ရရှိ၍ တောင်သူများအဆင်ပြေလျက်ရှိကြောင်း တောင်သူများ ထံမှ သိရသည်။

"ဒီမှာက အပူချိန်ကလည်း မြင့်လာတဲ့အတွက် စိုက်ထားတဲ့ နှမ်းပင်တွေ သေမှာ စိုးရိမ်နေကြတုန်း ဒီနေ့မိုးရွာလိုက်တဲ့အတွက် နှမ်းပင်တွေ အစိုဓာတ်ရ သွားတယ်။ ဦးလေးတို့ နှစ်စဉ်အတွေ့အကြုံအရတော့ နယုန်လမှာ မိုးရာသီ ဖြစ်တဲ့အတွက် အပူချိန်မရှိဘူး။ မိုးကလည်းရွာတတ်တယ်။ ဒါကြောင့် သီးနှံ အတွက် စိတ်ချနိုင်တယ်" ဟု ကိုးစုကျေးရွာမှ တောင်သူတစ်ဦးက ပြောသည်။

"နေအပူချိန်မြင့်နေတဲ့အတွက် မိုးရွာလိုက်တော့အအေးဓာတ်ရသွားတာ ကိုပဲ ဝမ်းသာပါတယ်။ စိုက်ပျိုးရေးအတွက်လည်း အစိုဓာတ်ရသွားတော့ အဆင်ပြေသွားတယ်" ဟု တောင်သူ ဦးလှဝင်းက ပြောသည်။

ဆန်းညွန့်(ရေနံချောင်း)



သောက်သုံးရေရှားပါးသော ကျေးရွာများသို့ သောက်သုံးရေ လှူဒါန်း

နမ့်စန် မေ ၂၀

ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) နမ့်စန်မြို့နယ် ဟိုက်ဖတ် ကျေးရွာအုပ်စုရှိ နမ့်ကြဲကွက်ကျေးရွာတွင် သောက်သုံး ရေရှားပါးပြတ်လပ်မှုများ ဖြစ်ပေါ်နေသည့်အတွက် မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာနနှင့် မြို့နယ်ကျေးလက် ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနတို့ပူးပေါင်းကာ ယနေ့ နံနက် ၈ နာရီက သောက်သုံးရေများ သွားရောက်လှူဒါန်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးလှိုင်ဝင်းထွန်း၊ မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးဇော်ဝင်းနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက မီးသတ်ရေ သယ်ယာပို့ဖြင့် သောက်သုံးရေ ဂါလန် ၆၄၀၀ ကို ပုတ်ပျံကျေးရွာရှိ ယာယီမိုးကာရေသိုလှောင်ကန် အတွင်းသို့ထည့်ပေးကာ ကျေးရွာသူကျေးရွာသား များထံ လှူဒါန်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နမ့်စန်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများတွင် သောက်သုံးရေ ရှားပါးပြတ်လပ်မှုများဖြစ်ပေါ်ပါက မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးလှိုင်ဝင်းထွန်း၊ မြို့နယ် - ၀၉-၆၉၇၇၄၃၅၂၄ မြို့နယ်ကျေးလက် ဦးစီးမှူး ဦးဇော်ဝင်းထွန်း၊ မြို့နယ်-၀၉-၄၄၀၂၂၄၃၇၇၅ မြို့နယ်စည်ပင် သာယာရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှထွေး၊ မြို့နယ်-၀၉-၄၄၀၂၂၄၃၇၇၅ တို့ထံ ဆက်သွယ်အကူအညီတောင်းခံ နိုင်ကြောင်း သိရသည်။ သုရအောင်(ပြန်/ဆက်)



ဥက္ကဋ္ဌသီရိမြို့နယ်၌ သောက်သုံးရေရှားပါးသော ကျေးရွာများသို့ သောက်သုံးရေ လှူဒါန်း

နေပြည်တော် မေ ၂၀

နေပြည်တော် ဥက္ကဋ္ဌသီရိမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာအချို့တွင် နှစ်စဉ် နွေရာသီ ရောက်တိုင်း အပူချိန်မြင့်မားမှုကြောင့် သောက်သုံးရေရှားပါးပြတ်လပ်မှုများ ကြုံတွေ့လျက်ရှိပြီး မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ မေ ၁၈ ရက်က သောက်သုံးရေလိုအပ်လျက်ရှိသည့် တောင်ညိုကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ တောင်ညိုကျေးရွာနှင့် သက်မွေးစုကျေးရွာတို့သို့ သောက်သုံးရေများ သွားရောက် လှူဒါန်းခဲ့သည်။

တောင်ညိုကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ တောင်ညိုကျေးရွာတွင် အိမ်ခြေ ၂၃၀၊ လူဦးရေ ၁၄၀၀ ကျော်နှင့် သက်မွေးစုကျေးရွာတွင် အိမ်ခြေ ၂၃ အိမ်နှင့် လူဦးရေ ၁၀၀၀ကျော်ရှိသည့်အတွက် သောက်သုံးရေဂါလန် ၁၀၀၀ ကျော်ကို လှူဒါန်းပေး ခဲ့ပြီး မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် မြို့နယ် အတွင်းသို့ မတ်လမှစတင်ပြီး သောက်သုံးရေရှားပါးသည့် ကျေးရွာများသို့ လှူဒါန်းပေးခဲ့ရာ ယခုအကြိမ်အပါအဝင် ရှစ်ကြိမ်ရှိပြီဖြစ်သည်။

မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် တောင်ညို ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်း သောက်သုံးရေပြတ်လပ်မှုမရှိစေရေးအတွက် လာမည့် ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် စက်ရေတွင်း (တွင်းနက်) တူးဖော်ရန် လျာထားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အောင်ကို(ပြန်/ဆက်)

ပေကုန်းကျေးရွာ၌ တစ်နိုင်တစ်ပိုင်ယပ်တောင်လုပ်ငန်းဖြင့် မိသားစုအပိုင်ငွေရ

ကောလင်း မေ ၂၀

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဝန်းသိုမြို့နယ် ပေကုန်းကျေးရွာသည် နန်းလှိုင်းချောင်းကို အခြေခံပြီး လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း ကို အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်း အဖြစ် အဓိကထားလုပ်ကိုင်လျက်ရှိရာ နွေရာသီတွင်မိသားစု အပိုင်ငွေရရှိစေရန် တစ်နိုင်တစ်ပိုင်လုပ်ငန်းအဖြစ် ယပ်တောင် လုပ်ငန်းကိုလုပ်ကိုင်ကြသည်။

"ယပ်တောင်လုပ်ငန်း ပြုလုပ်ဖို့အတွက်

ဝါးတွေကို ပြာသိုလမှာ ခုတ်ယူရ ပါတယ်။ ယပ်အတွက်သိုက်ဝါးကို ခုတ်ယူ ရပြီး ယပ်ရိုးအတွက် မွှင်ဝါးကိုခုတ်ယူရ ပါတယ်။ ဝါးကိုပိုးမထိုးအောင် ရက် ၂၀ ကြာနေလှန်းထားရပါတယ်။ ပြီးရင် တပို့တွဲလမှာ ဝါးနှီးဖြာရပါတယ်။ ဝါးနှီး ဖြာဖို့အတွက် ခြောက်သွေ့တဲ့ ဝါးတွေကို နှစ်ရက်(သို့မဟုတ်)သုံးရက်ကြာအောင် ရေစိမ်ထားရပါတယ်။ မန္တလေးမြို့မှ ဆေးရောင်စုံကို ဝယ်ယူကာ ဝါးနှီးတွေကို

မိမိတို့ကြိုက်နှစ်သက်တဲ့ အရောင် ရအောင် ဆေးဆိုးရပါတယ်။ ယပ်တောင် တစ်ချောင်းကို လက်ကားဈေးဖြင့် တပေါင်းလမှာကျပ် ၁၃၀ ထိ ရောင်းချ ရပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် တန်ခူးလ မှာ ကျပ် ၇၀ ထိ ဈေးကျသွားပြီး တန်ခူးလ ထဲမှာ ကျပ် ၁၀၀ မှ ၁၅၀ ထိဈေးပြန် တက်သွားပါတယ်" ဟု ပေကုန်းကျေးရွာ သူ မရီမွန်က ပြောသည်။

မြင့်ထွန်းမင်း(ကောလင်း)



မင်းဘူးမြို့၌ နှာခေါင်းစည်းမဝတ်ဘဲ သွားလာနေသူများကို အသိပညာပေး

မင်းဘူး မေ ၂၀
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူးမြို့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မင်းဘူးမြို့ရှိ ပြည်သူများအနေဖြင့် နှာခေါင်းစည်း ဝတ်ဆင်ခြင်းမရှိဘဲ သွားလာနေသူများအား အသိပညာပေးဆောင်ရွက်ခြင်းကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီက မင်းဘူးမြို့ မြောက်လှည်းကောက်အပိုင်းပတ်တွင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မင်းဘူးခရိုင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့်အရေးပေါ် တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီ၏ လမ်းညွှန်မှုနှင့်အတူ အသိပညာပေးခြင်းလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မေ ၂၀ ရက်မှ ၂၂ ရက်အထိ နှာခေါင်းစည်းဝတ်ဆင်ခြင်းမရှိဘဲ သွားလာပါက နှာခေါင်းစည်းတစ်ခုကို ငွေကျပ် ၂၀၀ ဖြင့် လည်းကောင်း၊ မေ ၂၃ ရက်မှ ၃၁ ရက်အထိ နှာခေါင်းစည်းနှစ်ခုကို ငွေကျပ် ၃၀၀ ဖြင့်လည်းကောင်း ဝယ်ယူဝတ်ဆင်စေခြင်း၊ ဇွန်လဆန်းပိုင်းမှစ၍ နှာခေါင်းစည်းများ ဝတ်ဆင်ခြင်းမရှိဘဲ သွားလာနေသူများကို ဒဏ်ကြေးတိုးမြှင့်သတ်မှတ်ပြီး အသိပညာပေး ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း နှင့် ရရှိလာသောဒဏ်ကြေးငွေများကို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် အကျိုးရှိစွာအသုံးပြုဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသိန်းဇော်က ပြောသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ဖြစ်ကြသည့် ဦးကျော်စွမ်းရည်နှင့် ဦးကျော်ငွေ၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသိန်းဇော်၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ယာယီရဲမှူးအောင်ကြည်မြင့်နှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်



များ၊ ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။ ဆက်လက်၍ နေ့စဉ်စစ်ဆေးမှုများကို ပြုလုပ်သွားမည် ဖြစ်ပြီး သတ်မှတ်စည်းကမ်းချက်များကို လိုက်နာမှုမရှိပါက အရေးယူဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မောင်မောင်(မင်းဘူး)

ပုသိမ်မြို့၌ စေတနာ့ဝန်ထမ်း ဆင့်ပွားသင်တန်းဖွင့်ပွဲ ကျင်းပ

ပုသိမ် မေ ၂၀
အမျိုးသားအဆင့်စေတနာ့ဝန်ထမ်း ဦးဆောင်အဖွဲ့၏ အစီအစဉ်ဖြင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်း ဆင့်ပွားသင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီခွဲက ပုသိမ်မြို့၊ ဧရာရွှေဝါခန်းမ၌ကျင်းပရာ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးလှစိုးအောင်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် ဝန်ကြီးချုပ်က ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါသည် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ခုတည်း ဖြစ်ပွားခြင်းမဟုတ်ဘဲ တစ်ကမ္ဘာလုံးက ရင်ဆိုင်နေရကြောင်း၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအနေဖြင့် နာဂစ်ကဲ့သို့ သဘာဝဘေးဒဏ်ခံခဲ့ရသော အတွေ့အကြုံများ ရှိခဲ့သည့် တိုင်းဒေသကြီးတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် စေတနာနှင့် ပညာကို ဟန်ချက်ညီညီ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မှ အောင်မြင်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဖြစ်လေ့ဖြစ်ထမရှိသောလုပ်ငန်းကို လုပ်ဆောင်ရသည့်အတွက် အချင်းချင်း စည်းလုံးညီညွတ်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ ယခု စေတနာ့လုပ်ငန်းလုပ်ဆောင်ရာတွင် မိမိကိုယ်မိမိ မကူးစက်အောင် ကာကွယ်ရင်း ပြည်သူများသို့လည်း မကူးစက်အောင် စိတ်အားထက်သန် စွာကူညီသည့်အတွက် ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူပါကြောင်း၊ သင်တန်းတွင် မိမိတို့ကိုယ်တိုင်လည်း သေချာလေ့လာသင်ယူပြီး မိမိနီးစပ်ရာပတ်ဝန်းကျင်ရှိ ပြည်သူများကိုလည်း အသိပညာများ လက်ဆင့်ကမ်း ဖြန့်ဝေပေးကြစေလိုကြောင်း အမှာစကားပြောကြားပြီး သင်တန်းသားများအား တွေ့ဆုံအားပေးစကားပြောကြားခဲ့သည်။

ယခုဖွင့်လှစ်သည့်သင်တန်းကို မေ ၂၀ ရက်မှ ၂၄ ရက်အထိ ငါးရက်ကြာကာလအတွင်း ရှစ်ကြိမ်၊ တစ်ကြိမ်လျှင် သင်တန်းသား ၃၀ ဖြင့် ဖွင့်လှစ်သွားမည် ဖြစ်ပြီး ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ကန့်သတ်စောင့်ကြည့်စင်တာများတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသော စေတနာ့ဝန်ထမ်း စုစုပေါင်း ၇၀၉၇ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။

ကိုတွတ်(ပြန်/ဆက်)

နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်ဖြင့် ကျေးရွာပေါင်း ၄၇ ရွာ လျှပ်စစ်မီးလင်းရေး ဆောင်ရွက်

ရေဦး မေ ၂၀
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရေဦးမြို့နယ်တွင် နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်သုံး အမျိုးသားလျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိရေးစီမံကိန်း (NEP)ဖြင့် ကျေးရွာမီးလင်းရေး လုပ်ငန်းများ ရာနှုန်းပြည့်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေးအတွက် အဘယ်ဝင်းနား ကုမ္ပဏီက တာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ရေဦးမြို့နယ်၌ (NEP) စီမံကိန်းကျေးရွာ ၅၆ ရွာရှိပြီး မေ ၁၉ ရက် ညနေပိုင်းက ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည့် မကျီးနီ၊ ဝမ်းပြည့်ကျေးရွာအပါအဝင် ကျေးရွာပေါင်း ၄၇ ရွာတွင် လျှပ်စစ်မီးလင်းပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သန်းထိုက်(ရေဦး)

စေတနာ့ဝန်ထမ်း နှာခေါင်းစည်းဝတ်ဆင်ရေး ကြပ်မတ်စစ်ဆေး

စေတနာ့ဝန်ထမ်း မေ ၂၀
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး စေတနာ့ဝန်ထမ်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်



ထိန်းချုပ်ရေး အိမ်အပြင်ထွက်သူတိုင်း နှာခေါင်းစည်းဝတ်ဆင်ရေး မြို့နယ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးကော်မတီအဖွဲ့က ယာယီပျံကျဈေးနှင့် ဗိုလ်ချုပ်ကြေးရပ် ရှေ့လမ်းဆုံတို့၌ ယနေ့ နံနက် ၈ နာရီက ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ အသိပညာပေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရာတွင် တိုင်းဒေသကြီး(၁) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်ညိုညိုဦး၊ တိုင်းဒေသကြီး(၂) လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ် ဦးထွန်းထွန်းဝင်း၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးစော်မင်းနိုင်တို့ ဦးဆောင်ပြီး မြို့နယ်အဆင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးကော်မတီအဖွဲ့က ယာယီပျံကျဈေးနှင့် မြို့နယ်ဗိုလ်ချုပ်ကြေးရပ်ရှေ့လမ်းဆုံတို့၌ နှာခေါင်းစည်း တပ်ဆင်မလာ သူများအား နှာခေါင်းစည်းတစ်ခုဒဏ်ငွေ ၂၀၀ ကျပ် ဒဏ်ရိုက်စနစ်ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ကိုဗစ် - ၁၉ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးကာလဖြစ်သည့်အတွက် နောင်တွင်လည်း နှာခေါင်းစည်းတပ်ဆင်ပြီးမှ အပြင်ထွက်ကြရန် အသိပညာပေး ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ခင်သန်းလှိုင်(ပြန်/ဆက်)

ကျောင်းကုန်းမြို့၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအတွက် နှာခေါင်းစည်းဝတ်ဆင်ရေး ပညာပေးလုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

ကျောင်းကုန်း မေ ၂၀
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်ခရိုင် ကျောင်းကုန်းမြို့နယ် မြို့မဈေးကြီး အနီးတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြိုတင် ကာကွယ်ရေးအတွက် လူတိုင်း နှာခေါင်းစည်းဝတ်ဆင်ရေး လှုပ်ရှားမှု ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် အသိပညာပေး ခြင်းကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် ပူးပေါင်းအဖွဲ့ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ သည်။

အဆိုပါ လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာ တွင် အိမ်အပြင်ထွက်သည့် လူတိုင်း သည် နှာခေါင်းစည်း ဝတ်ဆင်သည့် အလေ့အကျင့် ဖြစ်စေရေးအတွက် နှာခေါင်းစည်းများ အခမဲ့ဖြန့်ဝေကာ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာနက ထုတ်ဝေသည့် သတင်း စကား လက်ကမ်းစာစောင်များနှင့် ကျန်းမာရေးအသိပညာပေးလက်ကမ်း စာစောင်များဖြန့်ဝေခြင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉



ရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအတွက် လမ်းညွှန်ချက်များကို ပြည်သူများ ကျယ်ပြန့်စွာသိရှိစေရေးတို့ကို နေ့စဉ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။

အဆိုပါအဖွဲ့တွင် မြို့နယ် စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ

နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ကျန်းမာရေး အထောက်အကူပြုကော်မတီဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းကြိုင်(ပြန်/ဆက်)

လွိုင်ကော်မြို့၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်နိုင်ရေးအတွက် အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ အရှိန်အဟုန်မြှင့် ဆောင်ရွက်

လွိုင်ကော် မေ ၂၀
ကယားပြည်နယ် လွိုင်ကော်မြို့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ် နိုင်ရေးအတွက် အသိပညာပေး လုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ လွိုင်ကော်ခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ဒေါ်ခင်ကြည် ဖောင်ဒေးရှင်းနှင့်ပူးပေါင်း၍ အသိ ပညာပေးနှိုးဆော်ခြင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ မပြန့်ပွားဖို့ မိမိကစကာကွယ်ဖို့ လက်ကမ်းစာစောင် ဖြန့်ဝေခြင်းတို့ကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီမှစ၍ ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာများသို့ လှည့်လည်ဆောင်ရွက် ခဲ့သည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန် ထားသော ညွှန်ကြားချက်များ၊

ဒေသန္တရအိမ်နီးချင်းများကို အသိပညာပေး လုပ်ငန်းများကို အသိပညာပေး လုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့် ဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ လွိုင်ကော်ခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ဒေါ်ခင်ကြည် ဖောင်ဒေးရှင်းနှင့်ပူးပေါင်း၍ အသိ ပညာပေးနှိုးဆော်ခြင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ မပြန့်ပွားဖို့ မိမိကစကာကွယ်ဖို့ လက်ကမ်းစာစောင် ဖြန့်ဝေခြင်းတို့ကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီမှစ၍ ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာများသို့ လှည့်လည်ဆောင်ရွက် ခဲ့သည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန် ထားသော ညွှန်ကြားချက်များ၊



ခွန်းနော်(ပြန်/ဆက်)

မိုးနဲမြို့မဈေး၌ နှာခေါင်းစည်းနှင့် လက်အိတ်များ အခမဲ့ဖြန့်ဝေ

မိုးနဲ မေ ၂၀
ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) လင်းခေးခရိုင် မိုးနဲမြို့နယ် မြို့မဈေးအတွင်း၌ ယနေ့ နံနက် ၇ နာရီက ဈေးသို့လာရောက်ကြသော ပြည်သူများနှင့် ဈေးသူများအား နှာခေါင်းစည်းများ အခမဲ့ဖြန့်ဝေခြင်း၊ လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေ ပေးခြင်း၊ လက်သန့်ဆေးရည်များဖြင့် လက်များသန့်စင်စေခြင်းစသည့် ကိုဗစ်-၁၉

ရောဂါ အသိပညာပေးရေးလုပ်ငန်းများကို ပူးပေါင်းအဖွဲ့များက ဆောင်ရွက် ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်မှုတွင် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးစိုးထွဋ် ဦးဆောင်၍ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးဌာန၊ မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၊ ကြက်ခြေနီ

အသင်းခွဲ၊ ရှမ်းလူငယ်အဖွဲ့၊ နမ့်ခုံးရှမ်းများပရဟိတအသင်းတို့ ပူးပေါင်း၍ နှာခေါင်းစည်းအခမဲ့ ၂၅၀၊ လက်အိတ်များကို အခမဲ့ဖြန့်ဝေပေးခြင်း၊ အများမြင်သာ သည့်နေရာတို့တွင် အသိပညာပေးပို့စတာများကပ်ခြင်း၊ လက်သန့်ဆေးရည် များဖြင့် လက်သန့်စင်ပေးခြင်း၊ ဈေးအတွင်း လာရောက်ပါက နှာခေါင်းစည်း တပ်ဆင်ပြီးမှသာ လာရောက်စေခြင်း၊ ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ အသိပညာပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မျိုးညွန့်ရွှေ(မိုးနဲ)

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့ ပေါ့ပိုက်ပွင့်တစ်ဦးဖြစ်သူ T. O. P ဟာ အမျိုးသားတေးဂီတအဖွဲ့ BIGBANG ရဲ့ အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦး ဖြစ်ပါတယ်။ လက်ရှိမှာ T. O. P နဲ့ ကင်ဂါဘင်တို့ ချစ်သူတွေဖြစ်နေကြောင်း သတင်းတွေ ပေါ်ထွက်လာခဲ့ရာ အဆိုပါသတင်းတွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး အေဂျင်စီဘက်က ပြန်လည်ရှင်းလင်းခဲ့တယ်လို့ စွန့်ပီ ဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

T. O. P နဲ့ ကင်ဂါဘင်တို့ စုံတွဲရိုက်ကူးထားတဲ့ ဓာတ်ပုံဟာ အွန်လိုင်းမီဒီယာပေါ်မှာ ပျံ့နှံ့နေပြီး တရုတ်မီဒီယာတစ်ခုက သူတို့ နှစ်ဦးချစ်သူတွေဖြစ်နေကြောင်း စတင်ရေးသားဖော်ပြခဲ့တာပါ။ အဆိုပါ မီဒီယာရဲ့ဖော်ပြချက်အရ T. O. P နဲ့ ကင်ဂါဘင်တို့ဟာ သမုဒ္ဒရာကို နောက်ခံထားတဲ့မြင်ကွင်းနဲ့ ရိုက်ကူးထားတဲ့ သူတို့ တစ်ဦးချင်းစီရဲ့ ဓာတ်ပုံတွေကို လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပေါ်မှာ အသီးသီးဖော်ပြခဲ့ကြပါတယ်။ နောက်ပိုင်းမှာ ပြန်လည်ဖျက်ခဲ့ပေမယ့် အဆိုပါ ဓာတ်ပုံတွေမှာ သူတို့နှစ်ဦးဟာ တူညီတဲ့ညဝတ်စုံဒီဇိုင်းကို ဝတ်ဆင်ထားကြကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။

အဆိုပါ သတင်းတွေအပေါ် ကင်ဂါဘင်ရဲ့ ဖျော်ဖြေရေးအေဂျင်စီ က ကြယ်ပွင့်နဲ့ဆက်သွယ်ကာ သတင်းတွေ မှန်ကန်မှု ရှိ မရှိ အတည် ပြုနေဆဲဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပေမယ့် T. O. P ရဲ့ ဖျော်ဖြေရေး အေဂျင်စီကတော့ ကြယ်ပွင့်ရဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်ရေးအကြောင်းအရာဖြစ်တာ ကြောင့် အေဂျင်စီအနေနဲ့ အတည်ပြုပြောကြားနိုင်ခြင်းမရှိဘူးလို့ တုံ့ပြန်ခဲ့ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။

ချစ်သူတွေဖြစ်နေကြောင်း သတင်းတွေထွက်လာတဲ့ T. O. P နဲ့ ကင်ဂါဘင်



ကင်ယိုဂျန်ရဲ့ ရုပ်ရှင်သစ် Backstreet Rookie

တောင်ကိုရီးယားဇာတ်လမ်းတွဲရုပ်ရှင်တွေမှာ ကလေးသရုပ်ဆောင်တစ်ဦးဖြစ် ပရိသတ်တွေနဲ့ စတင် ရင်းနှီးခဲ့တဲ့ ကင်ယိုဂျန်ဟာ လတ်တလောမှာတော့ ဇာတ်လမ်းတွဲရုပ်ရှင်သစ်မှာ ခေါင်းဆောင်မင်းသမီး အဖြစ် ပါဝင်ထားပါတယ်။ ကင်ယိုဂျန်ရဲ့ ရုပ်ရှင်သစ်ဟာ Backstreet Rookie လို့ အမည်ရကြောင်း စွန့်ပီဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။



မေ ၂၀ ရက်မှာ ကင်ယိုဂျန် ပါဝင်ထားတဲ့ ရုပ်သံဇာတ်လမ်း တွဲသစ်မှာ ပုံရိပ်တွေကို ထုတ်ဖော်ပြသခဲ့ပြီး အဆိုပါ ဓာတ်ပုံတွေမှာ ကင်ယိုဂျန်ဟာ လှပတဲ့ အမျိုးသမီးတစ်ဦးအဖြစ် ပြီးပြည့်စုံတဲ့ အလှတရားကို ပိုင်ဆိုင်ထားတာကိုလည်း တွေ့ရ ပါတယ်။ အဆိုပါ ဇာတ်လမ်း တွဲဟာ အချစ်ဇာတ်လမ်းအမျိုး အစားဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရ ပါတယ်။ အဆိုပါ ဇာတ်လမ်းတွဲမှာ ကင်ယိုဂျန်ဟာ စတိုးဆိုင်က အချိန်ပိုင်း အလုပ်သမားတစ်ဦး အဖြစ် ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ထား တာပါ။ ယင်းဇာတ်လမ်းတွဲကို လာမယ့် ဇွန် ၁၂ ရက်မှာ စတင် ထုတ်လွှင့်သွားမှာဖြစ်ကြောင်း လည်း သိရပါတယ်။

တာကာရီစစ်နိုင်ငံက အရိရန်နာဂရန်းဒ်နဲ့ ဂျက်စတင်ဘီဘာတို့ ဘောဘုတ်နံပါတ်တစ်နေရာကို ဝယ်ယူခဲ့ကြောင်း စွပ်စွဲ

ပေါ့ပိုက်ပွင့်ဖြစ်ကြတဲ့ အရိရန်နာဂရန်းဒ်နဲ့ ဂျက်စတင်ဘီဘာ တို့ နောက်ဆုံးထုတ်လွှင့်ခဲ့တဲ့ စုံတွဲတေးသီချင်း Stuck With U ဟာ လတ်တလောမှာ ဘောဘုတ်တေးဂီတဇယားမှာ ရောင်းအားအကောင်း ဆုံးသော တေးသီချင်းအဖြစ် နံပါတ်တစ်နေရာမှာ ရပ်တည်နေပါတယ်။ ဒီလို နံပါတ်တစ်နေရာရဖို့အတွက် အရိရန်နာဂရန်းဒ်နဲ့ ဂျက်စတင် ဘီဘာတို့က တေးသီချင်းတွေကို ပြန်လည်ဝယ်ယူခဲ့တာဖြစ်ကြောင်း ကျော်ကြားတဲ့ တေးသီချင်းတစ်ဦးဖြစ်သူ တာကာရီစစ်နိုင်ငံက စွပ်စွဲ ပြောကြားခဲ့တယ်လို့ အီးအွန်လိုင်းဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေ အရ သိရပါတယ်။

တာကာရီစစ်နိုင်ငံက မေ ၁၈ ရက်က သူ့ရဲ့ အင်စတာဂရမ်စာမျက် နှာပေါ်မှာ ဗီဒီယိုတစ်ခုကို ဖော်ပြခဲ့ပြီး အဆိုပါဗီဒီယိုမှာ အရိရန်နာ ဂရန်းဒ်နဲ့ ဂျက်စတင်ဘီဘာတို့ တေးသီချင်းသစ်အတွက် ဘောဘုတ်ရဲ့ နံပါတ်တစ်နေရာကို ဝယ်ယူခဲ့ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ ဒီလို ပြောကြားရာမှာလည်း တာကာရီစစ်နိုင်ငံက သူ့ရှာဖွေထားတဲ့ သက်သေတွေကိုလည်း ထုတ်ဖော်ပြသခဲ့တာ တွေ့ရပါတယ်။ အရိရန်နာဂရန်းဒ်နဲ့ ဂျက်စတင်ဘီဘာတို့ရဲ့ တေးသီချင်းသစ် Stuck With U ကို အကြွေးဝယ်ကဒ် ခြောက်ခုကိုသုံးကာ အွန်လိုင်း ကနေတစ်ဆင့် ဝယ်ယူခဲ့ပြီး အဆိုပါကဒ်တွေမှ ဝယ်ယူခဲ့တဲ့ပမာဏ ကြောင့်သာ ယင်းတေးသီချင်းဟာ ဘောဘုတ်ရဲ့ နံပါတ်တစ်နေရာကို ပိုင်ဆိုင်နိုင်တာဖြစ်ကြောင်းလည်း တာကာရီစစ်နိုင်ငံရဲ့ ပြောကြားချက် အရ သိရပါတယ်။

ဒါ့အပြင် တာကာရီစစ်နိုင်ငံက သူ့ရဲ့ တေးသီချင်းသစ် Gooba ဟာ နံပါတ်တစ်နေရာကို ရသင့်ကြောင်း၊ သူ့ရဲ့ တေးသီချင်းဟာ အကြိမ်အများဆုံး ထုတ်လွှင့်ရတဲ့ တေးသီချင်းဖြစ်ပေမယ့် လက်ရှိမှာ ဘောဘုတ်ရဲ့ နံပါတ်သုံးနေရာမှာ ရပ်တည်နေကြောင်းလည်း ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့တယ်လို့ သိရပါတယ်။

လက်ထပ်ပြီးစီးပြီးဖြစ်ပါကြောင်း

နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ၊ တပ်ကုန်းမြို့နယ် ခွဲတပ်ကြပ်ကြီး ဦးသန်းထွန်းဦး-ဒေါ်သန်းသန်းနု တို့၏သားကြီး မောင်တင်ထက်နိုင် နှင့် ရန်ကုန်မြို့၊ အလုံမြို့နယ်၊ ရေတွင်းလမ်း၊ အမှတ်(၂၇) မြေညီနေ ဦးမြင့်စိုး-ဒေါ်မြင့်သန်း တို့၏သမီးကြီး မဆုမြတ်မိုး (B.Sc, Phys) တို့သည် ၉-၄-၂၀၂၀ ရက် (ကြာသပတေးနေ့)တွင် လက်ထပ်ပြီးစီး ပါကြောင်း။ နှစ်ဖက်သားမိဘများနှင့် မောင်တင်ထက်နိုင်-မဆုမြတ်မိုး

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

လယ်ဝေးမြို့၊ အမှတ်(၁)ရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၃၁/ဧရာဝတီ)၊ ဦးပိုင်အမှတ် (၄၈) ဧရိယာ(၀.၀၉၃)ဧကရှိ ဦးဘိုး၊ ဒေါ်ခင်မြင့် အမည်ပေါက် ဘိုးဘိုင်းမြေကွက်အား လယ်ဝေး မြို့နယ်တရားရုံး၏ တရားမကြီးမှုအမှတ်(၁၀)အရ မှတ်ပုံတင်အရောင်းအဝယ်စာချုပ် ချုပ်ပေး စေလိုမှုဖြင့် အနိုင်ဒီကရီရိုထားသူ ဦးမြင့်အောင်(ဘ)ဦးမြတ်ထွန်း (၉/၀၈/၆၆)၁၅၁၂၅ မှ လယ်ဝေးမြို့နယ် စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ရုံး၏ မှတ်ပုံတင်အမှတ်(၁၀/၂၀၂၀)အရ မှတ်ပုံ တင်ထားရှိသည့် တရားရုံးအနိုင်ဒီကရီ အရောင်းအဝယ်ကတ်စာချုပ် မူရင်းများတင်ပြ၍ မှတ်ပုံ တင်အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ချုပ်ဆိုရန် မြေပုံ၊ မြေရာဇဝင် လျှောက်ထားလာရာ ကန့်ကွက်လိုသူ များအနေဖြင့် ပိုင်ဆိုင်မှုစာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးအမိန့်ဒီကရီများဖြင့် အထောက်အထား နိုင်လုံစွာတင်ပြ၍ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှု ဌာနသို့ ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၁၅)ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက ဌာန၏လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ မြေပုံ၊ မြေရာဇဝင် လျှောက်ထားလာ မှုအား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာလိုက်သည်။ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်

ရန်ကုန်မြို့၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရွှေပေါက်ကဲမြို့သစ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ် (၁၄)၊ ပုဂံလမ်း၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၃၃)၊ ဦးမောင်မောင်၊ ဦးခင်မောင်ညို၊ ဦးစိုးစိုး၊ ဦးဝင်းဇိုလ်တို့၏ အမည်ပေါက်သည့် နှစ်(၆၀) မြေဧကရန်ပါ မြေအကျယ် ပေ (၄၀ x ၆၀)ရှိ မြေကွက်အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့သည် အမည်ပေါက်ပိုင်ဆိုင်ပါ ကြောင်း၊ ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း၊ အရှုပ်အရှင်တစ်စုံတစ်ရာမရှိ ကင်းရှင်းပါကြောင်း၊ ဝန်ခံပါသဖြင့် ဦးမြိုးဟန် (၁၂/၉၀၈၆(နိုင်)၁၈၄၅၆) မှ စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ရာ ဤကြော်ငြာစာပါသည့်နေ့မှ (၇)ရက်အတွင်း စာချုပ်စာတမ်း မူရင်း၊ စာရွက်စာတမ်းမူရင်းများနှင့်တကွ ဆက်သွယ်ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ပြည့်သည့်တိုင် ကန့်ကွက်သူမရှိပါက ဤအရောင်းအဝယ်အား ဥပဒေနှင့် အညီ ပြီးသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။ ညွှန်ကြားသူ ဦးမြိုးဟန် ညွှန်ကြားချက်အရ ဒေါ်ဝေဝေနိုင် (ခ) ဒေါ်မြမြဌေး (H.G.P, L.L.B) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၆၆၀၅)၊ (၂၀-၇-၁၉၉၈) ရုံး-(ဟ/၃၀၄)၊ မေမာသီလမ်း၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ဖုန်း-၀၉-၅၄၀၀၂၂၉

"တွေ့လျှင်ပြောကြပါ" လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ဖြစ်နိုင်သော အချက်များ တွေ့ရှိပါက နီးစပ်ရာ လျှပ်စစ်ရုံးများသို့ အမြန်ဆက်သွယ်အကြောင်းကြားရန်

အေးပြည့် - စုစည်းသည်

ကြော်ငြာရှင်များသို့..... ယခုကာလအတွင်း ကြေးမုံသတင်းစာ(ရန်ကုန်)တွင် ကြော်ငြာ ထည့်သွင်းလိုပါက ကြော်ငြာရှင်များ အဆင်ပြေချောမွေ့စေရန်အတွက် ကြေးမုံသတင်းစာတိုက်သို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ထည့်သွင်း၍ သော်လည်းကောင်း၊ gmail (သို့) Viber ဖြင့် ပို့၍သော်လည်းကောင်း ကြော်ငြာထည့်သွင်းနိုင်ပါသည်။ gmail (သို့) Viber ဖြင့် ကြော်ငြာထည့်သွင်းလိုပါက minzawthein9 @gmail.com (သို့) Viber ဖုန်းနံပါတ် ၀၉-၅၁၆၆၅၄၃ သို့ အထောက် အထားပြည့်စုံစွာ ပေးပို့ထည့်သွင်းနိုင်ပါသည်။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက ဖုန်းနံပါတ် ၀၁-၈၃၉၇၃၃၀၊ ၀၉-၅၁၆၆၅၄၃ သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ် စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။ ကြေးမုံသတင်းစာတိုက်(ရန်ကုန်)

ကြော်ငြာရှင်များသို့..... ယခုကာလအတွင်း ကြေးမုံသတင်းစာ(နေပြည်တော်)တွင် ကြော်ငြာထည့်သွင်းလိုပါက ကြော်ငြာရှင်များ အဆင်ပြေချောမွေ့စေရန် အတွက် ကြေးမုံသတင်းစာတိုက်(နေပြည်တော်)သို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ထည့်သွင်း၍ သော်လည်းကောင်း၊ gmail (သို့) Viber ဖြင့် ပို့၍သော်လည်းကောင်း ကြော်ငြာထည့်သွင်းနိုင်ပါသည်။ gmail (သို့) Viber ဖြင့် ကြော်ငြာထည့်သွင်းလိုပါက mrrrdmn111 @gmail.com (သို့) Viber ဖုန်းနံပါတ် ၀၉-၇၉၇၁၉၅၉၇၅ သို့ အထောက် အထားပြည့်စုံစွာ ပေးပို့ထည့်သွင်းနိုင်ပါသည်။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက ဖုန်းနံပါတ် ၀၉-၇၉၇၁၉၅၉၇၅ သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ပါ သည်။ ကြေးမုံသတင်းစာတိုက်(နေပြည်တော်)

Happy Eid 2020 SPECIAL PROMOTION

GRAND FOOD MART

၂၀. ၅. ၂၀၂၀ ရက်နေ့မှ ၂၈. ၅. ၂၀၂၀ ရက်နေ့အထိ

Product of Malaysia Kawan Samosa Buy 5pkt Get 1pkt

Product of Malaysia Kawan Spring Roll Buy 5pkt Get 1pkt

မကြာမီကျရောက်တော့မည့် ပျော်ရွှင်ဖွယ် ဝါကျွတ် အိဒ်ပွဲတော် ကာလတွင် မိမိလေးစားချစ်ခင်ရသော မိဘတွေအား...

Online မှ ဝယ်ယူသူ Customer များအတွက် အိမ်တိုင်ရာရောက် Hand to Hand Delivery စနစ်ဖြင့် ပေးပို့ရောင်းချပေးလျက်ရှိရာ...

Hot Line: 09 969684121, 09 977433294

Arla Milk 1Ltr Product of Denmark Buy 5pcs Get 1pcs

Mom's Choice Oil 1 Ltr Product of Indonesia Buy 5bottle Get 1bottle

Sadia Whole Chicken 1.4kg Product of Brazil Buy 5pcs Get 1pcs

Westgold Butter 1kg Buy 1blk Product of NZ Get 3pcs

Beef Topside 1kg အမဲပေါင်သား Buy 2pkt Get 4pcs

Beef Minced 1kg အမဲသားကြိတ်သား(ပေါင်သား) Buy 2pkt Get 1pcs

BMT Rice 1kg Buy 5pkt Get 1pcs

Westgold Butter 1kg Buy 3blk Product of NZ Get 1pcs 250g

Grand Food Mart (1)- No.2,Aung San Stadium (Eastern), Upper Pansoedan Street, Mingalar Taung Nyunt Township. Grand Food Mart (2)No.124,Kyeikkasan Street,Tamwe Township.

လိပ်ခေါင်း၊ ကရင်ဂျီနာ 09-794163826 အပျို၊ အကျိတ်၊ အရေပြား၊ အရိုးအကြော၊ မခွဲမစိပ်၊ မနာမကျင် အမြစ်ပြတ်ကုသပေးသည်။

အမည်ပြောင်း ဦးမောင်မောင်သွင် [၁၁/၈တန (နိုင်)၀၃၄၇၃၇၁၁၊ မောင်ဇော်ဝေယံ အား မောင်ရန်လင်းအောင် [၁၂/ဗဟန(နိုင်)၁၀၅၃၈၈၈]ဟု ပြောင်းလဲ ခေါ်ဆိုပါရန်။

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်(၃၈)၊ မြေကွက်အမှတ် (၄၉၆)၊ မြတ်မင်္ဂလာလမ်း၊ အကျယ်အဝန်း ပေ(၄၀x၆၀) မြေကွက်အနက်မှ ခေါင်းရင်းဘက် ပေ(၂၀x၆၀)ရှိ မြေကွက်နှင့် မြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်ကို...

အများသိစေရန်ကြေညာချက် ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (၁၅)၊ မြေကွက်အမှတ် (၇၉၁) (အလျား ပေ ၄၀x အနံ ပေ ၆၀) အကျယ်ရှိ ပါမစ်မြေအမျိုးအစား မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ နှင်းဆီလမ်း၊ (၁၅)ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၇၉၁)ဟုခေါ်တွင်သော မြေကွက်၏အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အား...

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၃၀)၊ ထွန်းသီရိ(၂)လမ်း၊မြေကွက်အမှတ်(၅၄၀)၊ အကျယ်အဝန်း (၀.၀၅၉)ဧကရှိနှင့်(၆၀)ဂရမ်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်တွင် ဆောက်လုပ်ထားသော အဆောက်အဦး အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ် အားလုံးအား တို့ကို ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနတွင် ယခုရောင်းချသူ ဒေါ်နုနှင့်ဝေဖူး(၁၂/တမန(နိုင်)၁၀၁၃၆၅)မှ အမည်ပေါက်ပြီး တရားဝင်ရောင်းချပိုင်ခွင့်၊ စီမံခန့်ခွဲပိုင်ခွင့်ရှိ သူဖြစ်ကြောင်း ဝန်ခံကတိပြု၍ ရောင်းချရန်ကမ်းလှမ်းလွှာဖြင့် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေကရောင်းချသည့် တန်ဖိုးငွေအနက်မှ စရင့်ငွေအချို့ကိုပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

သမီးအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ အုတ်ပိုမြို့နယ်၊ အိုးသည်ကုန်းမြို့၊ (၁)လမ်း၊ နေ ဦးစံတင်(၇/အဖန(စဉ့်)၀၀၀၀၇၂-ဒေါ်စန်းစန်းအေး(၇/မလန(နိုင်)၀၆၃၂၅)တို့၏သမီး မအေးမြတ်စံ(၇/အဖန(နိုင်)၀၈၇၂၀၃)သည် မိဘနှစ်ပါးအား စိတ်ဆင်းရဲအောင်ပြုလုပ်ပြီး မိမိသဘောအရ နေအိမ်မှ ဆင်းသွားပါသဖြင့် ယနေ့မှစ၍ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်လိုက်သည်။ စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်းသည်းခံပါ။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ဒေါ်ဇော်စိမ့်စိမ့် အထက်တန်းစရ.စန (LL.B, D.M.L.) (စဉ်-၄၁၄၀၀) Ph : 09-796766946, 09-43124898 Email: myanmarlandrealestate&lawfirm@gmail.com

အများသိစေရန်ကြော်ငြာခြင်း ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း၊ လားရှိုးမြို့နယ်၊ (၁၂)ရပ်ကွက်၊ နယ်မြေ(၈)တွင်း အတွက်အမှတ် (၃၆/ရှမ်းစေ့တန်းရပ်)တွင် ဆောက်လုပ်လျက်ရှိသော သုခမြိုင်ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံမြေနေရာနှင့်ပတ်သက်၍ လားရှိုး မြို့နယ်လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာနရုံးတွင် မူလအမည်ပေါက်လျက်ရှိသော ဒေါ်မာမန် (၁၂/စခန(နိုင်)၀၂၇၅၀)အမည်ပေါက်ဖြင့် ပိုင်ဆိုင်လျက်ရှိပါသည်။

ဒေါ်မြစိန်(၁၂/ဥကမ(နိုင်)၀၃၃၃၇၃) ၎င်း၏အထွေထွေ ကိုယ်စားလှယ် လွှဲအပ်ချက်အရ ဒေါ်မြစိန်နှင့်(၁၂/ဥကမ(နိုင်)၀၃၃၃၇၃)နှင့် အများသိစေရန်ရှင်းလင်းကြေညာခြင်း ရန်ကုန်မြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ အရိုးကုန်းရပ်ကွက်၊ ၁၄၄လမ်း၊ အမှတ်(၇)နေ ဦးသန်းစော်ဝင်း [၇/ရတန(နိုင်)၀၆၅၈၈၆]နှင့် ဦးနေလင်းမောင် [၁၄/စလန(နိုင်)၀၀၀၇၃] တို့၏ ညွှန်ကြားချက်အရ ၁၃-၅-၂၀၂၀ရက်ထုတ် ကြေးမုံသတင်းစာပါ ဒေါ်မြစိန်၊ ဒေါ်မြစိန်နှင့်(၁၂)တို့၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ ဦးမျိုးမြင့်အောင်၏ ကြေညာချက်အပေါ် ရှင်းလင်းကြေညာအပ်ပါသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းအများသိစေရန်ကြေညာချက် ရန်ကုန်မြို့၊ အလုံမြို့နယ်၊ ဌာနရပ်ကွက်၊ နှင်းဆီလမ်း၊ အမှတ်(၆၃)၊ (၆)လွှာ(Hall Type) အကျယ်အဝန်း ပေ(၁၉x၆၅)တို့ကိုပိုင်ဆိုင်သူ ဒေါ်မြစိန်နှင့်(၁၂/ကမတ(နိုင်)၀၃၃၃၇၃)တို့သည် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေက ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေအချို့ ပေးချေခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။

အများသိစေရန်ကြော်ငြာခြင်း ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း၊ လားရှိုးမြို့နယ်၊ (၁၂)ရပ်ကွက်၊ နယ်မြေ(၈)တွင်း အတွက်အမှတ် (၃၆/ရှမ်းစေ့တန်းရပ်)တွင် ဆောက်လုပ်လျက်ရှိသော သုခမြိုင်ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံမြေနေရာနှင့်ပတ်သက်၍ လားရှိုး မြို့နယ်လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာနရုံးတွင် မူလအမည်ပေါက်လျက်ရှိသော ဒေါ်မာမန် (၁၂/စခန(နိုင်)၀၂၇၅၀)အမည်ပေါက်ဖြင့် ပိုင်ဆိုင်လျက်ရှိပါသည်။

ဒေါ်မြစိန်(၁၂/ဥကမ(နိုင်)၀၃၃၃၇၃) ၎င်း၏အထွေထွေ ကိုယ်စားလှယ် လွှဲအပ်ချက်အရ ဒေါ်မြစိန်နှင့်(၁၂/ဥကမ(နိုင်)၀၃၃၃၇၃)နှင့် အများသိစေရန်ရှင်းလင်းကြေညာခြင်း ရန်ကုန်မြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ အရိုးကုန်းရပ်ကွက်၊ ၁၄၄လမ်း၊ အမှတ်(၇)နေ ဦးသန်းစော်ဝင်း [၇/ရတန(နိုင်)၀၆၅၈၈၆]နှင့် ဦးနေလင်းမောင် [၁၄/စလန(နိုင်)၀၀၀၇၃] တို့၏ ညွှန်ကြားချက်အရ ၁၃-၅-၂၀၂၀ရက်ထုတ် ကြေးမုံသတင်းစာပါ ဒေါ်မြစိန်၊ ဒေါ်မြစိန်နှင့်(၁၂)တို့၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ ဦးမျိုးမြင့်အောင်၏ ကြေညာချက်အပေါ် ရှင်းလင်းကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ဒေါ်ဇော်စိမ့်စိမ့် အထက်တန်းစရ.စန (LL.B, D.M.L.) (စဉ်-၄၁၄၀၀) Ph : 09-796766946, 09-43124898 Email: myanmarlandrealestate&lawfirm@gmail.com

ဝယ်ယူသူ၏ညွှန်ကြားချက်အရ ဒေါ်ခင်သန္တာဝင်း B.A (History), PGDL (Dip in English) အထက်တန်းစရ.စန (စဉ်-၂၂၆၅၅) အမှတ်(၁၆၀)၊ ငှက်လမ်း၊ ဌာနရပ်ကွက်၊ အလုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၁-၂၂၇၇၉၆၊ ၀၉-၄၄၄၀၀၂၆၀၊ ၀၉-၂၅၄၀၆၁၄၅၉

ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၁၀၊ လူနေရပ်ကွက်အမှတ်-၇၊ သမိန်စရမ်းလမ်း၊ အမှတ်-၃၂၅(ခ) ဒေါ်မြမြဝင်း အမည်ပေါက်နှင့်(၆၀)ဂရမ်နှင့် ပတ်သက်၍ အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း အထက်ပါမြေကွက်အမှတ်-၃၂၅(ခ) မြေကွက်အား ဂရန်အမည်ပေါက်ပိုင်ရှင် ဒေါ်မြမြဝင်းထံမှ ဦးခင်မောင်အောင်သည် ၂၀၂၀-၂၀၂၀ ရက်စွဲပါစာချုပ်ဖြင့် ဝယ်ယူ၍ နေအိမ်ဆောက်လုပ်ပိုင်ဆိုင်ထားသူ ပိုင်ရှင်တစ်ဦးဖြစ်ပြီး မြေကွက်ပိုင်ဆိုင်သည့် ဒေါ်မြမြဝင်း အမည်ပေါက် ဂရန်မူရင်းအား ဦးခင်မောင်အောင်ထံမှ ဝယ်ယူခဲ့ပြီး နေအိမ်ဆောက်လုပ်ပိုင်ဆိုင်သူ ပိုင်ရှင်တစ်ဦးဖြစ်ပြီး မြေကွက်ပိုင်ဆိုင်သည့် ဒေါ်မြမြဝင်းအထံမှ စာချုပ်များကို ပြည့်စုံစွာပြင်ဆင်ကာ ဦးခင်မောင်အောင်ထံမှ စာချုပ်ပိုင်ဆိုင်ခွင့်အပြင် ဂရန်မူရင်းသည် မည်သူလက်ဝယ်ပိုင်ရှိနေသည်ကို ဦးခင်မောင်အောင်အနေဖြင့် သိရှိခဲ့ရခြင်း မရှိပါ။

လှိုင်သာယာမြို့နယ်၌ မသန်စွမ်းသူ ၄၄၅ ဦးအား တစ်ဦးလျှင် ဆန်လေးပြည် ပေးအပ်



ရန်ကုန် မေ ၂၀
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှိုင်သာယာမြို့နယ်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် လှိုင်သာယာမြို့နယ်အတွင်းရှိ မသန်စွမ်းသူများအား ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီက လှိုင်သာယာမြို့နယ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးကော်မတီမှ ဆန်များ ပေးအပ်လှူဒါန်းသည်။

ယင်းသို့ ပေးအပ်လှူဒါန်းရာတွင် ဦးအောင်ဦး(အောင်ပြည့်ဖြိုးကုမ္ပဏီ)၊ ဆရာတော်ဦးကောသရနှင့် အမှတ်(၂၀) ဈေးသူ ဈေးသားများက လှိုင်သာယာမြို့နယ် ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးကော်မတီသို့ လာရောက်လှူဒါန်းခဲ့သည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးကော်မတီမှ အမှတ်(၂) တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမြတ်မင်းသူ၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဝင်(၂) ဦးဇော်ဇော်အောင်တို့က အလှူရှင်များကိုယ်စား မြို့နယ်အတွင်းရှိ မသန်စွမ်းသူ ၄၄၅ ဦးတို့အား တစ်ဦးလျှင် ဆန်လေးပြည် ပေးအပ်လှူဒါန်းကြောင်း သိရသည်။

မြသန္တာဝင်း(ပြန်/ဆက်)

နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏
ပြည်သူ့အတွက် စတုတ္ထ (၁) နှစ်တာ

ပြည်သူ့အတွက် စတုတ္ထ(၁)နှစ်တာ အချုပ်ပိုပါရှိ

ယနေ့ထုတ် ကြေးမုံသတင်းစာတွင် ချင်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့၏ စတုတ္ထ(၁)နှစ်တာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ချက်များကို အချုပ်ပိုလေးမျက်နှာဖြင့် ဖော်ပြထားပါသည်။

ကြေးမုံ ယနေ့ ဖတ်စရာ

အကျပ်အတည်းနဲ့တွေ့တဲ့အခါ မှားတတ်တဲ့အမှားများ စာမျက်နှာ » ၆

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုများ လျော့ကျလာသည့် အတွက် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ စာသင်ကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ် စာမျက်နှာ » ၁၁

အားအလွန်ကောင်းသော ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း အခြေအနေ

နေပြည်တော် မေ ၂၀

ယနေ့ည ၉ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်များအရ အိန္ဒိယနိုင်ငံ အနောက်ဘက်လားပြည်နယ် ဒီဂါမြို့နှင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ ဟာတီရာကျွန်းစုတို့ကြားမှ ဖြတ်ကျော်နေသော အားအလွန်ကောင်းသော ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း အမ်ဖန်သည် မြောက်-အရှေ့မြောက်ဘက်သို့ ရွေ့လျားခဲ့ပြီး အိန္ဒိယနိုင်ငံ ကိုးလ်ကတ္တားမြို့၏ အရှေ့မြောက်ဘက် ၁၀ မိုင်ခန့်အကွာတွင် ဆက်လက်တည်ရှိနေသည်။

နောက် ၁၂ နာရီအတွင်း ခန့်မှန်းချက်
အဆိုပါ အားအလွန်ကောင်းသော ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း အမ်ဖန်သည် မြောက်-အရှေ့မြောက်ဘက်သို့ ဆက်လက်ရွေ့လျားပြီး နောက် ၁၂ နာရီအတွင်း အားကောင်းသော ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း အမ်ဖန်အဖြစ်သို့ အားလျော့သွားမည်ဟု ခန့်မှန်းရသည်။

မိုးရွာသွန်းမှုအခြေအနေခန့်မှန်းချက်
အဆိုပါ အားအလွန်ကောင်းသော ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း အမ်ဖန်၏ အရှိန်ကြောင့် မေ ၂၀ ရက်မှ ၂၁ ရက်အတွင်း နေပြည်တော်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာစိပ်စိပ်မှ နေရာအနှံ့အပြားနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်နှင့် ကယားပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကျကျ မိုးထစ်ချွန်းရွာပြီး စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ချင်းပြည်နယ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကျကျ မိုးကြီးနိုင်သည်။

မြေပြင်လေတိုက်ခတ်နိုင်မှုအခြေအနေခန့်မှန်းချက်
အဆိုပါ အားအလွန်ကောင်းသော ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း အမ်ဖန်၏ အဝန်းအဝိုင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံ ရခိုင်ကမ်းရိုးတန်းမြောက်ပိုင်းနှင့် နီးကပ်နေခြင်းကြောင့်လည်းကောင်း၊ မုန်တိုင်း ကမ်းကိုဖြတ်ကျော်ပြီးနောက် မုန်တိုင်းအကြွင်းအကျန် တိမ်တိုက်များသည် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)နှင့် ချင်းပြည်နယ်တို့ပေါ်သို့ ရောက်ရှိနိုင်ခြင်းကြောင့်လည်းကောင်း၊ စာမျက်နှာ ၁၄ ကော်လံ ၁ သို့

COVID-19 ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့် ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

စာမျက်နှာ » ၁၅

အနောက်တောင်မှတ်သုံလေ စတင်ဝင်ရောက်

နေပြည်တော် မေ ၂၀

မြန်မာစံတော်ချိန် မွန်းလွဲ ၂ နာရီအချိန် ထုတ်ပြန်ချက်

လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်းက အနောက်တောင်မှတ်သုံလေသည် မြန်မာနိုင်ငံတောင်ပိုင်းဒေသများ၊ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အရှေ့တောင်ပိုင်းသို့ ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

မိုး/လေ

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) နယ်စပ်ဂိတ်များမှ ဝင်ရောက်လာသည့် နေရပ်ပြန်ပြည်သူများအား လားရှိုးမြို့မှတစ်ဆင့် မီးရထားဖြင့် ပို့ဆောင်

လားရှိုး မေ ၂၀

ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ အစီအစဉ်ဖြင့် ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) မူဆယ်မြို့ ကိုးကန့် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ လောက်ကိုင်မြို့နှင့် ချင်းရွှေဟော်မြို့များရှိ နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ်ဂိတ်များမှ တစ်ဆင့် တရုတ်နိုင်ငံမှ ဝင်ရောက်လာသည့် နေရပ်ပြန်ပြည်သူများအား လားရှိုးမြို့မှတစ်ဆင့် မီးရထားခရီးစဉ်ဖြင့် သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးသို့ မေ ၆ ရက်မှစတင်ပြီး စနစ်တကျ လွှဲပြောင်းပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိသည်။

စနစ်တကျစစ်

ထိုသို့ လွှဲပြောင်းပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိရာတွင် မူဆယ်မြို့၊ လောက်ကိုင်မြို့နှင့် ချင်းရွှေဟော်မြို့များမှတစ်ဆင့် ဝင်ရောက်လာသည့် နေရပ်ပြန်ပြည်သူများကို စနစ်တကျစစ်၍ လားရှိုးမြို့ အထိ မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် လွှဲပြောင်းပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိပြီး လားရှိုးမြို့မှတစ်ဆင့် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးသို့ မြန်မာ့မီးရထား ခရီးစဉ်ဖြင့် ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိရာတွင်

စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ သို့ ❖



သဘာဝကိုအခြေခံသည့် ခရီးစဉ်ဒေသတစ်ခုဖြစ်လာသည့် ချင်းပြည်နယ်

ဆောင်းပါး - နန္ဒာဝင်း၊ စာတပ် - တာရာ

ထင်းရှူး၊ ချယ်ရီနှင့် တောင်ဇလပ်တို့ ပွင့်ဖူးရာ ချင်းပြည်နယ် တီးတိန်မြို့နယ်ရှိ ကနေဒီတောင် ခေါ် လေသာတောင်သည် နိုင်ငံတကာခရီးသွားများ စိတ်ဝင်တစား လာရောက်လည်ပတ်ရာ နေရာတစ်ခုဖြစ်သည်။ ကနေဒီတောင်သည် ပင်လယ်ပြင် အမြင့် ၈၈၇၁ ပေ မြင့်သဖြင့် ချင်းပြည်နယ်၏ တောင်စွယ်တောင်တန်းများနှင့် ဒေသအလှတို့ကို အကောင်းဆုံးမြင်တွေ့နိုင်သည့် နေရာတစ်ခုအဖြစ် တောင်ဇလပ်တန်းများကို အများဆုံး တွေ့မြင်ရပေသည်။ ကနေဒီတောင် အပါအဝင် ချင်းပြည်နယ်သည် ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားများ၏ စိတ်အာရုံကို ဆွဲဆောင်နိုင်သည့် သဘာဝကို အခြေခံသော ခရီးသွားဒေသတစ်ခုဖြစ်လာစေရန် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က ရည်ရွယ်ဖော်ဆောင်လျက်ရှိသည်။

“ချင်းပြည်နယ်မှာ ပဋိပက္ခကြီးကြီးမားမား ဆိုတာ မရှိပါဘူး။ ငြိမ်းငြိမ်းချမ်းချမ်းရှိပြီး တောတောင်သဘာဝရွှေခင်းတွေနဲ့ သာယာလှပပါတယ်။ ထင်ရှားတဲ့ အလှအပတွေနဲ့ အာဆီယံ အမွေအနှစ်တောင်တစ်ခုဖြစ်တဲ့ ခေါ်နူးစုမ်တောင်၊ ဘုံတလာရေတံခွန်နဲ့ ရိဒ်ရေကန်တွေကို ဥပမာ ပြုချင်ပါတယ်။ ရာသီဥတုကလည်း အမြဲအေးမြနေပြီး တောင်ယာစိုက်ခင်းတွေနဲ့ မျက်စိပသာဒရီလှပါတယ်”ဟု ချင်းပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဆလင်းလျန်လွယ်က ပြည်နယ်၏ သာယာလှပမှုကို ပြောပြသည်။

ချင်းပြည်နယ်သည် မြန်မာနိုင်ငံ အနောက်ပိုင်းတွင် တည်ရှိပြီး အိန္ဒိယ၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတို့နှင့် နယ်နိမိတ်ချင်း ထိစပ်လျက်ရှိပြီး လူဦးရေ ၅ သိန်းကျော် နေထိုင်လျက်ရှိကာ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဒုတိယအငယ်ဆုံး ပြည်နယ်ဖြစ်သည်။

ချင်းပြည်နယ်တွင် အလုပ်အကိုင်နှင့် စီးပွားရေးအခွင့်အလမ်းများ တိုးမြှင့်ဖန်တီးပေးခြင်းဖြင့် ၂၀၂၀ - ၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင်

ဒေသဝမ်းစာဖူလုံပြီး ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုကို သိသာစွာ လျော့ချနိုင်ရေးကို ချင်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့က ဦးတည်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။

မူဝါဒ ချင်းပြည်နယ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဒေသနှင့်ကိုက်ညီသည့် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးလာစေရေး၊ အခြေခံ အဆောက်အအုံများ ပိုမိုကောင်းမွန်လာရေး၊ အသေးစားနှင့် အလတ်စားလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရေးတို့ကို ချင်းပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့က မူဝါဒချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ရည်မှန်းချက် ချင်းပြည်နယ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ကုန်းမြင့်လယ်ယာများ တိုးတက်ဖော်ထုတ်ရန်နှင့် အော်ဂဲနစ်စိုက်ပျိုးရေး အပါအဝင် ဝင်ငွေရရှိသည့်သီးနှံများ တိုးမြှင့်စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရန်၊ ဒေသနှင့်ကိုက်ညီသော မွေးမြူရေး လုပ်ငန်းများ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာအောင်

ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရန်၊ ပြည်နယ်အတွင်းနှင့် အပြင်လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ပိုမိုကောင်းမွန် နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ရန်၊ အိမ်တွင်းတစ်ပိုင် တစ်နိုင်နှင့် အသေးစား၊ အလတ်စား လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အားပေးမြှင့်တင် ဆောင်ရွက်ရန်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ပိုမိုရရှိရေး ဆောင်ရွက်ရန်တို့ကို ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က ရည်မှန်းချက်ထား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထို့ပြင် ချင်းပြည်နယ်အတွင်း မြို့ပြဖွံ့ဖြိုး စည်ပင်သာယာရေးလုပ်ငန်းများ၊ လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အခြားဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းများ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ရန်၊ အလုပ် လက်မဲ့လျော့နည်းပြီး ဆင်းရဲမှုလျော့ကျလာ စေရန်၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း တိုးမြှင့် ဖန်တီးပေးရန်၊ ပြည်တွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆောင်ရွက် ရန်၊ ချင်းပြည်နယ် လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ဆိုင်ရာ သုတေသနလုပ်ငန်းများကို အားပေး မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် နယ်စပ်ကုန်သွယ်မှု ပိုမိုတိုးတက်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ရန်တို့ကို



ချင်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဆလင်းလျန်လွယ်

ရည်မှန်းချက်ထား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ချင်းပြည်နယ်တွင် ဥပဒေပြုရေးမဏ္ဍိုင် အနေဖြင့် ဒေသန္တရစီမံကိန်းဥပဒေ၊ ဘဏ္ဍာငွေ အရအသုံးဆိုင်ရာဥပဒေ၊ စည်ပင်သာယာရေး ဥပဒေ၊ အသေးစားချေးငွေလုပ်ငန်းဥပဒေ၊ ဘဏ္ဍာငွေ ခွဲဝေသုံးစွဲရေးဥပဒေတို့ကို အတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

အုပ်ချုပ်ရေးမဏ္ဍိုင်အနေဖြင့် ချင်း ပြည်နယ်အတွင်း ပြည်နယ်/ ခရိုင်/ မြို့နယ်/ မြို့ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာအထိ အဆင့်ဆင့်တာဝန် ယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး တရားစီရင်ရေး နှင့်ပတ်သက်၍ ဥပဒေနှင့်အညီ စစ်ဆေးဆောင် ရွက်လျက်ရှိသည်။

ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ချင်းပြည်နယ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ

မီးသတ်ဦးစီးဌာနသည် ၂၀၁၆ - ၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာ နှစ်အတွင်း ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ အနေဖြင့် ဟားခါး၊ မင်းတပ်၊ တီးတိန်၊ ပလက်ဝ၊ ဗားလုံ၊ ဖလမ်းနှင့် ဆမီး(ပလက်ဝ) တို့တွင် မီးသတ်စခန်းများနှင့် မြေထိန်းနံရံတည် ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို အကောင်အထည် ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။

၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း ဆူရ်ခွာမြို့၊ နာရီနီမြို့၊ ကျီခါးမြို့ လိုင်တိုးရွာနှင့် ရိခေါဒါရ်မြို့တို့တွင် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ ၁ လုံးစီ တည်ဆောက်ခဲ့ပြီး မှောင်တလန်ရွာ၊ သီကီးရ် ရွာနှင့် မကီအိမ်နူးမြို့တို့တွင် နယ်မြေမီးသတ် စခန်း တည်ဆောက်ခြင်းများ၊ ကျီခါးမြို့တွင် ကျီခါးနယ်မြေ မီးသတ်စခန်းမြေထိန်းနံရံ တည်ဆောက်ခြင်း၊ မတူပီခရိုင် မီးသတ်စခန်းနှင့်

အထူးကဏ္ဍ [၁] သို့ >>>



ဟားခါးမြို့ ရေပေးဝေရေးလုပ်ငန်းနှင့် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းတို့ကို အကျိုးပြုနေသည့် သီးမစ်ချောင်းကို တွေ့ရစဉ်။

ချင်းပြည်နယ် ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် ဒေသ နှင့်ကိုက်ညီသည့် စိုက်ပျိုး မွေးမြူရေး လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးလာစေရေး၊ အခြေခံ အဆောက်အအုံများ ပိုမို ကောင်းမွန်လာရေး၊ အသေး စားနှင့် အလတ်စားလုပ်ငန်း များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင် စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုး တက်အောင် ဆောင်ရွက် ရေးတို့ကို ချင်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့က မူဝါဒချမှတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ သီကီးရ်ကျေးရွာတိုက်နယ်ဆေးရုံ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။ ဓာတ်ပုံ-သတင်းစဉ်

»» အထူးကဏ္ဍ [၈] မှ

စခန်းမြေထိန်းနံရံ တည်ဆောက်ခြင်း၊ ဆမီးနယ်မြေ မီးသတ်စခန်းမြေထိန်းနံရံ တည်ဆောက်ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

အခြေခံအဆောက်အအုံ အားနည်းချက်များကို ပြင်ဆင်ရန် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရာ ဒေသပြည်သူများအတွက် ကြိုးတံတား ၂ စင်း တည်ဆောက်ခြင်း အပါအဝင် လမ်းတာချဲ့ခြင်း၊ ရေပြန်များ တည်ဆောက်ခြင်း၊ ခြံစည်းရိုး ကာရံခြင်း၊ အိမ်ရာ တည်ဆောက်ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း ချင်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ နယ်စပ်ဒေသ တိုင်းရင်းသားလူငယ်များဖွံ့ဖြိုးရေးသင်တန်းကျောင်းများနှင့် အမျိုးသမီးအိမ်တွင်းမူ သက်မွေးလုပ်ငန်းပညာသင်တန်းကျောင်း များတွင် ငွေလုံးငွေရင်း ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ်သန်း ၉၃၂ ဒသမ ၆၉၂ သန်းဖြင့် လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး
ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနသည် ၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ်သန်း ၃၉၈၀ ဒသမ ၈၀၀ ဖြင့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ၊ မြေသားလမ်း၊ ရေပြန်၊ မြေထိန်းနံရံ ရေပေးရေးနှင့် ကျေးလက်အိမ်ရာစသည့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မှုအနေဖြင့် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ်မှ ၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း မြို့နယ် ၉ မြို့နယ်၊ မြစ်မီးရောင် ယူနစ် ၂၃၅ ယူနစ်၊ အကျိုးခံစားခွင့် ရရှိသည့်ကျေးရွာ ၃၆၀ တို့တွင် မြစ်မီးရောင် ကျေးရွာစီမံကိန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

လယ်ယာကဏ္ဍ
ချင်းပြည်နယ်တွင် လယ်ယာကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ၂၀၁၆ - ၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ်မှစတင်၍ ကန်ထရိုက်စနစ်ဖြင့် စတင်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။ ဌာနအစီအစဉ်ဖြင့်သာမက ကန်ထရိုက်စနစ်များဖြင့် ကုန်းမြင့် လယ်ယာမြေများ တိုးချဲ့ဖော်ထုတ်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။

(င) နှစ်တာကာလအတွင်း ၂၀၁၆ - ၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ်မှ ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်အထိ ချင်းပြည်နယ်အတွင်း ကုန်းမြင့် လယ်ယာမြေ ၂၁၅၅ ဧက ဖော်ထုတ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ပြည်ထောင်စုဘတ်ဂျက် အစီအစဉ်ဖြင့် ဧက ၁၀၀၊ ပြည်နယ်အစိုးရဘတ်ဂျက် ဌာနအစီအစဉ်ဖြင့် ၂၇၅ ဧကနှင့် ကန်ထရိုက် အစီအစဉ်ဖြင့် ဧက ၆၅၀ တို့ကို ခွင့်ပြုဘဏ္ဍာ

ငွေကျပ်သန်း ၈၇၃ ဒသမ ၀၂ သန်းဖြင့် လျာထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှု
ဖလမ်းမြို့နယ် တလန်ဇာရ်ကျေးရွာအနီးရှိ လိုင်ဗားရေလှောင်တံမံသည် တစ်နှစ်ပျမ်းမျှ ကီလိုဝပ်နာရီသန်းပေါင်း ၂ ဒသမ ၈ သန်း ထုတ်လုပ်နိုင်ပြီး ဟားခါးမြို့နှင့် ထန်တလန်မြို့တို့ကို လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ယခုအခါ လိုင်ဗားရေလှောင်တံမံမှ ရေပိုက်သွယ်တန်းပြီး ဖလမ်းမြို့သို့ သောက်သုံးရေဖြန့်ဝေပေးလျက်ရှိသည်။

ထို့အတူ ဖလမ်းမြို့အတွက် သောက်သုံးရေပေးဝေရန် ဖလမ်းမြို့နယ် တလန်ဇာရ်ကျေးရွာအနီး လိုင်ဗားရေလှောင်တံမံ၏ အောက်ဘက် တစ်မိုင်ခန့်အကွာတွင် တည်ရှိသည့် အောက်လိုင်ဗားရေလှောင်တံမံစီမံကိန်းကို ငွေကျပ်သန်းပေါင်း ၃၅၄ သန်းဖြင့် တည်ဆောက်နေပြီး ၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် တည်ဆောက်ပြီးစီးတော့မည် ဖြစ်သည်။

ထို့ပြင် ၂၀၁၇ - ၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် တည်ဆောက်ပြီးစီးခဲ့သည့် သီကီးရ်ရေလှောင်တံမံစီမံကိန်းမှ အနီးပတ်ဝန်းကျင် ကျေးရွာများသို့ ရေပေးဝေလျက်ရှိသလို ကုန်းမြင့် လယ်ယာမြေဧက ၅၅၀ ကို ရေပေးဝေနိုင်မည် ဖြစ်သည်။ ထို့အတူ အသေးစားရေအားလျှပ်စစ်

ကီလိုဝပ်နာရီသန်းပေါင်း ၅၀ ထုတ်လုပ်ပြီး အနီးပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများရှိ အိမ်ထောင်စုများ၊ စာသင်ကျောင်း၊ ရဲစခန်း၊ ဘုရားကျောင်းများကို လျှပ်စစ်မီးပေးဝေနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

လမ်းဦးစီးဌာန
ချင်းပြည်နယ် ပြည်နယ်လမ်းဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ပြည်ထောင်စုလမ်း ၈ လမ်းနှင့် ပြည်နယ်လမ်း ၂၅ လမ်းတို့ကို တာဝန်ယူထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ကွန်ကရစ်လမ်း၊ ကတ္တရာလမ်း၊ ကျောက်လမ်း/ အမာခံလမ်း၊ လမ်းတာချဲ့ခြင်း၊ မြေထိန်းနံရံ/ မြေကာနံရံ၊ ပေ ၁၈၀ အထက်တံတား ၇ စင်း၊ ပေ ၁၀၀ မှ ပေ ၁၈၀ အရည်တံတား ၆ စင်း၊ ပေ ၅၀ မှ ပေ ၁၀၀ အရည်တံတား ၁၉ စင်း၊ ပေ ၅၀ အောက်တံတား ၁၀၉ စင်း၊ ရေထုတ်ပြန် ၂၃၈၇ စင်းနှင့် ဘာတီပါမြက် စိုက်ပျိုးခြင်းလုပ်ငန်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

တံတားဦးစီးဌာနသည် ၂၀၁၆ - ၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ်မှ ၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း ချင်းပြည်နယ်အတွင်း တံတား ၂၁ စင်း တည်ဆောက်ခဲ့ပြီး တံတား ၁၀ စင်းမှာ တည်ဆောက်ဆဲဖြစ်သည်။

မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေး
ပြည်ထောင်စု/ပြည်နယ် ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေ၊ ငွေလုံးငွေရင်းရန်ပုံငွေဖြင့် ၂၀၁၆ - ၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်း

များကို ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ်သန်း ၁၇၆၅ ဒသမ ၈၁၀ ဖြင့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ၊ မြို့နယ်ရုံးနှင့် ရိပ်သာ၊ ပြည်နယ်ရုံး သံပန်းတံခါးတပ်ဆင်ခြင်း၊ ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ မြေထိန်းနံရံကာရံခြင်း၊ ပြည်နယ်ရုံးမြေထိန်းနံရံကာရံခြင်း၊ ပြည်နယ်ရုံးခြံစည်းရိုးကာရံခြင်း၊ ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်း၊ ပြည်နယ်ရုံးရှေ့နေ့က အလှူမီနီယံမှန်ကာရံခြင်းနှင့် အိမ်သုံးမိတာတပ်ဆင်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ပြည်ထောင်စု/ပြည်နယ် ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေ၊ ငွေလုံးငွေရင်းရန်ပုံငွေဖြင့် ၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ်သန်း ၂၁၂၉ ဒသမ ၆၃၃ သန်းဖြင့် မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနသည် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ၊ အငှားအိမ်ရာ၊ ကျောက်ချောလမ်းခင်းခြင်းနှင့် ဘေးမြေထိန်းနံရံကာရံခြင်းများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ် ငွေလုံးငွေရင်း လျာထားရန်ပုံငွေကျပ်သန်း ၈၄၈၄ ဒသမ ၂၉၂ သန်းဖြင့် အဆောက်အအုံ၊ ကတ္တရာလမ်း၊ ကွန်ကရစ်လမ်း၊ ကျောက်ချောလမ်း၊ မြေသားလမ်း၊ ရေပြန်၊ တံတား၊ ရေမြောင်း၊ မြေထိန်းနံရံနှင့် ရေပေးရေးလုပ်ငန်းတို့ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။
ဟားခါးမြို့ မြို့ပြစီမံကိန်း အကောင်

အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ဟားခါးမြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ ငွေလုံးငွေရင်းရန်ပုံငွေကျပ်သန်း ၃၀၀ ဖြင့် လမ်းသစ်ဖောက်လုပ်ခြင်း လုပ်ငန်းနှင့် မြို့ပြစီမံကိန်းတွင် မြေကွက်ချထားရေးလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ဟားခါးမြို့ပေါ်ရှိ အိမ်ငှားနေထိုင်သော ပြည်သူများအတွက် မြို့ပြစီမံကိန်းဧရိယာ ၆၇၆ ဧကတွင် မြေကွက်များ ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။

စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ
ချင်းပြည်နယ် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ရှိ မြို့နယ်/မြို့များအနက် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ပိုင်ဈေး အဆင့်မြင့်တင်တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဟားခါး၊ မင်းတပ်နှင့် ပလက်ဝမြို့များ၊ စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ပိုင်ဈေးမရှိသေးသည့် ခိုင်ကမ်းနှင့် ဆမီးမြို့များတွင် ဈေးများအကောင်အထည်ဖော် တည်ဆောက်ခဲ့သည်။

ဟားခါးမြို့သည် ချင်းပြည်နယ်၏ မြို့တော်ဖြစ်သည်နှင့်အညီ မြို့အင်္ဂါရပ်နှင့် ကိုက်ညီသည့် ကားကြီးကွင်း မရှိသောကြောင့် ကားကြီးကွင်းတည်ဆောက်ရန် ဟားခါးမြို့ ဂန့်ဂေါလမ်းတွင် မြေနေရာလျာထားခဲ့ပြီး ဟားခါးမြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့၏

အထူးကဏ္ဍ [၈] သို့ >>>



လောက်နူးမြေ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုနှင့် တောင်လေပန်းပွဲတော်တွင် ချင်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဆလိုင်းလျန်လွယ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။



ဟားခါးမြို့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို တွေ့ရစဉ်။ ဓာတ်ပုံ-သတင်းစဉ်

»» အထူးကဏ္ဍ [၁] မှ

၂၀၁၇ - ၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် ငွေလုံးငွေရင်း ရန်ပုံငွေကျပ်သန်း ၄၀ ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။

ပညာရေး

ပညာရေးကဏ္ဍတွင် ကျောင်းအသစ် တည်ဆောက်ခြင်း၊ ကျောင်းအဆင့် မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ သလို ဝန်ထမ်းအိမ်ရာများ၊ မူကြိုကျောင်း၊ ဘော်ဒါဆောင် တည်ဆောက်ခြင်းများ၊ အုတ်တံတိုင်းကာရံခြင်းနှင့် မြေထိန်းခံရ တည်ဆောက်ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေး နိုင်ခဲ့သည်။

ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန

ချင်းပြည်နယ်အတွင်း ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ပြည်သူ့ကျန်းမာ ရေးဦးစီးဌာနနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနအနေ ဖြင့် ဟားခါး၊ ထန်တလန်၊ ဖလမ်း၊ တီးတိန်၊ တွန်းမံ၊ မင်းတပ်၊ မတူပီနှင့် ကန်ပက်လက် မြို့များတွင် ဆေးရုံအဆင့်မြှင့်တင်ခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

အားကစားနှင့် ကာယပညာ

အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန အနေဖြင့် ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း ကျိုးကြေးဖြင့် မိုးလုံလေလုံအားကစားရုံ တည်ဆောက်ခြင်း၊ နှာရိန်မြို့တွင် ဘောလုံး ကွင်းသစ် ဖော်ထုတ်ခြင်း၊ ကျိုးကြေးဖြင့် ဘောလုံးကွင်းသစ်ဖော်ထုတ်ခြင်း၊ ချင်း ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများတွင် ဘောလုံး ကွင်းသစ်ဖော်ထုတ်ခြင်း လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ထို့အတူ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ် ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနသည် ချင်းပြည်နယ် ဖလမ်းခရိုင် ရိခေါဒါရ်နယ်စပ် စစ်ဆေးရေးဂိတ် အဆောက်အအုံသစ် တစ်လုံးကို ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန၏ ငွေလုံးငွေရင်း အသုံးစရိတ် ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ်သန်း ၃၀ ဒသမ ၆ သန်းဖြင့် တည်ဆောက်ခဲ့ရာ လုပ်ငန်းများ ပြီးစီးနေပြီဖြစ်သည်။

ထို့ပြင် အလုပ်သမားညွှန်ကြားရေးဦးစီး ဌာနသည် ချင်းပြည်နယ် ဟားခါးမြို့ အလုပ် သမားညွှန်ကြားရေးဦးစီးဌာန ရုံးအဆောက် အအုံ တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းကို ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ် ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၁၀၅ ဒသမ ၆ သန်းဖြင့် လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် ခဲ့သည်။

ချင်းပြည်နယ် ဖလမ်းမြို့နယ် မြန်မာ့ လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်ခွဲ အဆောက်အအုံ တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းကို ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေး ဘဏ်၏ ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၅၉ ဒသမ ၂ သန်းဖြင့် လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ လုပ်ငန်းများ ပြီးစီး၍ ရုံးလုပ်ငန်းများ စတင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ပြည်နယ်အတွင်း မျိုးကောင်းမျိုးသန့် ဖြန့်ဖြူးစိုက်ပျိုးမှုအနေဖြင့် ဆီထွက်သီးနှံ (မြေပဲ၊ နှမ်း၊ နေကြာ)၊ ဆပ်မျိုးသစ်များ၊ နံစား ပြောင်းမျိုးသစ်များ၊ နံစားပြောင်း၊ ပဲမျိုးစုံ (ပဲစင်းငုံ၊ ပဲတီစိမ်း၊ ပဲပုပ်)တို့ကို ဖြန့်ဖြူးပေး နိုင်ခဲ့သလို နှစ်ရှည်ပျိုးပင် ပျိုးထောင်ဖြန့်ဖြူးမှု အနေဖြင့် လက်ဖက်၊ ကော်ဖီ၊ မျောက်ငို၊ ထောပတ်၊ မက္ကဒေးဗီးယား၊ သစ်အယ်၊ လိမ္မော်နှင့် ဝဥပင်များကို ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ခဲ့ သည်။

စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရေးသမဝါယမအသင်း များမှ စက်မှုလယ်ယာစနစ် ကူးပြောင်းနိုင်ရေး နှင့် လယ်ယာမြေများ အဆင့်မြှင့်တင်ပြုပြင် ခြင်းလုပ်ငန်းကို အကောင်အထည်ဖော်

ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ချင်းပြည်နယ်အနေ ဖြင့် ၂၀၁၆ - ၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ်မှ ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်အထိ မြို့နယ် ၄ မြို့နယ်မှ သမဝါယမအသင်း ၁၄ သင်းရှိ အသင်းသား ၅၁၁ ဦး၏ လယ်ယာမြေဧက ၉၃၂ ဧက အတွက် ပံ့ပိုးချေးငွေကျပ်သန်း ၂၇၉ ဒသမ ၆၀၀ ထုတ်ချေးခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

ထို့ပြင် ခေတ်မီစိုက်ပျိုးရေးနည်းပညာ များကို ဖြန့်ဝေပေးနိုင်ရန် ဖလမ်းမြို့ လုံပီး ရပ်ကွက်တွင် တည်ရှိသည့် စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံ (လုံပီး)ကျောင်းကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၄ ရက်တွင် ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၅ - ၂၀၁၆ ပညာ သင်နှစ်မှစတင်ကာ သင်ကြားပေးလျက် ရှိသည်။ လုံပီး စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံကျောင်းတွင် ဆရာ/ဆရာမ၊ အရာထမ်း/အမှုထမ်း ၅၆ ဦး ဖြင့် ၂၀၁၅ - ၂၀၁၆ ပညာသင်နှစ်မှ ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ပညာသင်နှစ်အထိ ကျောင်းသား/ ကျောင်းသူ ၈၂၀ ပညာသင်ကြားပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ ပညာသင်နှစ်တွင် ပထမနှစ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၄၂ ဦး၊ ဒုတိယနှစ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၃၃ ဦးနှင့် တတိယ နှစ်ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၇၈ ဦးတို့ကို

ပညာသင်ကြားပေးခဲ့သည်။

ပြည်နယ်ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေး

ချင်းပြည်နယ်အတွင်း ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်အတွက် ဟားခါးမြို့တွင် သူနာပြု / သားဖွားသင်တန်းကျောင်းကို ရန်ပုံငွေကျပ်သန်း ၁၄၉၇ ဒသမ ၆၅၈ သန်း ဖြင့် တည်ဆောက်ပြီးစီးခဲ့ပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် သင်တန်းသူ ၃၂ ဦးဖြင့် သင်တန်းစတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။

ဟားခါးမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံတွင် ဝန်ထမ်း အိမ်ရာနှင့် ဓာတ်မှန်ခန်းတည်ဆောက်ခြင်း၊ ဆူရိုချွဲတိုက်နယ်တွင် ဆရာဝန်နေအိမ် ဆောက်လုပ်ခြင်း၊ ထန်တလန်မြို့နယ် မောင်တလန်တိုက်နယ်ဆေးရုံ စံကိုက် အဆောက်အအုံဆောက်လုပ်ခြင်း၊ သီကီးရ် ကျေးရွာတွင် တိုက်နယ်ဆေးရုံ ဆောက်လုပ် ခြင်း၊ ဖလမ်းမြို့ဆေးရုံတွင် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ နှင့် တိုးချဲ့လူနာဆောင် (၂)ထပ် ဆောက်လုပ် ခြင်း၊ ကန်ပက်လက်မြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံ ကြီးတွင် တိုးချဲ့(၂)ထပ်ဆောင် ဆောက်လုပ် ခြင်း၊ မတူပီမြို့နယ် လိုင်လင်းပီတိုက်နယ် ဆေးရုံတွင် ခွဲစိတ်ခန်းဆောက်လုပ်ခြင်း။

ပလက်ဝမြို့နယ် ပလက်ဝဆေးရုံခွဲစိတ်ခန်း နှင့် တိုးချဲ့လူနာဆောင်ဆောက်လုပ်ခြင်း၊ ဆမီးတိုက်နယ်ဆေးရုံတွင် ပင်မဆောင် ဆောက်လုပ်ခြင်း စသည်ဖြင့် လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

လေကြောင်းပို့ဆောင်ရေး

ချင်းပြည်နယ် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး နှင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး တိုးတက်ကောင်း မွန်ရေးတို့အတွက် လေကြောင်းဝင်ပေါက် (Gateway of Chin State Airport) တစ်ခု အနေဖြင့် ဖလမ်း(ဆူရိုဘုန်း) လေဆိပ်တည် ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းကို ၂၀၁၅ - ၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာနှစ်မှစတင်၍ ၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ပြီးစီးအောင်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။

ဖလမ်းလေဆိပ် သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး စီမံကိန်းလုပ်ငန်းတစ်ခုလုံးကို အဓိက လိုအပ် သည့် အခြေခံအဆောက်အအုံများကို ရေရှည် အတွက်မျှော်မှန်းကာ ငွေကျပ် ၃၄ ဒသမ ၁၉၁ ဘီလီယံဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

အထူးကဏ္ဍ [၂] သို့ »»



ဆူရိုဘုန်းလေယာဉ်ကွင်းတည်ဆောက်နေမှုကို တွေ့ရစဉ်။ ဓာတ်ပုံ-သတင်းစဉ်

»»» အထူးကဏ္ဍ [၇] မှ

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မတ်လ ၃ ရက်အထိ ရာခိုင်နှုန်းပြီးစီးနေပြီး ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မေလတွင် အပြီးသတ်ပြီးစီးနိုင်ရေးနှင့် ATR-72 လေယာဉ်စမ်းသပ် ဆင်းသက်ထွက်ခွာနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် စက်တင်ဘာလတွင် ပုံမှန်လေကြောင်းခရီးစဉ်များ စတင်ပြေးဆွဲနိုင်ရေး မျှော်မှန်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

လိုင်လင်းပီလေယာဉ်ကွင်း ချင်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း မတူပီခရိုင် မတူပီမြို့နယ် လိုင်လင်းပီမြို့တွင် လေယာဉ်ကွင်းငယ်တစ်ကွင်းကို နိုင်ငံတကာတွင် ဝေးလံခေါင်သီသော ကျေးလက်ဒေသများ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေသည့် Mission Aviation Fellowship International (MAF) အဖွဲ့အစည်း၏ ရန်ပုံငွေဖြင့် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန လေကြောင်းပို့ဆောင်ရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၏ လမ်းညွှန်မှုဖြင့် တည်ဆောက်လျက်ရှိပါသည်။

အဆိုပါ လေယာဉ်ကွင်းငယ်သည် အလျားပေ ၃၀၀၀ ၊ အနံပေ ၁၃၀ ရှိပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ် မေလတွင် လုပ်ငန်းများ စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မတ်လ ၃ ရက်အထိ စီမံကိန်းတစ်ခုလုံး၏ ၄၅ ဒသမ ၀၃ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးနေပြီဖြစ်ပါသည်။

သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ချင်းပြည်နယ်အတွင်း ဘေးအန္တရာယ် မကျရောက်မီ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ ဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်စဉ် အရေးပေါ် တုံ့ပြန်ရေးအစီအမံများ၊ ဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်ပြီးသည့်အခါ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးနှင့် ပြန်လည်တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို စနစ်တကျဖြစ်စေရေးအတွက် ပြည်နယ် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု လုပ်ငန်းစီမံချက်ကို ပြန်လည်ရေးဆွဲခဲ့ပါသည်။

သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအတွက် မြေထိန်းနံရံများ တည်ဆောက်ခြင်း၊ ရေစီးရေလာကောင်းမွန်စေရေး ရေမြောင်းများ တည်ဆောက်ခြင်း၊ ဘေးဖြစ်ပွားပါက ပြည်သူများ အရေးပေါ် ခိုလှုံနိုင်ရန် Multi-Purpose Shelter များ တည်ဆောက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများ နိုင်ငံတကာ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများ၊ အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များနှင့် ကျန်းမာရေးလုပ်ငန်းများ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း



(၇၂) နှစ်မြောက် ချင်းအမျိုးသားနေ့တွင် ရိုးရာဥပုဇွန် ကျင်းပစဉ်။

ရရှိရေးအတွက် ချေးငွေထုတ်ပေးခြင်းဆိုင်ရာ လုပ်ငန်း၊ မွေးကင်းစနစ်ကလေး ကျန်းမာရေး စီမံချက်လုပ်ငန်း၊ စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံမှု အစီအစဉ်ဆန်းစစ်လေ့လာခြင်း၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်ခံစားခဲ့သော အိမ်ထောင်စုများကို မိသားစုသုံးပစ္စည်းများနှင့် အိမ်ပြုပြင်ဆောက်လုပ်ရေးစရိတ်များ ထောက်ပံ့ပေးခြင်း၊ မျိုးဆက်ပွားကျန်းမာရေး၊ ကာလတို/ကာလရှည် သားဆက်ခြားနည်းလမ်းများ၊ အမျိုးသမီးများ ဖြစ်လေ့ရှိသော မီးယပ်ရောဂါ၊ သားအိမ်ခေါင်းကင်ဆာရောဂါ အကြောင်း ဆွေးနွေးခြင်းနှင့် ကုသခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်နယ်/ခရိုင်/ မြို့နယ်/ ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာအထိ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမား ထောက်ပံ့ကူညီရေးဗဟိုဌာနရုံး ဖွင့်လှစ်ခြင်းလုပ်ငန်းများတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်အပြင် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် လိုအပ်သော အကြံဉာဏ်များပေးခြင်း၊ နည်းပညာများ ပေးခြင်းဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ကမ္ဘာ့ဘဏ်၏ Recovery Credit အစီအစဉ်မှ ချေးငွေဖြင့် ကလေး - ဖလမ်း - ဟားခါးလမ်း ပြန်လည်ပြုပြင်တည်ဆောက်ခြင်း လုပ်ငန်းစဉ်၌ အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၏ အကြံဉာဏ်များနှင့် ပံ့ပိုးမှုများကိုရယူကာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ ချင်းအမျိုးသားတပ်ဦး (CNF) အဖွဲ့မှ တတိယအကြိမ်မြောက် ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ - (၂၁) ရာစု ပင်လုံညီလာခံ၌ ဆွေးနွေးချက်များ ပြန်လည်ချပြ ဆွေးနွေးပွဲကို ကျင်းပနိုင်ခဲ့ပါသည်။

ပြုပြင်ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်မှု၏ သက်ရောက်မှုများ အစိုးရနှင့် ပြည်သူ့အပြန်အလှန် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကောင်းမွန်စေရန်အတွက် ဌာနဆိုင်ရာများပါဝင်သော ခရိုင်/မြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ လယ်ယာမြေနှင့် အခြားမြေများ သိမ်းဆည်းခံရမှုများ ပြန်လည်စိစစ်ရေးကော်မတီများနှင့် ပူးပေါင်း၍ စုပေါင်းဆွေးနွေးအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခြင်းကြောင့် ပြည်သူ့လူထုအတွက် မလိုလားအပ်သည့် ပြဿနာများ လျော့နည်းလာသည့်အပြင် ပြည်သူ့လူထု၏ စားဝတ်နေရေးနှင့် လူမှုရေးအဆင့်အတန်းများ တိုးတက်လာခဲ့ပါသည်။

နယ်မြေတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် လူမှုရေးကိစ္စရပ်များကို ချင်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က ဘက်ပေါင်းစုံမှ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့်အပြင် ပြည်သူများ အနေဖြင့် ၎င်းတို့၏ ရပ်ရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ညှိနှိုင်းတိုင်ပင်

ဆွေးနွေးနိုင်ခြင်းဖြင့် ပူးပေါင်းပါဝင်လျက်ရှိပါသည်။ “ချင်းပြည်နယ်ရဲ့ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးက တိုးတက်လာနေပြီဖြစ်ပါတယ်။ ဟားခါး၊ ဖလမ်း၊ ထန်တလန်၊ မတူပီနဲ့ ကန်ပက်လက်မြို့တွေကို ပိုမိုကောင်းမွန်တဲ့ ကတ္တရာလမ်းတွေနဲ့ ချိတ်ဆက်ထားပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ ဆက်သွယ်ရေးအနေနဲ့ လူဦးရေစုစုပေါင်းရဲ့ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းက မိုဘိုင်းဖုန်းတွေ အသုံးပြုနေကြပါပြီ”ဟု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာသည့် ချင်းပြည်နယ်၏ အခြေအနေကို ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ပြောသည်။

ချင်းပြည်နယ်အတွင်း ဆက်သွယ်ရေး မိုဘိုင်းဖုန်းနှင့် အင်တာနက်စနစ်တွင် သိသာထင်ရှားစွာ တိုးတက်လာခြင်းကြောင့် ပြည်သူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများအတွက် အသိပညာများကို လေ့လာရှာဖွေနိုင်ခြင်း၊ ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ဖြစ်ပျက်နေသော နိုင်ငံရေး၊ လူမှုရေးနှင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု စသည့် ဗဟုသုတ အကျိုးကျေးဇူးများရရှိခဲ့ပါသည်။

သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ ရန်ပုံငွေတင်ပြတောင်းခံမှုအပေါ်တွင် ရန်ပုံငွေများ အမြန်ခွဲဝေချထားပေးခြင်းကြောင့် သဘာဝဘေးပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ပါသည်။ ထို့ပြင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတွင် အဓိက

အရေးပါသည့် အခြေခံအဆောက်အအုံနှင့် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနသည် လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာ၌ ခိုင်မာမှု၊ စံချိန်စံညွှန်းပြည့်မီမှုနှင့် ရေရှည်ခိုင်ခံ့တည်မြဲမှုတို့ကို အဓိကထားဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ ပစ္စည်းတင်ဒါ/လုပ်ငန်းတင်ဒါရရှိဆောင်ရွက်ပေးသော ဒေသခံလုပ်ငန်းရှင်/ကုမ္ပဏီများအနေဖြင့် အတွေ့အကြုံနှင့် အရည်အသွေးများ မြင့်မားလာသည့်အပြင် ဝင်ငွေများ တိုးတက်ရရှိလာ၍ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျော့ချရေး ရည်မှန်းချက်ကို အကျိုးသက်ရောက်စေခဲ့ပါသည်။

ချင်းပြည်နယ်တွင် ရေရှည်စီမံကိန်းများ အဖြစ် ကုလားတန်မြစ်စီမံကိန်း၊ ပလက်ဝစက်မှုဇုန်၊ ဘုံစုစက်မှုဇုန်နှင့် ခိုင်ကမ်းစက်မှုဇုန်တို့ကို အကောင်အထည်ဖော်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ချင်းပြည်နယ်၏ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် နိုင်ငံတော်မှ ချမှတ်ထားသည့် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ မူဘောင်သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ပြည်နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် အောင်မြင်အောင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း ရေးသားတင်ပြလိုက်ရပါသည်။ ။



သာယာလှပသည့် ရိခိရေကန်ကို တွေ့ရစဉ်။

ချင်းပြည်နယ်အတွင်း ဆက်သွယ်ရေး မိုဘိုင်းဖုန်းနှင့် အင်တာနက်စနစ်တွင် သိသာထင်ရှားစွာ တိုးတက်လာခြင်းကြောင့် ပြည်သူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများအတွက် အသိပညာများကို လေ့လာရှာဖွေနိုင်ခြင်း၊ ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ဖြစ်ပျက်နေသော နိုင်ငံရေး၊ လူမှုရေးနှင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု စသည့် ဗဟုသုတ အကျိုးကျေးဇူးများ ရရှိခဲ့